
وزارت اقتـصاد: 
سود سـهام عـدالت 
در هفته پایانی اسفند 

پرداخـت می شـود
« صفحه 3

« صفحه3

آگهي مناقصه عمومی يک مرحله ای با ارزيابي 
كيفي به روش يکپارچه به شماره 111ت/1402
) خريدخدمات خودرويي و موتور سيکلت (

نوبت اول
شناسه آگهی:1680351

م.الف:4778
شركت ارتباطات زیرساخت

سفیر سوریه: مشاركت در بازسازی 
سوریه فرصت طلایی برای ایرانی هاست

آسیب  زدن به سپـاهان
 هدف رقبـا بود

برنامه ریزی فولاد مباركه برای 
توزیع 26 هزار اصله نهال

بیانیه تکراری شورای همکاری
 خلیج فارس علیه ایران

زهرا سعیدی امید ساكنان 
شهرستان مباركه در مجلس است

مورایس، سرمربی تیم سپاهان:

« صفحه3
« صفحه 7

« صفحه 5

« صفحه 4

« صفحه2

اصلاح واژه هایي كه به غلط 
ترجمه شده اند

« صفحه 8

یادداشت

معصومـه طاهـری / جامعـه شـناس: گاهـي بعضي 
واژه هـا اشـتباهي ترجمـه و يـا معنـي مي شـوند كـه كـم كم 
هميـن ترجمه اشـتباه درمتـون مختلف و اصطلاحـات فني و 
عاميانـه حتـي كوچـه بـازاري راه پيدا كـرده  و رايج مي شـوند 
جامعـه  فرهنـگ  جـزو  ناخواسـته  خواسـته  كـه  به گونـه اي 
مي گردنـد؛ درحالـي كـه از ريشـه ترجمـه اين واژگان مشـكل 
داشـته و غلـط بـوده اسـت؛ البتـه ايـن موضـوع نـه تنهـا در 
زبان هـاي غربـي مثل انگليسـي، فرانسـوي و.. همـواره يكي از 
مشـكلات عمده بحث ترجمه بوده اسـت، بلكه در ترجمه هاي  
متـون عربي به فارسـي كه بايد شـناخت بيشـتری نسـبت به 
آنهـا داشـته باشـيم و زبـان دينـي مـا محسـوب می شـود هم 
وجـود دارد به شـكلي كه حتي گاه در ترجمـه  احاديث يا حتي 
آيـات قـرآن و نيـز كتاب هايـي مرجع دينی چون نهـج البلاغه 
و صحيفـه سـجاديه  تفاوت هـاي زيـادي را مـي بينيـم و ايـن 
اصـلا درسـت نيسـت؛ چراكـه روی معنـا و مفهـوم كلماته اثر 
می گـذارد و بارمعنايـي لغـات در يـك جملـه بسـيار متفـاوت 
مـی شـود. اين موضـوع را اگـر از عالمان دينـي او متخصصان 

اهـل ترجمـه و فن حتـي مترجمـان   ....

ایـــران در رتبــه سـوم مالـی
 اسـلامیِ  کشـورهای مسـلمان
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فراخوان آگهـي مناقصه عمومي
شركت گازاستان اصفهان ، درنظر دارد جهت موضوع زير  :

آگهي فراخوان تجدید مناقصه عمومي دو مرحله ای - نوبت دوم

موضوع:  انجام عمليات تعميرات تأسيسات گازرساني شامل خطوط تغذیه و توزیع، حفاظت از زنگ، جابجایی، جمع 
آوری انشعابات، نصـب، تعویض و جمع آوری کنتور و رگولاتور و ساخت و نصب انشعابات در سطح شهرستان های بویين 

مياندشت و فریدونشهر و توابع
به شماره فراخوان )2002091138000203( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ( ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی جهت شرکت در مناقصه را محقق سازند . لازم به ذکر است کد فراخوان در پایگاه 

ملی مناقصات 53165727 می باشد .
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : تا ساعت 19:00 روز پنج شنبه مورخ 1403/01/09  می باشد .

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 19:00 روز  یکشنبه مورخ  1403/01/19  می باشد .
• زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:30 روز  دوشنبه  مورخ 1403/01/20 می باشد . 

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: 1,697,000,000 ریال می باشد .
به منظور شرکت در این مناقصه ، داشتن حداقل رتبه معتبر 5 تاسيسات و تجهيزات الزامی می باشد .    * اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات 

بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف       *آدرس : شرکت گاز استان اصفهان واقع در خیابان چهارباغ بالا - روبروی مجتمع پارک - امور پیمانها 
جهت دریافت اطلاعات بیشتر شماره تلفن : ) 38133759 و 38133767 ( ) 031 ( تماس حاصل نمایید .        * شماره فکس : 031-38133914

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه - مرکز تماس  41934 021:   دفتر ثبت نام 33999818 : و  33191893
                                                                      تاریخ انتشار نوبت اول 1402/12/14  تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/12/15

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبي در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرایط ذیل بصورت برگزاری مناقصة عمومي دو 
مرحله ای از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )سامانه ستاد( تامين نماید:

بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذیرد وبه پیشنهاد های خارج از سامانه ستاد هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد    
           شد و مناقصه گران بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند. مناقصه گران مي توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت WWW.SPGC.IR مراجعه و یا با شماره

               تلفن های4329-07731314335 تماس حاصل فرمایند.     تاریخ انتشار نوبت اول 1402/12/14 - تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/12/15- شناسه اگهی1678263

شناسه اگهی 1677845   

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

2002096334000108 شماره فراخوان در سامانه ستاد ايران

  R1-1402/003مناقصه شماره R1-3012201157-AD تقاضای  شماره مناقصه و تقاضا

خريد   رادياتور خنک كننده اب توربين  ) اقلام ساخت داخل مورد تاييد مي باشد ( موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی

مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار -/2/250/000/000 ريال 

تضمين شركت در فرايند ارجاع كار بصورت يکي از تضامين قابل قبول وفق آيين نامه تضمين شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 
هيات وزيران مي باشد. نوع تضمين شركت درفرايند ارجاع كار

مبلغ برآوردي مناقصه -/45/000/000/000 ريال 

6 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ايران می باشد.  آخرين مهلت دريافت اسناد ارزيابي كيفي در سامانه ستاد

ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دريافت اسناد می باشد. آخرين مهلت بارگذاري و  ارسال مستندات ارزيابي كيفي )رزومه( در سامانه ستاد

پس از ارزيابی كيفی مناقصه گران، مستندات دريافت پيشنهاد فنی و مالی بهمراه برنامه زمانی از طريق سامانه ستاد ارسال می گردد. آخرين مهلت بارگزاری پيشنهادات فنی/ مالی در سامانه ستاد 

استان بوشهر- شهرستان عسلويه- شركت مجتمع گاز پارس جنوبی-پالايشگاه اول - اداره خريد آدرس مناقصه گزار

آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابي كيفي
 به روش یکپارچه به شماره 111ت/1402

) خریدخدمات خودرویي و موتور سيکلت (
شركت ارتباطات زيرساخت در نظر داردمطابق قانون برگزاری مناقصات و آئين نامه اجرايی بند )ج( ماده 12 قانون برگزاری 
مناقصات  نسبت به برگزاری مناقصه عمومی يك مرحله ای با ارزيابی كيفی به روش يكپارچه جهت خريد خدمات خودرويي 
و موتور سيكلت با برآورد 810/000/000/000 ريال)هشتصد وده ميلياردريال ( اقدام وخدمات فوق را به اشخاص حقوقي 
واجد شرايط كه داراي گواهی تعيين صلاحيت شركت های خدماتی  مرتبط با خدمات موردنظر و گواهی صلاحيت ايمنی 
پيمانكاری از وزارت تعاون ، كار ورفاه اجتماعي مي باشند درقالب انعقاد قرارداد واگذار نمايد. لذا واجدين شرايط جهت كسب 
اطلاعات بيشتر با مراجعه به سامانه تداركات الكترونيكي دولت به نشاني www.setadiran.ir )مركز تماس1456( نسبت 

به دريافت اسناد مناقصه اقدام نمايند. 
شماره فراخوان سامانه تداركات الکترونيکی  دولت: 2002001022000203

نام و نشاني مناقصه گزار : شركت ارتباطات زيرساخت – امور هماهنگی كميسيون معاملات به نشاني خيابان شريعتي ، 
نرسيده به پل سيدخندان ، روبروي خيابان شهيد قندي، ورودی 17، ساختمان مركزي شركت ارتباطات زيرساخت ، طبقه 

هشتم ، دورنگار : 88466779
بهاي فروش اسناد : مبلغ 40/000/000)چهل ميليون( ريال با احتساب 9% ماليات بر ارزش افزوده مي باشد كه با توجه به 
مشكل بوجود آمده در خصوص اتصال به سامانه بهسازان ملت سامانه تداركات الكترونيكی دولت، خريداران اسناد می بايست 
هزينه مربوطه را به شماره شبا IR 410100004001048304023369 باشناسه واريز 311048307130101000000000000010 
نزد بانك مركزی به نام شركت اربتاطات زيرساخت قابل واريز دركليه شعب بانك ملی وصرفا با قيدنام شركت مناقصه گر، 
شماره مناقصه 111ت/1402و با درج شناسه ملی واريز نموده و تصويرفيش واريزی را از طريق نمابر به شماره 88466779 ويا 
پست الكترونيك commission95@tic.ir ارسال ويا به صورت فيزيكی تاپايان مهلت دريافت اسناد حداكثرتا ساعت 

11:00روز سه شنبه مورخ 1402/12/22 به امور هماهنگی كميسيون معاملات ارائه نمايند.
 زمان و مهلت دريافت اسناد از سامانه ستاد: ازروز سه شنبه  مورخ 1402/12/15تا ساعت 11 روز سه شنبه مورخ 1402/12/22 
نوع و مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار: مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار 24/900/000/000 )بيست 
و چهار ميليارد و نهصدميليون ريال( مي باشدكه مناقصه گران ميبايست مبلغ فوق را بصورت ضمانت نامه بانكي غيرقابل 
برگشت، بدون قيد و شرط و با مدت اعتبار اوليه سه ماه از زمان صدور ضمانتنامه، قابل تمديد بنا به درخواست مناقصه گزار 
براي يك دوره سه ماهه ديگر توسط يكي از بانك هاي داخلي به نام شركت ارتباطات زيرساخت و مطابق آئين نامه تضمين 
معاملات دولتي)فرم پيوست شرايط مناقصه( ضميمه اسناد مناقصه تهيه وتصوير آن را در سامانه ستاد ثبت واصل آن را در 
پاكت در بسته به نشانی : خيابان شريعتی، نرسيده به پل سيدخندان ، ورودی 17، شركت ارتباطات زير ساخت  تحويل واحد 

فروش اسناد امورهماهنگی كميسيون معاملات نموده )طبقه هشتم اتاق816( و رسيد دريافت نمايد. 
نحوه ارائه پيشنهادات : مناقصه گران مي بايست پيشنهاد خود را براساس اطلاعات اعلام شده ازسوي مناقصه گزار در شرايط 

مناقصه ومنحصراً از طريق سامانه تداركاتي دولت ثبت نمايند.
آخرين مهلت ثبت پيشنهادات در سامانه ستاد : مناقصه گران مي بايست پيشنهاد خود را طبق اسناد مورد نياز اعلام 
شده در شرايط مناقصه تا ساعت 11 روز شنبه مورخ 1403/01/18در سامانه ستاد ثبت نمايند و همچنين پاكت حاوی تضمين 

شركت در فرايند ارجاع كار را حداكثر تا ساعت 11 همان روز تحويل واحد فروش اسناد بدهند.
زمان و محل بررسي و ارزيابي كيفي: ساعت 11:15روز شنبه مورخ 1403/01/18 در محل كميسيون معاملات واقع در 

طبقه 8 اتاق 817 ساختمان مركزي شركت ارتباطات زيرساخت
توضيح: باعنايت به اينكه مناقصه مذكور نياز به بررسي كيفي مناقصه گران دارد.لذا بررسي پيشنهاد قيمت پس از انجام ارزيابي 
كيفي مناقصه توسط كميته فني و بازرگانی انجام خواهد گرفت.براين اساس پيشنهاد مناقصه گراني كه در مرحله ارزيابي كيفي 
امتياز لازم راكسب ننمايند، مورد بررسي قرار نمي گيرد و پاكت مربوط به تضمين شركت در فرايند ارجاع كار عودت مي شود و 

شركت ارتباطات زير ساخت در خصوص بهاي فروش اسناد و هزينه اخذ ضمانت نامه هيچگونه مسؤليتي را ندارد. 
شركت ارتباطات زیرساخت  م.الف:4778

شناسه آگهی:1680351

ت اول
نوب
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اخبـار كوتـاهاخبـار بیـن المـلل

درخواست بن  گویر برای محدود كردن تعداد 
نمازگزاران در مسجد الاقصی در ماه رمضان

 

وزير امنيت داخلی رژيم صهيونيستی از كميسر پليس اين رژيم خواست 
تا در ماه رمضان تنها به چند هزار مسلمان اجازه ورود به مسجد الاقصی 
را بدهد.روزنامه عبری زبان معاريو نوشت حدود يك هفته مانده به آغاز 
ماه مبارک رمضان ايتامار بن گوير، وزير امنيت داخلی رژيم صهيونيستی 
از كوبی شبتای، كميسر پليس اين رژيم خواست كه تنها چند هزار 
مسلمان در اين ماه اجازه ورود به مسجد الاقصی را داشته باشند. براساس 
نوشته اين روزنامه، بن گوير درجريان ديدار خود با شبتای گفت بايد 
تعداد نمازگزاران مسلمان در مسجد الاقصی را به چند هزار نفر محدود 
كنيم تا پليس كاملاً آماده باشد و بتواند درصورت وقوع تنش فوراً به 
آن پاسخ دهد. طبق نوشته روزنامه معاريو، پيش بينی می شود بنيامين 
گوير،  بن  با  )دوشنبه(  روز  صهيونيستی  رژيم  نخست وزير  نتانياهو، 
شبتای و مسؤولان سرويس شاباک و ارتش اين رژيم درخصوص مسأله 
محدوديت ها در مسجد الاقصی در ماه رمضان رايزنی داشته باشد.پيش از 
اين ارتش رژيم صهيونيستی و شاباک از بنيامين نتانياهو خواسته بودند 
جلسات جديدی را درباره محدوديت هايی كه برای ورود شهروندان عرب 
ساكن اراضی اشغالی به مسجد الاقصی طی ماه رمضان ايجاد خواهد 
شد، برگزار كند.پيشتر شبكه 13 عبری زبان گزارش كرده بود كه بنيامين 
نتانياهو تصميم ايتامار بن گوير مبنی  بر محدود كردن ورود فلسطينيان به 

داخل مسجدالاقصی در ماه رمضان را قبول كرد.

محسن رضایی: نظام آموزشی كشور سازگار با 
تحول اقتصاد نیست

بيانيه تکراری شورای همکاری
 خليج فارس عليه ایران

دریادار تنگسيری: 
هرگز در برابر دشمنان سر خم نمی کنيم

دبير شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گفت: نظام آموزشی 
كشور با تحول در اقتصاد سازگاری ندارد و لازم است از سوی آموزش 
نظری به سمت آموزشهای فنی و حرفه ای توام با سواد اقتصادی و مالی 

در مدارس دبيرستانی حركت شود.
محسن رضايی در نشست شورای اشتغال آذربايجان غربی افزود: در 
دولت مباحث آموزش فنی و حرفه ای در حال تقويت است كه حركت 

به سمت رويكرد تلاش، زحمت كشيدن و فعال شدن است.
دبير شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گفت: لازم است مردم از 
مصرف گرايی جدا شوند و از اين حالت بيرون بيايند تا به سمت توليد 

محور بودن حركت كنند و از ملزومات آن ارائه درس سواد مالی است.
وی اظهار كرد: لازم است اعتبار مالی به حساب كسانی كه در دبيرستان 
تحصيل می كنند وارد شود تا با اين مبالغ كار كنند و برای يادگيری 
كار در دبيرستان تشويق شوند تا برای حضور در جامعه و بازار كار انگيزه 
داشته باشند. دبير شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گفت: 
مساله تحول آموزش بايد از آموزش و پرورش شروع، رويكرد مصرفی نيز 

به رويكرد فعال شدن بدل و بخش خصوصی نيز فعال تر شود.
رضايی با اشاره به سه عامل مهم در شكل گيری مشكلات اقتصادی 
بيان كرد: ما با وجود صنايع متعدد، به دليل جزيره ای بودن آنها هنوز 
صنعتی نشده ايم. رضايی ادامه داد: همچنين منابع عظيم كشور به دليل 
خام فروشی خود عاملی بر سركوب صنعتی شدن و تقويت توليد ملی در 
كشور شده است و دخالت تصدی گرايانه دولت و مجلس در اقتصاد نيز بر 

اين موضوع در كنار تحريم های اقتصادی دامن می زند.
وی با اشاره به وارد شدن پول دولتی به بخش اقتصاد كشور در دوران 
پهلوی گفت: عوامل سه گانه فوق دلايل اصلی اقتصاد تورمی ايران است 

كه از 50 سال پيش شروع شده و كماكان ادامه دارد.
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام در توضيح صنعتی شدن گفت: 
درآمد حاصل از ارزش افزوده صنايع بايد به زنجيره ارزش آن صنعت 
تزريق يا در توسعه زيرساخت های همان صنعت سرمايه گذاری شود، 
حال آنكه صنايع كشور اكنون جزاير جداگانه و منفصل از هم هستند 
موضوع  برای  بايد  است.  نگرفته  شكل  حوزه  اين  در  زنجيره ای  و 
اشتغال و معيشت اين قشر اهميت ويژه قائل شد و با بروكراسی های 

پيچيده و بيهوده بر معضل خودتحريمی دامن نزد.

شورای همکاری خلیج فارس در بیانیه نشست وزیران خود بر لزوم 
آتش بس در نوار غزه تاکید کرد و همانند دوره های پیشین، ادعاهایی 
را علیه ایران مطرح کرد. شورای همکاری خلیج فارس در بیانیه پایانی 
نشست خود که در سطح وزیران خارجه در ریاض برگزار شد، حمله رژیم 
صهیونیستی به مردم غزه را محکوم و اعلام کرد از ملت فلسطین حمایت 
می کند. در این بیانیه آمده است که هرچه سریعتر باید در نوار غزه آتش 
بس برقرار و عملیات نظامی رژیم صهیونیستی متوقف شود و نیز انتقال 
کمک های انسانی به نوار غزه تضمین شود. شورای همکاری خلیج فارس 
همچنین از جامعه جهانی خواست برای آتش بس در نوار غزه یک موضع 
جدی و قاطع اتخاذ کند. در بیانیه پایانی این شورا آمده است »هرگونه 
توجیه و بهانه برای تداوم حمله رژیم صهیونیستی به غزه مردود است« 
و رژیم صهیونیستی سیاست مجازات جمعی را علیه ساکنان بی دفاع 
غزه در پیش گرفته است. شورای همکاری خلیج فارس اقدامات رژیم 
صهیونیستی درباره آواره کردن مردم غزه یا کوچ اجباری آن ها را مردود 
دانست و اعلام کرد این رژیم باید احکام دیوان بین المللی دادگستری 

درباره نسل کشی علیه ملت فلسطین را اجرایی کند.
در بیانیه این شورا همانند گذشته ادعاهایی درباره برنامه هسته ای و 
نقش منطقه ای ایران و همچنین جزایر سه گانه ایرانی مطرح شده است.

 فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه هرگز 
در برابر دشمنان سرخم نمی کنیم گفت: ما سرباز و خدمتگزار این ملت 
هستیم و شهدای عزیز ما نیز در این راه گام برداشتند و جان خود را برای 
نوکری این مردم فدا کردند.سردار علیرضا تنگسیری در آیین خاکسپاری 
شهیدالقدس رضا زارعی در روستای کرمون بخش شمیل بندرعباس، 
با اشاره به اینکه اهل عقب نشینی در برابر دشمنان نیستیم، اظهار کرد: 
بدخواهان عالم بدانند در مقابل دشمن کم نخواهیم آورد و به یاری خدا در 
جای دیگر تقاص خون عزیزانمان را خواهیم گرفت.وی با بیان اینکه شهید 
زارعی از شهدای مدافع حرم، به عشق اهل بیت)س(، حضرت زینب )س( 
و دفاع از نظام، انقلاب و ناموس خود هجرت کرد،  یادآور شد:  این شهید 
ولایتمدار هرمزگان،  امروز با میزبانی »شهید عبدالحمید سالاری و شهید 
خلیل تختی نژاد« از شهدای مدافع حرم، به محضر سید و سالار شهیدان 
خواهند رسید و این راه جز سعادت پایانی ندارد.فرمانده نیروی دریایی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی تصریح کرد:  ما را از مرگ نترسانید، از روزی که 
این لباس مقدس را بر تن کردیم، کفن ما بوده و برای دفاع از اسلام، امنیت 
و دفاع از ناموس، جانمان را می دهیم؛ عزتی که خداوند به واسطه شهدا 
به خانواده و خاندان یک شهید می دهد،  ماندنی است.سردار تنگسیری از 
حضور باشکوه مردم هرمزگان در مراسم تشییع این شهید والامقام قدردانی 
کرد و گفت:  این حضور شما به ما امید داد و بدانید قدم های مبارک شما 

برای احترام به این شهید،  در روز قیامت دست همه ما را خواهد گرفت.

تلگراف: اوضاع ناتو خوب نیست

»شايد اظهارات دونالد ترامپ درباره ناتو گستاخانه و تهديدآميز باشد؛ 
اما اروپا بايد به  خاطر خودش هم كه شده بودجه دفاعی اش را افزايش 
دهد؛ زيرا تاريخ نشان داده انجام ندادن اين كار پرهزينه تر از انجام دادن 
آن است«. روزنامه انگليسی به تحليل بودجه دفاعی ناتو و نقش آمريكا 
در تامين امنيت متحدان خود پرداخته و عوامل موثر بر توانايی های 
دفاعی را بررسی كرده است؛ از جمله افزايش تهديدها در سطح جهانی، 
ملاحظات  انگليس،  ارتش  در  بازگشت  نرخ  كاهش  و  روحيه  زوال 
سياسی در سياست های دفاعی و نفوذ و رهبری آمريكا، مخصوصاً در 
دوره رياست جمهوری »دونالد ترامپ«. تلگراف در گزارش خود با عنوان 
»ترامپ فقط چيزی را به كشورهای ناتو می گويد كه روسای جمهور 
آمريكا بايد دهه ها قبل به ما می گفتند«، يكی از مضامين اصلی اين 
گزارش را مسئله افزايش تهديدها در سطح جهانی از جمله جنگ 
اوكراين، جنگ غزه و اقدامات ارتش يمن در دريای سرخ خوانده و نفوذ 
ايران در منطقه و برنامه هسته ای كره شمالی را نيز در فهرست اين 
تهديدها ذكر كرده است. علاوه بر اين، اين روزنامه انگليسی به وضعيت 
نامساعد نيروهای مسلح انگليس پرداخته و به عواملی مانند زوال روحيه، 
نرخ بازگشت پايين و بودجه ناكافی ارتش اين كشور اشاره می كند. بر 
اساس اين گزارش نرخ بازگشت سربازان به ارتش انگليس در دهه های 
گذشته پايين بوده، اما آنچه امروز برای لندن نگران كننده است، سرعت 
كاهش اين نرخ است. با اين اوصاف و باتوجه به وضعيت صنايع دريايی 
هسته ای و ناوگان نيروی دريايی سلطنتی انگليس، می توان پيش بينی 
كرد كه چيزی تا از كارافتادگی نيروی مسلح اين كشور باقی نمانده است.

به صورت  انگليس  ارتش  آموزش ديده  افسران  تلگراف  گزارش  به 
دسته جمعی استعفا می دهند و در سه ماه گذشته تعداد آن ها حداقل 
6.5 درصد كاهش يافته است. سربازان وظيفه آموزش ديده نيز دقيقاً 
به همان ميزان استعفا می دهند. همچنين اشاره نشده است كه تعداد 
سرگردها و سرهنگ ها در ارتش اين كشور به ندرت كاهش می يابد، اما 
تعداد سرجوخه ها و گروهبان ها چندين درصد و تعداد سربازان خصوصی 
تقريباً 10 درصد نسبت به 6 ماه گذشته كاهش يافته است. اين روزنامه 
انگليسی با انتقاد از كم كاری ناتو در تامين امنيت خود و وابستگی بيش 
از حد به ايالات متحده، مخالفت ترامپ با قبول مسئوليت امنيت ناتو 
را به حق دانست. تلگراف در اين گزارش تاكيد كرد كه انتقاد ترامپ از 
كشورهای ناتو به دليل فرار از قبول مسئوليت امنيت خود می تواند در 

نهايت به نفع متحدان اروپايی ايالات متحده تمام شود.
اروپايی  ناهماهنگی كشورهای  از  انتقاد  با  اين گزارش همچنين  در 
استراتژيك  نظر  از  آمده است: »اروپا  تعيين سياست های دفاعی  در 
ناهماهنگ است. رئيس جمهور فرانسه حرف از اعزام نيروی به اوكراين 
می زند و آلمان عمليات های مورد حمايت انگليس را در آنجا فاش كرده 
است. در هر 2 مورد، گويندگان سعی در كسب قدرت و محبوبيت 
سياسی در ميان مردم كشور خود داشته به اينكه چه آسيبی ممكن 
است وارد كنند فكر نكردند. بسياری از كشورهای ناتو حتی در دستيابی 
به 2 درصد توليد ناخالص داخلی )كه استاندارد بودجه نظامی ناتو است( 
ناكام هستند. با اين نوع اتفاقات، انزجار آشكار ترامپ از متحدان اروپايی 
ناتو رفته رفته قابل توجيه به نظر می رسد.« تلگراف با اشاره به اظهارات 
رهبر اپوزيسيون انگليس مبنی بر لزوم افزايش ميزان و شفافيت بودجه 
دفاعی نوشت: »دولت كنونی )انگليس( اين را دوست نخواهد داشت؛ 
اما ترامپ چرا. چه از او خوشتان بيايد و چه بدتان بيايد، حق با اوست. 
بسياری از روسای جمهور آمريكا در دهه های گذشته نتوانستند اين را 
با صراحت به رهبران تنبل و ناخن خشك متحدان اروپايی ناتو بگويند. 
شايد بتوان گفت ترامپ نه نابودكننده اين اتحاد، بلكه ناجی آن است.« 
در پايان اين گزارش آمده است: »اظهارات ترامپ گستاخانه و تهديدآميز 
است، اما ما بايد نه به خاطر او، بلكه به خاطر خودمان اين كار را انجام 
دهيم. هميشه بايد همين كار را می كرديم. تاريخ نشان داده است كه 
اگر اين كار را نكنيد، بهای به مراتب سنگين تری پرداخت خواهيد كرد.«

رييس جمهور نيروهای مسلح را افتخاری برای كشور 
رهنمود های حكيمانه  با  امروز  بيان كرد:  و  دانست 
فرمانده معظم كل قوا نيروهای مسلح ما نيروهای مومن، 
باور  خود  و  دوست  شناس مردم  زمان  آگاه  متدين، 
هستند.حقيقتا نيروهای مسلح ما امروز افتخاری برای 

ملت هستند و در دل مردم جای دارند.
رئيس جمهور در مراسم دانش آموختگی دانشجويان 
دانشگاه علوم انتظامی با تاكيد بر اينكه امنيت  ما متكی 
دنيا  در  مرسوم  قدرت های  و  خارجی  كشورهای  به 
نيست، تصريح كرد: امنيت ما به دست توانای مردم و 
نيروهای مسلح و مقتدرمان و نيروی انتظامی رقم خورده 
است.رئيس جمهور امنيت كشور را برخواسته از آگاهی و 
بيداری و حضور مردم دانست تصريح كرد: امنيت امروز 
ما به دليل حضور مردم در صحنه های مختلف است، 
امنيت كشور برخواسته از آگاهی و بيداری و هوشياری و 
حضور در صحنه نيروهای جان بر كف و نيروهای مسلح 

و مرزبانان قيور نيروی انتظامی است.
نيروهای مسلح افتخاری برای ملت هستند

امروز با رهنمود های حكيمانه فرمانده معظم كل قوا 
نيروهای مسلح ما نيروهای مومن، متدين، آگاه زمان 
شناس مردم دوست و خود باور هستند. حقيقتا نيروهای 
مسلح ما امروز افتخاری برای ملت هستند و در دل 
مردم جای دارند زيرا در كنار مردم و با مردم هستند.

وی خاطر نشان كرد: نيروهای مسلح وجود خود را سپر 

كرده اند دربرابر تهديدات تا به مردم آسيبی نرسد .نقش 
شما به عنوان نيروی انتظامی اهميت زيادی دارد.

ملت ما اراده كرده است كه مسير پيشرفت را با 
اقتدار ادامه دهد

الحمدالله ايمان در دل داريد، علم و آگاهی و دانش 
داريد، توانايی داريد اما داشتن ابزار مناسب نيز بسيار 
اهميت دارد. دولت خود را موظف می داند كه به نيروی 
انتظامی و عزيزانمان در فراجا كمك كند كه از هر جهت 
به روز و به هنگام باشد.وی در ادامه با بيان اينكه "حتما 
مساعدت با نيروی انتظامی در دستور كار دولت است" 
تصريح كرد: در كار انتظامی و ايجاد امنيت، وسايل 
ارتباطی و اطلاعات به هنگام بسيار مهم است و دولت، 
نيروهای مسلح، نيروی انتظامی و همه نهادهای انقلاب 
اسلامی خود را آماده خدمت به مردم كرده اند كه مردم 

ما علی رغم تهديدها و تحريم ها بتوانند با آرامش زندگی 
كنند.دشمن اراده كرده كه كارشكنی و فتنه گری كند 
اما ملت ما اراده كرده است كه مسير پيشرفت را با اقتدار 
ادامه دهد و در اين جنگ اراده ها اراده ملت ايران تا 
كنون پيروز شده و از اين پس نيز پيروز خواهد شد. 
ترديد نداريم كه در جنگ اراده ها مردم دل داده به خدا 
و نيروهای مسلح كه توكل به خدا دارند و اعتماد به 
نفس دارند در ميدانهای مختلف پيروزی كسب كرده اند. 
و  افسران  سربازان،  اينكه  بر  تاكيد  با  رئيس جمهور 
درجه داران و سرداران همگی آماده خدمت به مردمند، 
اظهار كرد: برای رفع ناامنی ها و مشكلات و آسيب ها 
شبانه روز تلاش می كنند؛ انضباط اجتماعی در دستور 
كارشان است. توجه به قانون و قانون مداری در دستور 
كار آنهاست؛ مردم احساس می كنند كه نيروی انتظامی 
خدمتگزار آنهاست و لذا مردم اين نيرو را دوست دارد.

وی منفورترين نيروی مسلح در دنيا، را ارتش آمريكا 
دانست و افزود: هيچ ارتشی در دنيا اينقدر مورد نفرت 
مردم نيست؛ امروز مسأله فلسطين و غزه و مردم مظلوم 
و مقتدر فلسطين را ببينيد كه مسأله جهان بشريت شده 
است. دنيا با همه وجود از رژيم صهيونيستی و نيروهای 
مسلح آمريكا و نيروهای تحت حمايت آنها نفرت دارد؛ 
اين افتخار جمهوری اسلامی ايران است كه نيروهای 
مسلح آن ايمان به خدا دارند و تحت فرمان فرماندهی 

فرمانده كل قوا و نايب امام زمان )عج( هستند.

رئيس جمهور: نيروهای مسلح افتخاری برای ملت هستند
در مراسم فارغ التحصیلان دانشگاه علوم انتظامی؛

 افغانستان، کشوری محصور در خشکی، 
به دلیل محرومیت از موهبت دسترسی 
مشکلات  و  سو  یک  از  آزاد  آبهای  به 
سال  دهها  از  ناشی  فراوان  اقتصادی 
جنگ و اشغالگری های ویرانگر از سوی 
دیگر، اکنون سخت در تکاپو است تا خود 
را از زنجیرهای فقر و معضلات اقتصادی 
رهایی بخشد و نخستین گام ها را به 
برای  افغانستان  بردارد.  توسعه  سمت 
دسترسی به آبهای آزاد و تجارت دریایی، 
چاره ای جز نگاه به همسایگان ندارد و 
 ، پاکستان  و  ایران  بین همسایگان،  از 
اقتصادی  و  ترین  آسان  ترین،  نزدیک 
ترین مسیرهای دسترسی افغان ها به 
آب های آزاده هستند تا افغانستان بتواند 
شریان تجاری و اقتصادی و صادرات و 
از  نقاط جهان  سایر  با  را  واردات خود 
به صرفه  مقرون  عنوان  به  دریا  طریق 
ترین راه حمل و نقل بین المللی کالا، 

فعال تر و پویاتر سازد.
افغانستان  برای  چابهار  چرا   **

جذاب است؟
بندرهای »کراچی« و »گوادر« پاکستان 
اگرچه به صورت بالقوه می توانند گزینه 
افغانستان  تاجران  برای  مناسبی  های 
باشند اما مسائلی وجود دارد که باعث 
خود  نگاه  زاویه  امروز  افغانستان  شده 
را به گزینه ای جذاب تر، امن تر و به 
صرفه تر واقع جنوب شرقی ترین نوار 
ساحلی ایران تغییر دهد. بندر چابهار، 
بندری در حال توسعه در جنوب شرقی 
ایران که تنها حدود ۹۰۰ کیلومتر با مرز 
افغانستان فاصله دارد و با توجه به طرح 
های ریلی درحال توسعه از جمله خط 
آهن چابهار - مشهد و نیز خطوط جاده 
ای، مورد توجه ویژه افغانستان قرار گرفته 
است. اگرچه فاصله بندر گوادر پاکستان 
تا مرز افغانستان ، فاصله تقریبا برابر با 
فاصله بندر چابهار تا مرز افغانستان است 
اما برخی مسائل از جمله وجود برخی 
اختلافات میان افغانستان و پاکستان از 
یک سو، و خاطرات نه چندان خوشایند 
مردم افغانستان از دورانی که پاکستان 
بنادر و مسیرهای زمینی خود را برای 
انتقال سلاح و تدارک نیروهای آمریکایی 
این  افغانستان برای حمله به مردم  به 
اختیار  در  آن  نظامی  اشغال  و  کشور 
آمریکا قرار داده بود و همچنین امنیت 
بیشتر حمل و نقل از خاک ایران، شاید 
از جمله دلایلی است که افغان ها امروز 

نگاه ویژه تری به بندر چابهار دارند.
خط ریلی چابهار- مشهد در مجموع به 
طول حدود یک هزار و ۶۰۰ کیلومتر 
خاش،  ایرانشهر،  شهرهای  از  عبور  با 
زاهدان، زابل )میلک(، نهبندان، بیرجند، 
قاین و گناباد از طریق ایستگاه کالشور 
راه آهن  به  در حوزه شهرستان گناباد 
بافق - مشهد متصل می شود و با توجه 
به بهره برداری از خط ریلی خواف به 
اخیر،  های  سال  در  افغانستان  هرات 
تکمیل این خط ریلی)چابهار-مشهد( از 
ضرورتهای مهم رونق اقتصادی منطقه و 
تکمیل دالان شرق کشور به شمار می 
رود. اتصال ریلی شهر خواف در جنوب 
به شهر  استان خراسان رضوی  شرقی 
هرات افغانستان در کنار ساخت راه آهن 
چابهار - زاهدان - مشهد در مسیر دالان 

جنوب به شمال از طرحهای کلیدی در 
شرق ایران و نویدبخش توسعه و رونق 
اقتصادی منطقه است و مکمل توسعه 
با  تعامل  افزایش  و  کشور  شرق  دالان 
کشورهای منطقه است. اتصال به آبهای 
آزاد و تجارت از طریق منطقه آزاد چابهار 
از آرزوهای دیرینه افغانستان است که با 
به زاهدان و  تکمیل خط ریلی مشهد 
چابهار، مسیر حمل و نقل ریلی شرق 
توسعه و رونق می یابد و مبادلات منطقه 
ای بین ایران با کشور افغانستان و آسیای 
میانه متحول می شود. توجه افغانستان 
روی  زمان  به  محدود  صرفا  چابهار  به 
کارآمدن حکومت طالبان در طول حدود 
سه سال اخیر نمی شود و دولت های 
نیز به اهمیت چابهار  افغانستان  سابق 
واقف بودند و مذاکراتی را با ایران آغاز 
زمان قدرت گرفتن  از  اما  بودند.  کرده 
تری  مذاکرات جدی  طالبان،  حکومت 
و منظم تری بین مقامات این حکومت 
و جمهوری اسلامی ایران برای فعال تر 
کردن مسیرهای تجارت ریلی و جاده ای 
بین ایران و افغانستان از جمله اتصال 
ریلی بندر چابهار تا افغانستان آغاز شده 
و ادامه دارد. سفرهای مکرر هیات های 
افغانستان به تهران، مشهد و چابهار برای 
تسریع در طرح های اقتصادی، تجاری 
و حمل و نقل میان دو کشور حاکی از 
اراده جدی تجار و حکومت افغانستان 
فراوان  های  ظرفیت  از  استفاده  برای 
ایران است. از سویی هم تاکید جمهوری 
توسعه  به  اولویت  برای  ایران  اسلامی 
همکاری های همه جانبه با کشورهای 
اعتماد  و  انگیزه  منطقه،  و  همسایه 
ها  همکاری  گسترش  برای  افغانستان 
با ایران و بهره مند شدن از زیرساخت 
ها و ظرفیت های ترانزیتی، حمل و نقل 
و تجاری و اقتصادی با ایران را بیش از 
پیش تقویت کرده است. در تازه ترین 
و  تجاری  های  هیات  آمدهای  و  رفت 
اقتصادی افغانستان به ایران، مسئولان 
حکومت  تجارت  و  صنعت  وزارت 
گذشته  روز  افغانستان  سرپرست 
محمدالله  کردند:  اعلام  اسفند(   ۱۲(
بختیار، رئیس ترانزیت بین الملل وزارت 
سرپرست  حکومت  تجارت  و  صنعت 
در ادامه سفرش به منطقه آزاد چابهار 
رئیس  عبدالملکی، مشاور  با حجت الله 
جمهوری و منشی شورای عالی مناطق 
آزاد تجارتی- صنعتی و ویژه اقتصادی 

جمهوری اسلامی ایران دیدار کرد.
طرفین در این دیدار، در رابطه به عملیاتی 
 سازی و تکمیل نمودن زنجیره ترانزیتی 
از چابهار، اولویت به کالاهای ترانزیتی 
از این مسیر، فراهم آوری تسهیلات به 
در  افغانستان  سرمایه گذاران  و  تاجران 
چابهار و سایر موضوعات مرتبط گفت و 

 گو کردند. حسن کاظمی قمی نماینده 
ویژه رئیس جمهوری اسلامی ایران در 
امور افغانستان نیز اخیرا اعلا کرد: هیات 
دولت سرپرست افغانستان مصوب کرده 
و تصمیم جدی گرفته تا روابط تجاری 
و اقتصادی با ایران را توسعه دهد برای 
و  سیاسی  هیات  سفر  منظور  همین 
تجاری به چابهار بزرگترین بندراقیانوسی 
ایران سفر کرده و بزودی شاهد سرمایه 
گذاری و حضور فعالانه بخش خصوصی 
بویژه  ایران  جای  جای  در  افغانستان 

بندرچابهار خواهیم بود.
راه  نقطه طلایی چهار  **  چابهار، 

ترانزیت منطقه
ویژه  توجه  مورد  تنها  نه  چابهار،  بندر 
از  یکی  بلکه  گرفته،  قرار  افغانستان 
برای  ترانزیتی  های  دروازه  ترین  مهم 
کشورهای حوزه آسیای میانه از طریق 
از  شمال-جنوب  اقتصادی  کریدور 
طریق خاک ایران محسوب می شود و 
باعث شده ایران به عنوان یک چهار راه 
ترانزیتی راهبردی در منطقه و جهان، 
نقش ویژه تر و جذابیت بیشتری برای 
همسایگان و کشورهای منطقه داشته 
ترانزیتی شمال-جنوب  باشد. کوریدور 
به عنوان یک شریان اقتصادی حیاتی 
میانه  آسیای  حوزه  کشورهای  که 
به  ویژه  نگاه  قفقاز  و  روسیه  حتی  و 
اهمیت و کاربردهای غیرقابل انکار آن 
را دارند، به جرات می توان گفت بدون 
بندر چابهار معنا پیدا نمی کند. چابهار 
را از آن جهت یک بندر منحصر بفرد 
ویژگی  جغرافیایی،  موقعیت  لحاظ  به 
نامند که  های دریایی و راهبردی می 
میان  تجارت دوسویه  تواند دروازه  می 
بخش قابل توجهی از قاره آسیا با جهان 
تبدیل شود. همچنین موقعیت راهبردی 
ایران در جغرافیای منطقه و همسایگی 
آن با ۱5 کشور، باعث شده این کشور 
-جنوب  شمال  کریدورهای  مسیر  به 
و شرق -غرب و به تعبیر بسیار دقیق 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب، به »چهار راه ترانزیت« منطقه 
تبدیل شود. حضرت آیت الله خامنه ای 
بیاناتی که در  در آبان سال ۱4۰۱ در 
دیدار دانش آموزان در آستانه سیزدهم 
آبان ماه، روز دانش آموز و روز ملی مبارزه 
با استکبار مطرح کردند، به نقاط قوت 
کشور از جهات مختلف از جمله موقعیت 
راهبردی جغرافیایی ایران اشاره کردند 
شرق  ارتباطات  چهارراه  »ما  گفتند:  و 
روی  و جنوبیم. شما  و شمال  و غرب 
نقشه نگاه کنید، نقشه ی دنیا را بگذارید 
نگاه کنید؛ ما در یک نقطه ی حسّاس 
میتوانند  ما  از  غرب  و  شرق  هستیم. 
ما  از  هم  و جنوب  کنند؛ شمال  عبور 
میتوانند عبور کنند. ما یک معبرِ ترانزیتِ 

بسیار پیشرفته و خوبی میتوانیم در دنیا 
خطوط  به  دارد  احتیاج  البتّه  باشیم. 
راه آهن، خطوط ریلی؛ با جادّه نمیشود 
که من راجع به این خطوط ریلی هم 
جوانها  شما  با  را  درددل ها  این  ــ  باز 
ـ مکرّر در دولتهای مختلف  باید بکنیم ـ
راجع به خطوط ریلی من تأکید کرده ام؛ 
متأسّفانه کوتاهی شده. البتّه در آن اوایلِ 
مقداری  یک  چرا،  امام  رحلت  از  بعد 
]ولی[  انجام شد،  ریلی خوبی  کارهای 
بعدش دیگر کار درستی انجام نشده و 
حالا ان شاءالله بنا دارند کارهای خوبی 
را انجام بدهند. ما بایستی ان شاءالله در 
این زمینه ی رفت وآمدها و حمل و نقل 

بتوانیم جایگاه خودمان را پیدا کنیم.«
ایران از کشورهایی است که بیشترین 
همسایگان را دارد. با توجه به مرزهای 
جمهوری  با  کشور   ۱5 خاکی،  و  آبی 
اسلامی ایران از طریق مرزهای خاکی 
یا آبی همسایه اند که وجود این تعداد 
کشور و نیز دسترسی به سواحل خزر و 
مرزهای آسیای میانه و قفقاز در شمال 
سواحل  به  آن  گسترده  دسترسی  و 
و  هرمز  تنگه  فارس،  خلیج  راهبردی 
خودی  به  جنوب،  در  مُکران  سواحل 
خود امتیازات منحصر بفردی است که 
جغرافیای  نقشه  در  ایران  شده  باعث 
جهان، از موقعیتی بی نظیر نسبت به 

سایر کشور  ها برخوردار باشد.
میانه  در  ایران  شدن  واقع  همچنین 
کمربند اتصالی شرق به غرب به عنوان 
کوتاه ترین، امن ترین و مقرون به صرفه 
ترین راه دسترسی حمل و نقل و تجارت 
کالا بین دو نیم کره شرق و غرب زمین 
محسوب می شود. اهمیت ایران به عنوان 
شاهراه تجارت جهانی شهرتی چند هزار 
ساله دارد و جاده ابریشم گواهی بر این 
واقعیت است؛ جاده ای که امروز چین به 
عنوان دومین ابرقدرت اقتصادی جهان 
در تلاش است تا آن را در قالب طرحی 
و  کند  احیا  دوباره  نام"کمربند-راه"  به 
بدون تردید موقعیت و جغرافیای ایران 
در این طرح تجاری بزرگ را نمی تواند 

نادیده گرفت.
توسعه  روند  تسریع  ضرورت   **

بندر چابهار
با توجه به اهمیت راهبردی منطقه ای 
و بین المللی بندر منحصر بفرد چابهار 
به عنوان بندری که به دلیل عمق زیاد 
امکان  عمان،  دریای  ساحلی  آبهای 
پهلوگیری غول پیکرترین کشتی ها را 
فراهم می سازد و همچنین دسترسی 
و  هند  اقیانوس  به  راهبردی  بندر  این 
آبهای آزاد سراسر جهان، ضروری است 
تا مقامات و دستگاه های ملی مسئول 
در توسعه بندر چابهار و توسعه شبکه 
اتصالات ریلی این بندر، تلاش ها برای 
پیشبرد طرح های مرتبط را با جدیت 
بیشتر دنبال کنند.همچنین به نظر می 
رسد روند فعالیت های مرتبط با اجرای 
توافقنامه توسعه بندر چابهار از سرعت 
مطلوب برخوردار نیست و گفت و گوهای 
جدی تر و صریح تر مسئولان و دستگاه 
های ذیربط جمهوری اسلامی ایران با 
کشور مسئول اجرای این توافقنامه برای 
بندر  توسعه  روند  به  سرعت بخشیدن 

چابهار، ضرورتی انکار ناپذیر است.

چابهار، شاهرگ اقتصاد افغانستان و آسيای ميانه
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اقتـصاد 3
اخبار كوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

پرداخت 27 همت تسهيلات کمک
 ودیعه مسکن

بانك مركزی اعلام كرد: از تيرماه سال 1401 تاكنون حدود 27 هزار 
ميليارد تومان تسهيلات وديعه مسكن با هدف تنظيم بازار اجاره مسكن 
و حمايت از مستاجرين به 393 هزار و 850 نفر از متقاضيان توسط 
شبكه بانكی پرداخت شده است. به گزارش بانك مركزی، طی اين مدت 
از مجموع 454 هزار و 601 متقاضی معرفی شده از طريق سامانه وزارت 
راه و شهرسازی به بانك  های عامل برای دريافت تسهيلات كمك وديعه 
مسكن از محل منابع ماده )4( قانون جهش توليد مسكن كه نسبت به 
تشكيل پرونده اقدام نموده اند، تعداد 39 هزار و 850 فقره تسهيلات 
به مبلغ 269 هزار ميليارد ريال پرداخت شده و الباقی متقاضيان نيز 
)تعداد 60 هزار و 751 نفر( در حال سپری كردن فرآيند تشكيل پرونده 
می باشند تا در صورت واجد شرايط بودن، نسبت به دريافت تسهيلات 
اقدام كنند. اين گزارش حاكی است، طی سال های 99 و 1400 نيز 
مجموعاً 454 هزار و 358 متقاضی به مبلغ 138 هزار ميليارد ريال موفق 
به دريافت تسهيلات كمك وديعه مسكن از محل منابع مالی اختصاص 

يافته به ستاد ملی مقابله با كرونا شدند.

امضای موافقت نامه دوجانبه حمل ونقل هوایی 
میان ایران و غنا سفير سوريه در تهران در گفت وگو با خبرنگار فارس تاكيد 

كرد كه امروز و هم اكنون بهترين فرصت سرمايه گذاری 
ايرانی ها در سوريه است و اگر به تاخير بيفتد گوی سبقت 

توسط ساير شركت ها ربوده می شود.
يكشنبه سيزدهم  امروز  ايران  تجارت  توسعه  سازمان 
اسفند ماه 1402 همايشی را با عنوان معرفی فرصت های 
ورود به بازار سوريه با هدف اطلاع رسانی در زمينه اين 
بازار برگزار كرد. سفير سوريه در تهران پس از حضور 
در اين اجلاس در گفت وگو با خبرنگار فارس تاكيد كرد: 
ايران و سوريه مرحله جديدی از توسعه روابط اقتصادی 
تنها در حوزه  اين روابط  تقويت  را پيش رو دارند و  
تجاری نيست بلكه در حوزه سرمايه گذاری هم بسيار 
مهم شمرده می شود و اين امر به نفع منافع دو كشور 
محسوب می شود. وی افزود: روابط اقتصادی بين سوريه 
و ايران هنوز به سطح روابط سياسی و استراتژيك بين دو 
كشور نرسيده است اما دو دولت سوريه و ايران در مقطع 
ابراهيم رئيسی رئيس  فعلی به خصوص پس از سفر 
جمهور ايران به دمشق در ارديبهشت ماه گذشته و سفر 
نخست وزير سوريه به تهران در آذر ماه گذشته تلاش 
می كنند همه موانع و دشواری های موجود در مسير 

گسترش روابط اقتصادی بين دو كشور را رفع كنند.
روند تاسيس بانک ايرانی در سوريه پيش می رود

ديوب در پاسخ به سوال خبرنگار فارس درباره اينكه توافق 
درباره تاسيس بانك ايرانی در سوريه به منظور تسهيل در 
نقل و انتقالات بانكی با توجه به تحريم های ظالمانه غرب 
چگونه است؟ گفت: عمليات تاسيس بانك مشترک ايران 
و سوريه از ماه ها پيش آغاز شده است و اين عمليات ادامه 
دارد و اميد داريم كه در نزديك ترين زمان ممكن همه 

امور لازم برای احداث اين بانك با موفقيت انجام شود.
ديوب در پاسخ به اين سوال كه ورود ايرانی ها به چه 
زمينه های سرمايه گذاری در سوريه برای آنها موفقيت 
آميز خواهد بود؟ بيان كرد: حوزه های همكاری اقتصادی 
زمينه های  در  است  گسترده  و  وسيع  كشور  دو  بين 
صنعت، ساختمان سازی در زمينه توليد برق، گردشگری 
نفت و گاز، زمينه های علمی هم امكان سرمايه گذاری 
بين دو كشور وجود دارد در واقع  و تقويت همكاری 

افق های همكاری بين دو كشور بزرگ و گسترده است.

وی تاكيد كرد: من امروز تاكيد كردم كه امروز و هم 
ايرانی در  اكنون زمان مناسب برای ورود شركت های 
اين شانس  از  تا  بازار سوريه است  سرمايه گذاری در 
و  باشد  دير  فردا  است  ممكن  زيرا  شوند،  بهره مند 
كشورهای ديگر جای ايرانی ها را بگيرند بنابراين بايد 
تقويت  و  سوريه  در  سرمايه گذاری  برای  را  فرصت 
همكاری های تجاری و اقتصادی با دمشق غنيمت شمرد 
و در خصوص امنيت سوريه هم امنيت در همه مناطق 
تحت كنترل دولت اين كشور به طور كامل برقرار است 
و جای هيچ نگرانی وجود ندارد. سفير سوريه همچنين با 
تاكيد بر اينكه هيچ مشكلی برای ترانزيت با ايران وجود 
ندارد، گفت : همه تلاش ها برای تامين لجستيك و امنيت 
گذرگاه های ورود به سوريه به كار گرفته شده است، اما در 
خصوص گذرگاه بوكمال در مرز سوريه و عراق ما از طرف 
خاک سوريه همه اقدامات لازم برای تامين امنيت خط 
ترانزيت از جمهوری اسلامی ايران به جمهوری عربی 
سوريه انجام داده ايم و متاسفانه آمريكا و متحدان آن در 
منطقه حملاتی را عليه منطقه بوكمال انجام می دهند تا 

مانع باز شدن اين گذرگاه و ايمن بودن آن شوند.
وی تاكيد كرد: ما آماده گشايش اين گذرگاه هستيم اما 
بايد شرايط را هم لحاظ كنيم و برای تامين كامل امنيت 
آنجا ضمانت هايی فراهم شود و تا آن زمان از مسيرهای 
جايگزين يعنی خاک تركيه و خليج فارس برای انتقال 

كالا به سوريه استفاده می شود.
همـکاری ايـران و سـوريه بـا چيـن در طـرح 

جـاده ابريشـم

ديوب در پاسخ به سوال خبرنگار فارس درباره اثرات طرح 
ايجاد كريدور اقتصادی از چين به افغانستان، ايران، عراق 
و سوريه و از آنجا به نقاط ديگر جهان اظهار داشت: اين 
طرح بسيار مهم شمرده می شود و در واقع همان طرح 
جاده ابريشم است كه ما در سوريه از آن استقبال كرديم 
و در اين خصوص هم ايرانی ها و هم سوری ها با چين 
همكاری دارند و ما از تلاش های چين برای تحقق اين 

هدف استقبال می كنيم.
كنفرانس هايی  برگزاری  نقش  درباره  سوريه  سفير 
در  تهران  در  سوريه  بازسازی  امروز  كنفرانس  نظير 
تقويت روابط اقتصادی دو كشور گفت: سوريه خواهان 
برای  سوريه  در  حاضر  شركت های  تعداد  افزايش 
سرمايه گذاری در بازسازی اين كشور است زيرا سوريه 
در مقطع كنونی برای آبادانی خرابی هايی كه داعش و 
ساير گروه های تروريستی به بار آوردند دست ياری به 
سمت كشورهای دوست دراز كرده است و البته اين 
اين كنفرانس هم  برای دوستان است و  فرصتی هم 
در  اقتصادی  گذاری  سرمايه  فرصت های  معرفی  در 
سوريه و بالعكس تاثيرگذار بوده است و تلاش می شود 
با شناخت موانع و دشواری های موجود برای رفع آن 
درباره  ديوف  اقدام شود.  ممكن  زمان  در سريع ترين 
اينكه آيا تحريم های آمريكا می تواند مانعی برای تقويت 
روابط اقتصادی ايران و آمريكا شود، گفت: هرگز اين 
طور نيست بلكه همين تحريم های آمريكا بايد ما را 
به تقويت روابط اقتصادی فيمابين سوق دهد. آمريكا 
ايرانی ها و سوری ها در برابر آن تسليم  می خواهد ما 
شويم، اما ما با اتحاد و همكاری با يكديگر می توانيم بر 
نقشه های آمريكا غلبه كنيم. سفير سوريه درباره اينكه 
آيا ايران تصميمی برای ساخت پالايشگاه در حمص 
سوريه دارد، گفت: آن يك طرح قديمی و مشترک بين 
ايران، ونزوئلا و  سوريه بود اما در مقطع فعلی هماهنگی 
لازم برای بازسازی پالايشگاه بانياس در استان طرطوس 

در شمال سوريه با همكاری ايران انجام شده است.
وی همچنين از توافقات بين ايران و سوريه برای انجام 
مبادلات تجاری با ارزهای محلی گفت: ما در راستای 
خارجی  تجاری  حساب های  تسويه  در  دلارزدايی 

توافق هايی كرديم و می خواهيم آن را اجرا كنيم.

تخم گذار  مرغ  اتحاديه  عامل  مدير 
می گويد در حالی كه دو سال پيش وارد 
كننده تخم  مرغ بوديم، امسال صادرات 

تخم  مرغ از 130 هزار تن عبور كرد.
گروه اقتصادی خبرگزاری فارس: مدير 
می گويد  تخم گذار  مرغ  اتحاديه  عامل 
كه امسال 130 هزار تن تخم مرغ به 6 
كشور عراق، قطر، امارات، تركمنستان، 
افغانستان و عمان صادر شده است اين 
رقم معادل 6500 كاميون 20 تنی است.

كيفيت  كاشانی،  حميدرضا  گفته  به 
باعث  ايرانی  مرغ  تخم  مناسب  بسيار 
شده  كشورهای همسايه حاضر شوند 
حتی يك تا دو دلار در هر كارتن بيشتر 
بپردازند. پيش از اين در سالهای 1399 

به تخم  نياز كشور  از  و 1400 بخشی 
مرغ از واردات تامين شد، علاوه بر آن 
تركيه بازار منطقه را تسخير كرده بود 

و خريداران، قيمت تخم مرغ تركيه را 
اقتصادی تر می دانستند.حال مسئولان 
كه  می گويند  مرغ  تخم  توليد  اتحاديه 

جايگاه ايران با يك ميليون و 300 هزار 
تن توليد در سال با پشت سر گذاشتن 
تركيه به جايگاه هفتم دنيا رسيده است 
و توانسته بازار های منطقه را به دست 
بگيرد. توليد تخم مرغ 400 هزار تن طی 
دو سال رشد داشته و برنامه ريزی شده 
بيشتر  درصد  هم 5  آينده  سال  توليد 
شود. قيمت تخم مرغ برای تامين شب 
عيد هم كمتر از نرخ مصوب و كيلويی 
48 هزار تومان درب مرغداری و 56 هزار 
تومان در فروشگاه ها به فروش می رود. به 
گفته مدير عامل اتحاديه مرغ تخم گذار بر 
اساس بررسی ميزان كشتی های وارداتی، 
و ذخاير انبارها، نهاده مورد نياز مرغداران 

حداقل برای 3 ماه آينده  كافی است.

تريليون  عبور كريدور يك  در حالی كه 
يورويی شرق به غرب از ايران در انتظار 
اخير  مواضع  است،  قوانين  هموارسازی 
و  ارمنستان  مسئله  در  ايرانی  مقامات 
آذربايجان، كريدور رقيب ايران از مسير 

تركيه را تقويت می كند.
داد و ستد چين با اروپا در قالب كريدور 
سالانه  ارزش  به  بازاری  غرب  به  شرق 
برابر   15 معادل  يورويی  ميليارد   965
بودجه كل ايران است. موسسه تحقيقاتی 
فارن پالسی آمريكا، درگيری ارمنستان 
و آذربايجان را مانع شكل گيری يكی از 
مسيرهای ارتباطی چين به اروپا از راه 
تركيه، موسوم به كريدور ميانی می داند. 
كريدوری كه يكی از رقبای اصلی مسير 
ايران در محور شرق به غرب است. اين در 
حاليست كه طرح چهارراه صلح با هدف 
اتمام درگيری ميان ارمنستان و آذربايجان 
90 روز پيش، روی ميز آمد و وزير امور 
خارجه ايران در باره آن گفت كه »از ابتكار 
چهارراه صلح استقبال می كنيم.«كريدور 
شرق به غرب هم اكنون شامل 4 گزينه 

رقيب می شود. مسير نخست از روسيه 
می گذرد، مسير دوم همان كريدور ميانی 
قزاقستان،  طريق،  از  را  چين  كه  است 
دريای خزر، آذربايجان و تركيه به اروپا 
كه  است  راهی  سوم،  مسير  می رساند. 
شامل كشورهای تركمنستان، ازبكستان 
و ايران است؛ مسير چهارم هم كريدور 
و  عربستان  امارات،  هند،  شامل  بحری 

رژيم صهيونيستی می شود.
اين مسيرها در حالی رقيب هم هستند كه 
كارشناس ارشد سياست خارجی فليكس 
چانگ می گويد كه »مسير عبوری از ايران 

گزينه  بهترين  و  سريع ترين  امن ترين، 
كنش  است.«  غرب  به  شرق  كريدور 
ديپلماتيك در نظام در حال تغيير جهانی، 
وارد مختصات جديدی شده و پارامترهای 
تصميم گيری فراتر از حفظ مرزها و ايجاد 

صلح ميان ملت هاست.
كارشناس امور بين الملل سعيد ميرشاهی 
با اشاره به استقبال ايران از ابتكار چهارراه 
صلح ميان آذربايجان و ارمنستان معتقد 
قفقاز  در  پايدار  صلح  تحقق  كه  است 
جنوبی بدون دخالت قدرت های خارجی 
و از طريق ضامن های منطقه ای در كنار 

عدم تغيير مرزها منافع سرشاری برای 
همه طرف ها دارد.

در مقابل، كارشناس ديپلماسی اقتصادی 
محمد پورحميد می گويد كه شكل گيری 
كريدور ميانی يك گام در جهت تضعيف 
ايران از كريدور شرق به غرب است، اين 
مسئله صرفا به معنای محروميت ايران 
از مزايای قرارگيری در كريدور شرق به 
می تواند سرعت  گير  بلكه  نيست،  غرب 
كه  شرايطی  در  باشد.  ايران  توسعه 
ايران، ازبكستان و تركمنستان می توانند 
به  شرق  كريدور  شكل گيری  مقدمات 
غرب از مسير كشورهای خود را فراهم 
و از اين طريق توان سياسی و اقتصادی 
خود را تقويت كنند، صلح ميان ارمنستان 
و آذربايجان در كنار حفظ مرز اين بار در 
معادله ای در زمين بازی ايران به عنوان 

دستاورد جانبی بدست خواهد آمد.
ديپلماتيك  كنش  نيازمند  مسئله  اين 
و  تركمنستان  ايران،  ميان  بازتر  با ديد 
ازبكستان در كنار ارسال سيگنال به چين 

به منظور پشتيبانی از اين كريدور است.

معاون ديپلماسـی اقتصـادی وزارت امور خارجه گفت: 
در سـال 1402 ارزش تجـارت ايـران و روسـيه به 5.3 
ميليـارد دلار افزايـش يافـت و تراز تجاری كشـور يك 

ميليارد دلار مثبت شـد.
مهـدی صفـری معـاون ديپلماسـی اقتصـادی وزارت 
امـور خارجه با اشـاره بـه تقويت همـكاری اقتصادی 
بيـن ايـران و روسـيه عنـوان كـرد: در ابتـدای دولت 
سـيزدهم ميزان تجـارت دو كشـور 1.2 ميليارد دلار 
در سـال بـوده ولـی در سـال جـاری بـه حـدود 5.3 

ميليـارد دلار افزايـش يافته اسـت.
وی افزود: در سـال 1402 توليـد و صادرات محصولات 
كشـاورزی ايـران بـه روسـيه در وضعيـت خوبـی قـرار 

داشـته و 3.2 ميليارد دلار به روسـيه صادرات محصول 
داشـتيم و 2.1 ميليـارد دلار نيز كالا از اين كشـور وارد 
كرديـم. صفـری گفـت: قراردادهايـی بـرای صـادرات 
صـادرات  در  و  كرده ايـم  امضـا  روسـيه  بـه  خـودرو 
محصولات دانش بنيان و محصولات پتروشـيمی شامل 

كاتاليسـت ها اتفاقـات خوبـی افتاده اسـت.
معاون ديپلماسـی اقتصـادی وزارت امـور خارجه ادامه 
داد: در سـال جـاری ميـلادی برنامـه داريـم 15 هـزار 
دسـتگاه خـودرو بـه روسـيه صـادر كنيـم. در حـوزه 
نيـز پروژه هـای  بريكـس  كشـتيرانی و همـكاری در 
مشـتركی تعريـف شـده اسـت. در حـوزه گمركـی نيز 
پنجـره واحـد و فرواردِرهـای خاص ايجاد شـده اسـت.

مشاركت در بازسازی سوريه فرصت طلايی برای ايرانی هاست

صادرات 130 هزار تن تخم  مرغ برای نخستین بار در كشور

 دیپلمات های ایرانی مسیر رقیب را تقویت می كنند؟

تجارت ایران و روسيه 3,5 برابر و تراز تجاری یک ميليارد دلار مثبت شد

وزارت اقتصاد: سود سهام عدالت در هفته پایانی 
اسفند پرداخت می شود

دستفروشان مشمول مالیات نمی شوند

سهم ویژه نفت و گاز در رشد اقتصادی 1402

ایران در رتبه سوم مالی
 اسلامیِ  کشورهای مسلمان

سند همكاری حمل ونقل هوايی ميان ايران و غنا به امضا رسيد.
به گزارش سازمان هواپيمايی كشوری، براساس مصوبه هيات وزيران 
مبنی بر ارائه مجوز مذاكره با كشور غنا در راستای ايجاد و توسعه 
تمهيدات  انجام  از  دو كشور، پس  ميان  هوايی  ونقل  روابط حمل 
حقوقی مقتضی و هماهنگی با ساير مبادی ذيربط از جمله وزارت 
مديركل  مديريت  با  غنايی  بلندپايه  امور خارجه كشورمان، هيات 
برنامه ريزی وزارت حمل ونقل و مديران حقوقی سازمان هوانوردی 
كشوری و فرودگاه آن كشور وارد ايران شدند. سازمان هواپيمايی 
كشوری ايران نيز نسبت به تهيه پيش نويس موافقت نامه دوجانبه 
برای  حقوقی  چارچوب  ايجاد  و  كشور  دو  ميان  هوايی  حمل ونقل 

برقراری مسير پروازی ميان دو كشور اقدام كرد.

وزارت امور اقتصادی و دارايی اعلام كرد: مرحله دوم سود سهام عدالت تا 
هفته پايانی اسفندماه سال جاری پرداخت می شود.

به گزارش وزارت اقتصاد، دولت در سال  1401 برای پرداخت به موقع 
سود سهام عدالت تلاش كرد و همواره تلاش می كند تا سود سهام عدالت 

را زودتر از زمان دولت های قبل پرداخت كند.
بر اين اساس سازمان بورس اعلام كرد: باتوجه به دستور سيد احسان 
خاندوزی وزير امور اقتصادی و دارايی به منظور پرداخت به موقع مرحله 
دوم سود سهام عدالت در سال 1402 تمام تلاش ها بر اين است تا هفته 
پايانی اسفند ماه سال جاری پرداخت شود.بر اساس اين گزارش، هرگونه 

پيامك واريز سود سهام عدالت جعلی و كلاهبرداری است.
سازمان خصوصی سازی نيز اعلام كرد كه انتشار برخی اخبار نادرست 
توسط برخی افراد برای مقاصد كلاهبرداری و اخاذی از مردم از طريق 
انتشار در شبكه های مجازی و يا پيامك تلفنی و ارسال لينك سايت 
های جعلی و منتسب به نام سازمان خصوصی سازی با سرشناسه 
های مختلف در خصوص موضوع سهام عدالت جعلی است و هرگونه 
واگذاری سهام عدالت پس از تصويب سبد سهام در هيات وزيران و 
تصويب سازوكار واگذاری از جمله تعيين اولويت های مشمولين در 
شورای عالی اجرای سياست های كلی اصل )44( قاون اساسی انجام 
خواهد شد.همچنين اطلاع رسانی در خصوص زمان و نحوه واريز سود 
سهام عدالت نيز تنها از طريق سايت شركت سپرده گذاری مركزی اوراق 
بهادار و تسويه وجوه به نشانی www.sahamedalat.ir و سايت 

سازمان خصوصی سازی به نشانی www.ipo.ir انجام خواهد شد.

رسمی  اعلام  اساس  بر  كرد:  اعلام  دارايی  و  اقتصادی  امور  وزارت 
سازمان مالياتی برنامه ای برای ماليات ستانی از دستفروشان ندارد و 

اين قشر مشمول ماليات نمی شوند.
وزارت امور اقتصادی و دارايی در پاسخ به گزارش روز 8 اسفند روزنامه 
آرمان ملی با عنوان »ماليات ستانی به دستفروشان رسيد« اعلام كرد: 
دولت سيزدهم در راستای برقراری عدالت مالياتی اقدام به اجرای سامانه 
موديان و نيز وضع برخی معافيت های مالياتی كرد. در راستای ماليات 
ستانی عادلانه سازمان ماليات اعلام كرد كه همه كسانی كه تا پايان 
شهريور درآمد بالای 18 ميليارد تومان داشته باشند، از اول دی ماه ملزم 
هستند كه برای عملكرد فصل پاييز خود به ارائه صورتحساب های مالياتی 
در سامانه موديان اقدام كنند. در واقع همه افراد حقيقی و حقوقی دارای 
فعاليت اقتصادی كه از دستگاه های كارتخوان استفاده می كنند، موظف 
به دريافت صورت حساب الكترونيكی و پرداخت ماليات هستند كه در 
اين بين فقط افراد تا سقف 18 ميليارد تومان از اين امر مستثنی هستند.

سازمان امور مالياتی از زمان آغاز به كار دولت سيزدهم، بر اساس برنامه 
اجرای  نيز  و  اقتصادی  اصلاحات ساختاری  راستای  در  مدون دولت 
قوانين برجای مانده از گذشته درصدد به روز رسانی نظام مالياتی ايران از 
طريق سامانه موديان مالياتی و شناسايی فراريان مالياتی جهت برقراری 
عدالت مالياتی، اقدامات موثری را انجام داد كه تراكنش های دستگاه های 
از فعالان  برای ماليات ستانی  كارتخوان به عنوان اصلی ترين مرجع 
اقتصادی قرار گرفت. در عين حال، سازمان امور مالياتی از اول دی ماه 
1402 همه مشاغل را موظف به اتصال به سامانه موديان كرده است تا 
بر اساس اين سامانه هرگونه خريد و فروش ثبت و با ايجاد شفافيت، 
ماليات ستانی عادلانه انجام شود. همزمان با اين گام تحولی در راستای 
افزايش عدالت در نظام مالياتی، عده ای با شايعه سازی در موضوعات 

مختلف تلاش كردند تا جلوی اين اصلاح بايستند.
بـا توجـه بـه پيوسـت عدالـت در حـوزه مالياتی، افـرادی كـه دارای 
مشـاغل خـاص بـا درآمدهـای هنگفـت هسـتند امـكان اجتنـاب از 
پرداخـت ماليـات نخواهند داشـت و به عبارت ديگر مانند سـال های 
گذشـته بـار مالياتی روی دوش مشـاغل عـادی و كارمنـدان نخواهد 
بـود بلكـه بـا اخـذ ماليـات از فراريـان مالياتـی و مشـاغل خـاص به 

سـمت نظـام مالياتـی عادلانه حركـت خواهيـم كرد.      

اين  راهبردی  نقش  بر  تاكيد  با  ايران  نفت  ملی  شركت  مديرعامل 
شركت در تحقق اهداف اقتصادی كشور گفت: بخش قابل توجهی از 
رشد اقتصادی مربوط به سه ماهه سوم امسال از محل توليد و صادرات 
نفت و ميعانات گازی، توليد گاز و تامين خوراک مورد نياز پالايشگاه ها 
و پتروشيمی های كشور محقق شده كه از سوی شركت ملی نفت 
ايران به انجام رسيده است. به گزارش شركت ملی نفت ايران، محسن 
خجسته مهر در نشست مديران ارشد اين شركت با اشاره به تحقق اين 
رشد اقتصادی يادآور شد: شركت ملی نفت ايران به معنای واقعی كلمه 
اثبات كرده است كه پيشران توسعه اقتصادی كشور است. وی ضمن 
تاكيد بر فرآيند افزايش توليد و ضرورت توسعه ميدان های نفت و گاز 
اظهار كرد: نگهداشت، ركن اصلی فعاليت های ماست؛ اما برای افزايش 
توليد و غلبه بر كاهش های طبيعی، بايد سريع تصميم گيری و اقدامات 
لازم انجام شود. معاون وزير نفت اظهار كرد: شركت ملی نفت ايران 
از توانمندی های زيادی برخوردار است و به همان نسبت نيز انتظارات 
بالايی از عملكرد اين شركت مدنظر است؛ برهمين مبنا بايد تلاش كرد 
تا با آمادگی كامل برای انجام ماموريت های خود در سال 1403 حاضر 
شويم. مديرعامل شركت ملی نفت ايران با بيان اينكه برای دستيابی به 
اهداف بلندمدت در صنايع نفت و گاز، بايد عملكرد اجرايی بخش های 
مختلف در شركت ملی نفت مورد بررسی و آسيب شناسی دقيق قرار 
گيرد، تصريح كرد: هدف از برگزاری جلسات با مديران ارشد اين شركت 

نيز، افزايش ميزان بهره وری متناسب با نيازها و ضوابط سازمانی است.
خجسته مهر ادامه داد: عمده آسيب هايی كه متوجه سازمان است در دو 
بخش درون و برون سازمانی قابل ارزيابی است كه با توجه به محدوديت 
زمان، لازم است تا در عرصه رفع مشكلات درون سازمانی به عنوان گام 

اول در ارتقای بهره وری سازمان اقدام شود.

وزير امور اقتصادی و دارايی گفت: بر اساس رتبه بندی كشورهای اسلامی، 
ايران در بين اين كشورها رتبه سوم در مالی اسلامی را كسب كرده است.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس ، سيد احسان خاندوزی 
امروز در نهمين همايش مالی اسلامی در سازمان بورس اظهار داشت: 

برنامه هفتم توسعه كشور از يك ماه آينده آغاز به كار خواهد كرد.
بندی كشورهای  رتبه  اساس  بر  دارايی  گفت:  و  اقتصادی  امور  وزير 
اسلامی، ايران در بين اين كشورها رتبه سوم در مالی اسلامی كسب 
كرده است. وی اضافه كرد: مطالب ارائه شده در اين همايش به صورت 
مكتوب تدوين و نتايج نهايی آن به شكل سياست قابل استفاده در 
پايان فروردين سال آينده مكتوب خواهد شد، ان مطالب با مشاركت 

پژوهشگاه ها و نهادهای علمی منتشر  می شود.
در ادامه اين همايش غلامرضا مصباحی مقدم، عضو شورای نگهبان نيز 
اظهار داشت: اين همايش به مهار تورم و افزايش توليد می پردازد و 

اقتصاد اسلامی هم اين هدف را در نظر می گيرد.
وی گفت: هدايت نقدينگی به سمت توليد به رشد توليد و كاهش تورم 
كمك می كند. وی اظهار كرد: ابزار اوراق مالی گام  برای زنجيره توليد و 

اوراق بدهی  برای پرداخت بدهی دولت استفاده می شود.
مصباحی مقدم با بيان اين كه 27 ناظر شرعی در 27 بانك كشور حضور 
دارند، گفت: بخشنامه امهال وام بانك ها بر اساس اصول اقتصادی اسلامی 

اصلاح و ابلاغ شد و از روش های غير شرعی امسال پرهيز شد.

سفیر سوریه:

جدال در كریدور تریلیون یورویی؛
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ریيس پارلمان شهری اصفهان: نمایندگان 
مُنتخب بر احيای زاینده رود تمرکز کنند

نياز ویژه اصفهان به گروه های خونی O و B منفی

احداث و توسعه بخش اعظم خط انتقال آب فاز ج 
مجتمع 41 روستایی در تیران و كرون

مديرعامل آبفای استان اصفهان از اجرای بيش از 7 هزار و 500 متر لوله 
گذاری خط انتقال آب فاز ج مجتمع 41 روستايی در تيران و كرون خبر 
داد. حسين اكبريان با بيان اينكه در نتيجه اين اقدامات 7روستای بخش 
كرون علياء از آب پايدار بهره مند شدند گفت: همچنين با انجام اين 
عمليات ديگر نيازی به استفاده از دستگاه های حذف نيترات وجود ندارد.

وی تعداد كل انشعاب آب شهر و روستا در اين شهرستان را 32 هزار 
و 532 فقره عنوان كرد و گفت: با هدف رفع بحران كم آبی در منطقه، 
چاه های سوران، جعفر آباد و مباركه به خطوط انتقال آب متصل شده و 

2000 متر لوله گذاری چاه خميران نيز انجام شده است.
اكبريان اجرايی سامانه تله متری مخزن و ايستگاه پمپاژ مجتمع 41 
روستايی، تله متری مخزن 2000 متر مكعبی روستای مير آباد و كلنگ 
زنی اجرای پروژه آبرسانی به 8 روستای رضوانيه را از ديگر اقدامات انجام 
شده در منطقه تيران و كرون برشمرد. مديرعامل آبفای استان اصفهان 
افزود: همچنين با هدف توزيع عادلانه آب، 20 دستگاه فشار شكن در 
روستاهای دره بيد، آبگرم، حسين آباد، علی آباد، سوران، قاسم آباد، 
حسن آباد وسطی، افجان، مهدی آباد، مباركه، تندران، هومان، ورپشت و 

شهرهای تيران و عسگران نصب و راه اندازی شده اند.

رييس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: نمايندگان مُنتخب استان 
در دوازدهمين دوره مجلس شورای اسلامی بر موضوعات مهمی مانند 

احيای زاينده رود و جاری سازی دائمی اين رودخانه تمركز كنند.
محمد نورصالحی در صد و بيست و چهارمين جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان اظهار كرد: آلودگی هوا، معضلات زيست محيطی، 
اشتغال، مهاجرت بی رويه و حمل و نقل عمومی ديگر موارد مهم اين ديار 

برای پيگيری نمايندگان مجلس شورای اسلامی است.
وی با اشاره به تشكيل جلسات با نمايندگان شهرستانی مجلس در بدو 
شكل گيری اين دوره از شورای شهر ابراز اميدواری كرد كه جلسات 

ماهيانه با نفرات مُنتخب برای پيگيری مسائل گوناگون تداوم يابد.
رييس شورای شهر اصفهان افزود: پيگيری مباحث كلان كشور همچون 
اقتصاد، فرهنگ و اجتماع نيز بايد در دستور كار نمايندگان مُنتخب قرار 
گيرد. رييس كميسيون اقتصادی، سرمايه گذاری و گردشگری شورای 
اسلامی شهر نيز در اين جلسه گفت: برخی از قوانين موجود سبب فشار 
بيشتر به مردم شده است كه جا دارد نمايندگان برای اصلاح آنها گام 
بردارند. عباس حاج رسولی ها با اشاره به وعده های نمايندگان اصفهان 
برای پيگيری موضوع آب اين ديار تصريح كرد: پروژه »بهشت آباد« از 
جمله پروژه هايی است كه بايد تكليف آن پس از سال ها مشخص شود 
و اين همت نمايندگان را می طلبد. پروژه »بهشت آباد« عنوانی است كه 
برای انتقال سالانه 600 ميليون مترمكعب آب از سرشاخه های كارون به 
فلات مركز ايران بكار برُده می شود. وی تاكيدكرد: جاری سازی دائمی 
زيست  چالش های  كاهش  و  كشاورزی  گردشگری،  رونق  زاينده رود، 
محيطی مانند فرونشست زمين را در پی خواهد داشت، لذا رسيدگی به 

اين مسائل بايد برای نمايندگان اولويت داشته باشد.
سيدامير سامع نايب رييس شورای شهر نيز در اين جلسه گفت: با توجه 
به حضور چشمگير مردم در پای صندوق های رای، وظيفه مسوولان 
افزايش يافته است، لذا تعامل و هم افزايی مديران استانی، شهری و 
منتخبان مردم نيز بايد ارتقاء يابد. ديگر عضو شورای اسلامی شهر 
اصفهان نيز خاطرنشان كرد: مواردی مانند خشكی زاينده رود، آلودگی 
نمايندگان جديد  اولويت پيگيری  بايد در  هوا و معضلات معيشتی 
مجلس شورای اسلامی باشد. محمدرضا فلاح ادامه داد: مطلبی در فضای 
مجازی با موضوع واگذاری زمينی به مساحت 2 هزار مترمربع به يكی از 
هيات های مذهبی منتشر شده است، چنانچه صحت دارد اعضای شورا 
بايد در جريان آن قرار بگيرند تا بتوانند پاسخگوی مردم و ديگر هيات ها 
باشند، درغير اين صورت روابط عمومی شهرداری بايد آن را تكذيب كند.

رسول ميرباقری رييس كميسيون عمران، معماری و شهرسازی شورای 
شهر نيز در اين جلسه اظهار كرد: تسهيلات خوبی به شهروندان برای 
بازگشايی گلوگاه های شهری اعطا می شود بنابراين از مردم می خواهيم 
از اين فرصت مناسب بهره گيرند و برای احيای بافت فرسوده شهر گام 
موثری بردارند. ابوالفضل قربانی رييس كميسيون هوشمندسازی و حمل 
و نقل شورای شهر نيز گفت: در زمان تبليغات انتخابات، شاهد انتساب 
تهمت ، ناسزا و دروغ های متعدد به شورا و شهرداری بوديم، اما برای 
جلوگيری از مُتشنج شدن فضا، بررسی آن را به زمان ديگر موكول كرديم 
و الان بهترين زمان برای پيگيری حقوقی آن است. حمدرضا مُصور 
رييس كميسيون حقوقی، برنامه ريزی و پايش مُصوبات شورای اسلامی 
شهر نيز در اين جلسه درخواست كرد كه در صورت افزايش مهلت 
قانونی 10 روزه از زمان اعلام تذكر به شهردار اصفهان، از وی در صحن 
شورا سووال پرسيده شود. مجيد نادرالاصلی رييس كميسيون ويژه آب 
و مناطق كم برخوردار شورا نيز در اين جلسه تعامل بيشتر نمايندگان 

مُنتخب مجلس با با مردم و مديران را خواستار شد.
مصطفی نباتی نژاد رييس مركز پژوهش های شورای شهر نيز در اين 
برنامه عملياتی 1403  باره  قبلی در  اظهار داشت: در جلسه  جلسه 
شهرداری تذكر داديم و اكنون درخواست داريم كه برنامه عملياتی 

مبتنی بر زمان به شورا ارائه كنند.

در انتخابات 11 اسفند امسال از ميان 19 نماينده استان اصفهان در 
15 حوزه انتخابيه، هشت نفر برای چهار سال ديگر بر صندلی های سبز 
رنگ مجلس تكيه می زنند، 10 نفر جای خود را به نمايندگان جديد 

می دهند و در يك حوزه هم تكليف در دور دوم مشخص خواهد شد. 
انتخابيه، »اردستان«، »اصفهان،  مردم استان اصفهان در حوزه های 
جرقويه، كوهپايه، ورزنه و هرند« برای 2 كرسی، »سميرم«، »شهرضا 
و دهاقان«، »كاشان و آران و بيدگل«، »فريدن، فريدونشهر، چادگان 
به  و قمصر«  و »نطنز  مياندشت«، »فلاورجان«، »مباركه«  بويين  و 
نمايندگان دور قبل اعتماد نكردند و فرد جديدی را راهی ساختمان 
از نمايندگان  تا شاهد تغيير 52 درصد  شيشه ای بهارستان كردند 
استان باشيم. در حوزه اردستان، مردم بجای حجت الاسلام سيد صادق 
طباطبايی نژاد، احمد بخشايش را راهی مجلس كردند. بخشايش كه 
سابقه نمايندگی دوره نهم مجلس را نيز در كارنامه دارد، به عنوان چهره 
ای مستقل شناخته می شود و حالا برای دومين بار از طرف مردم 

اردستان راهی مجلس خواهد شد.
در حوزه انتخابيه اصفهان، اميرحسين يانكی، عباس مقتدايی و مهدی 
طغيانی بار ديگر وارد مجلس شدند اما حجت الاسلام حسين ميرزايی 
و زهرا شيخی از راهيابی به مجلس باز ماندند و جای خود را به رسول 
بخشی و حامد يزديان دادند. يزديان و بخشی هر دو از اعضای هيئت 
علمی دانشگاه اصفهان و در فهرست ائتلاف انتخاباتی گام دوم ) متشكل 

از جبهه پايداری و رويش نيروهای انقلاب( بودند.
در حوزه انتخابيه سميرم گرچه انتخابات به دور دوم كشيده شد اما نام 
اصغر سليمی نماينده فعلی مجلس در ميان 2 منتخب نهايی نيست و 
سيد محمد موسوی و رحيم كريمی نامزدهايی هستند كه برای راهيابی 

به مجلس در دور دوم به رقابت خواهند پرداخت.
سميه محمودی ديگر نماينده ای است كه در انتخابات يه رقيب خود 
باخت و مردم بجای وی شهردار سابق شهرضا را برای حوزه انتخابيه 
شهرضا و دهاقان انتخاب كردند. حبيب قاسمی از اسفند 97 تا خرداد 
1402 شهردار شهرضا بود. قاسمی كه گرايش سياسيش نزديك به 
اصولگرايان است در خرداد 1402 برای حضور در انتخابات مجلس از 

سمت خود استعفا داده بود.
مردم كاشان و آران و بيدگل نيز بعد از آنكه نماينده مجلسشان )سيد 
جواد ساداتی نژاد( در دور قبلی، در ميانه راه كسوت وزارت بر تن كرد 
- كه البته در آن كسوت هم ماندگار نبود- در اين دوره مصطفی معينی 
آرانی را وارد مجلس كردند. معينی اصولگراست  و در انتخابات مورد 
حمايت شانا بود. نماينده فريدن، فريدونشهر، چادگان و بويين مياندشت 
هم در اين انتخابات تغيير كرد و حسين محمد صالحی جای خود را به 
حجت الاسلام اسماعيل سياوشی داد. سياوشی قبل از اين برای 9 سال 
امام جمعه شهر داران بود و ائتلاف مردمی نيروهای انقلاب در انتخابات 

اين دوره از وی حمايت كرده بود.
در حوزه انتخابيه فلاورجان حجت الاسلام سيد ناصر موسوی لارگانی 
انتخابات را به رمضان رحيمی واگذار كرد تا بعد از 12 سال ) 4 دوره( 
با مجلسی خداحافظی كند. مردم فلاورجان در اين دوره ترجيح دادند 
بجای اعتماد به موسوی لارگانی، يك نمانيده با سابقه فعاليت در آموزش 
و پرورش را برگزينند. اين نحوه انتخاب مردم مشخص می كند كه 
چرا نمايندگان شانا در شهرستان فلاورجان از لارگانی حمايت نكردند و 
شورای مركزی شانا در تهران راسا نام موسوی لارگانی را به عنوان نامزد 
مورد حمايت خود منتشر كرد. رحيمی كه برای 4 سال آينده نمانيده 

مردم فلاورجان خواهد بود، گرايش اصولگرايی دارد.
در حوزه انتخابيه لنجان حسين رجايی، نمانيده فعلی،  بايد در دور دوم 
با علی كيانی رقابت كند تا مشخص شود كه آيا بايد به تعداد نمايندگان 
باقی مانده در مجلس اضافه كنيم يا نه. زهرا سعيدی در حوزه انتخابيه 
مباركه توانست بعد از يك دوره غيبت مجددا وارد مجلس شود تا نام 
پروين صالحی مباركه را در زمره نمايندگانی بياوريم كه صندلی مجلس 
را ترک خواهند كرد. اين نماينده دوره دهم مجلس، از لحاظ سياسی 
گرايش مستقل دارد. در حوزه انتخابيه نطنز نيز مردم بجای اعتماد مجدد 
به رحمت الله فيروزی پور،  حسين عبدلی را راهی مجلس كردند. عبدلی 
به صورت مستقل وارد انتخابات شده بود و گرايش نزديك به اصولگرايان 
دارد. اين پزشك متخصص و رييس نظام پزشكی شهرستان نطنز برای 4 

سال آينده نماينده مردم نطنز و قمصر در مجلس خواهد بود.
حجت الاسلام محمد تقی نقدعلی ) خمينی شهر(، حسينعلی حاجی 
دليگانی) شاهين شهر(، الهام آزاد) نايين(، سيد مسعود خاتمی)گلپايگان(، 
ابوالفضل ابوترابی ) نجف آباد( و اميرحسين بانكی پور فرد، عباس مقتدايی 
و مهدی طغيانی ) اصفهان( نمايندگانی هستند كه برای 4 سال آينده نيز 

در ساختمان بهارستان حضور خواهند داشت.
در انتخابات خبرگان نيز سيد ابوالحسن مهدوی، سيد يوسف طباطبايی 
و سيد  وارد مجلس خبرگان شدند  مقتدايی مجددا  مرتضی  و  نژاد 
سعيد حسينی و مصطفی حسناتی به جای مرحوم عبدالنبی نمازی و 

عبدالمحمود عبداللهی خواهند نشست.

اخبـاراخبـار

کدام نمایندگان استان اصفهان باید با صندلی 
بهارستان خداحافظی کنند

برنامه ریزی فولاد مبارکه برای توزیع 26 هزار اصله نهال
فولاد مباركه در ادامه مشاركت در طرح 
ملی كاشت يك ميليارد درخت و علاوه 
بر اجرای پروژه توليد 3 ميليون اصله نهال 
و تحت پوشش دادن مقدار 1022 هكتار 
از اراضی متعلق به اداره كل منابع طبيعی 
با  هم زمان  طالخونچه،  شهر  در  استان 
هفته منابع طبيعی و روز درخت كاری، 
بين  نهال  اصله  هزار   26 توزيع  برای 

كاركنان خود برنامه ريزی نموده است.
فرارسيدن  آستانه  در  فولاد  خبرنگار 
با سيد  ديدار  در  منابع طبيعی،  هفته 
مديريت  مدير  مجيدی،  محمدجواد 
فولاد  اقدامات  مباركه  فولاد  شهری 
مباركه در زمينه درخت كاری و اهتمام 
جويا  را  پايدار  توسعه  به  شركت  اين 
شده است كه ماحصل اين گفت وگو را 

در ادامه می خوانيد.
به  توجه  مباركه  فولاد  نگاه  از 

محيط زيست چه اهميتی دارد؟
توجه به محيط زيست و اهتمام به حفظ 
و ارتقای آن ازجمله اركان توسعه پايدار 
محسوب می گردد كه طی چند دهه اخير 
همواره به عنوان يكی از محورهای اصلی 
و  تدوين  در  تعيين كننده  و  تأثيرگذار 
تعيين برنامه ها و فعاليت های صنعتی در 
سطح جهان و تعريف مناسبات اقتصادی 

بين الملل مورد توجه بوده است.
در اين راستا شركت فولاد مباركه نيز با 
تعريف فلسفه وجودی خود تحت عنوان 
»شركتی مسئوليت پذير برای خلق آينده 
در  جهان تراز  جايگاهی  كسب  و  بهتر« 
افق اقتصادی خود، طبعاً می بايست در 
حوزه های مختلف رويكردی متناسب با 
فسلفه وجودی و چشم انداز ترسيم شده 

ديگر  همانند  امر  اين  كه  كند  اتخاذ 
واحد  در  شركت  فعاليت  حوزه های 
مديريت شهری نيز مدنظر قرار گرفته و 
سعی بر اين بوده است تا برنامه های اين 
واحد در قسمت فضای سبز متناسب با 
منطقه ای،  به صورت  مباركه  فولاد  ابعاد 

استانی و حتی فرااستانی تعريف گردد.
اهم اقدامات فولاد مباركه در حوزه 

درخت كاری كدام اند؟
زيست محيطی  جنبه های  به  توجه  با 
فعاليت های مرتبط با توسعه فضای سبز 
و تأثير آن در خلق آينده ای بهتر برای 
محيط زيست انسانی منطقه محل استقرار 
شركت، با حمايت ها و هدايت مديريت 
جهت  مناسبی  اقدامات  شركت  ارشد 
با  ارتباط  در  مباركه  فولاد  مؤثر  حضور 
استان صورت  محيطزيستی  برنامه های 
گرفته كه اجرای دو پروژه مرتبط با طرح 
ملی كاشت يك ميليارد درخت ازجمله 

مهم ترين آن ها بوده است.
با ارگان های رسمی  اين همکاری ها 

چگونه بوده است؟
اداره كل  با  طی همكاری صورت گرفته 
منابع طبيعی و آبخيزداری استان اصفهان 

مباركه  فولاد  شركت  جاری،  سال  در 
ميليون  توليد 3  پروژه  اجرای  بر  علاوه 
اصله نهال، مقدار 1022 هكتار از اراضی 
متعلق به اداره كل منابع طبيعی استان 
در شهر طالخونچه را تحت پوشش كشت 
ديم بادام كوهی قرار داده است و بر اساس 
صورت  در  انجام شده،  اوليه  رايزنی های 
تحقق شرايط لازم طی سال آتی نيز اين 

همكاری ها ادامه خواهد يافت.
در فولاد مباركه اين اقدامات به چه 

صورت بوده است؟
در حوزه درون سازمانی نيز شركت فولاد 
به  سبزی  فضای  ايجاد  ضمن  مباركه 
وسعت 1500 هكتار معادل 43 درصد 
عرصه فولاد مباركه كه بسيار فراتر از الزام 
قانونی )25 درصد عرصه محل فعاليت 
واحد صنعتی( زمان احداث شركت بوده 
است، سالانه با صرف هزينه قابل توجه، 
جهت ايجاد تأثيرات زيست محيطی مثبت 

در منطقه اقدام نموده است.
ميزان  اين  آبياری  است  بديهی 
فضای سبز به مديريت و نظام خاص 
خود نياز دارد. لطفاً در اين باره نيز 

توضيح دهيد.

يكی از نقاط قوت فولاد مباركه در زمينه 
حفظ فضای سبز خود اين است كه تمام 
عرصه فضای سبز شركت تحت پوشش 
آبياری قطره ای است؛ ضمن اينكه عمده 
از محل  فولاد  فضای سبز  آب مصرفی 
پساب شهری تصفيه شده تأمين می گردد.
برای ترويج فرهنگ درخت كاری نزد 
چه  شركت  خانواده های  و  كاركنان 

تدابيری انديشيده شده است؟
با توجه به تأكيد و توصيه اوليای مكرم 
اسلام به حفظ و حراست از درختان و 
اهميت درخت كاری و در پيش رو بودن 
هفته منابع طبيعی، طبق اطلاع رسانی 
ترويج  به منظور  هفته  اين  در  قبلی 
روز  پاسداشت  و  نهال كاری  فرهنگ 
طبيعی،  منابع  هفته  و  درخت كاری 
امسال نيز همانند سال 1401 نسبت به 
توزيع نهال بين همكاران اقدام خواهيم 
نهال های  اصله  هزار  حدود 25  و  كرد 
سرو  نهال  اصله  حدود 1000  و  مثمر 
شيراز كه نماد آزادگی و پايداری است، 
بين  انجام شده  نظرسنجی  اساس  بر 

همكاران محترم توزيع خواهد شد.
به نظر شما اقدامات فولاد مباركه در 
زمينه های يادشده تا چه اندازه برای 
ساير سازمان ها به عنوان الگو كاربرد 

داشته است؟
خصوص  در  مباركه  فولاد  پيشاهنگی 
توليد و كاشت  مشاركت در طرح ملی 
الهام بخش  تأثيری  درخت  ميليارد  يك 
در اين خصوص داشته و طبق برآوردهای 
به عمل آمده همكاری بيشتر ديگر صنايع 
بزرگ استان و كشور در خصوص طرح 

مذكور را به دنبال داشته است.

اماکن تاریخی اصفهان با اقتباس از آیات قرآنی ساخته شده است

تعامل ذوب آهن اصفهان ودانشگاه آزاد اسلامی در مسير پروژه های دانش بنيان

مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اصفهان گفت: مساجد، پل ها و آثار تاريخی 
با  بناهای عظيم و ارزشمند اصفهان  و 
انديشه و ذوق هنری اساتيد و هنرمندان 
قرآن  از  آنها  عميق  شناخت  و  انُس  و 
ساخته شده است.  سيدمهدی سيدين 
نيا روز يكشنبه در نشست خبری برگزاری 
نمايشگاه قرآن و عترت در  نوزدهمين 
سالن جلسات كتابخانه مركزی اصفهان، 
افزود: بر اساس تحقيق  انجام شده، اين 
اماكن تاريخی از جمله پل خواجو، سی 
امام و مسجد شيخ  و سه پل، مسجد 
لطف الله و ديگر آثار تاريخی اصفهان بر 
اساس آيات بهشت در قرآن احداث شده 
است. وی با بيان اينكه مساجد تصويری 
از بهشت محسوب می شوند، ادامه داد: 
هنرمند اصفهانی با كشف و شُهود و درک 
عميق اين آيات و نيز به يمُن استعداد ذاتی 
خود اقدام به ساخت آثار هنری بی بديل 
و ماندگار كرده اند. مديركل اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اصفهان اظهار داشت: با 
پژوهش در باره اين آثار درمی يابيم كه 
هنرمند و معمار آنها با برداشت و فهم خود 
از آيات مختلف قرآن كريم دست به خلق 

اين بناهای هنری و تاريخی زده است.
تاريخی،  بناهای  و  آثار  اضافه كرد:  وی 
نمونه بارزی از توجه و عمل به قرآن و فهم 
صحيح اين كتاب الهی در حوزه معماری 

است كه در اصفهان بوضوح قابل مشاهده 
است. به گفته وی، فهم، درک و سير و 
سلوک در آيات قرآنی در زندگی همه 
ما، اقتصاد و فرهنگ و مسائل اجتماعی 
خاطرنشان  سيدين نيا  است.  تاثيرگذار 
كرد: هر آنچه در گذشته، حال و آينده 
كتاب  در  شده،  خلق  هستی  جهان 
عظيم خداوندی مورد اشاره قرار گرفته 
است و سرنوشت و زندگی همه امُت ها 
در اين كتاب الهی وجود دارد كه بايد با 
مراجعه به آيات اين كتاب از آنها درس 
بگيريم.وی با اشاره به اينكه قرآن برای 
راهنمايی، هدايت و زندگی بهتر انسان ها 
نازل شده است، بيان كرد: امروز بيشتر 
اما  می شود  پرداخته  قرآنی  ظواهر  به 
بهره مندی از هر واژه و كلمه قرآنی، شاه 
كليدی برای حل بسياری از مشكلات 
همدلی  و  رويه  است.وحدت  جامعه 

خوبی برای برگزاری نوزدهمين نمايشگاه 
قرآن و عترت اصفهان ايجاد شده و در 
تقسيم بندی كميته های اين نمايشگاه 
نگاه ويژه ای به حوزه كودک و نوجوان و 
رويدادها و برنامه های جنبی نمايشگاه و 
بازی ها و محافل قرآنی و مسابقات قرآنی 
شده است. وی اضافه كرد: اداره كل اوقاف 
و امور خيريه، حوزه هنری، دفتر تبليغات 
اسلامی حوزه علميه قم)شُعبه اصفهان(، 
موسسه نور نهج البلاغه، جامعه المصطفی، 
آستان قدس رضوی، اتحاديه موسسات و 
تشكل های قرآن و عترت، مركز مديريت 
حوزه علميه، بنياد مهدويت و آينده پژوهی، 
دانشگاه های  در  فقيه  ولی  نمايندگی 
مسلمان،  روزنامه نگاران  انجمن  استان، 
اداره  ارشاد و  اداره فرهنگ و  دارالقرآن، 
كل نهاد كتابخانه های عمومی اصفهان 
در برگزاری اين نمايشگاه همكاری دارند.

سيدين نيا با بيان اينكه پشتيبانی مالی 
نمايشگاه توسط سازمان فرهنگی ورزشی 
و اجتماعی شهرداری اصفهان انجام شده 
برگزاری  برنامه ريزی  داد:  ادامه  است، 
در  اصفهان  عترت  و  قرآن  نمايشگاه 
مجموع توسط 17 بخش و كميته انجام 
بين المللی  نمايشگاه  است.معاون  شده 
اصفهان نيز در اين نشست با بيان اينكه 
قرآنی  رويداد  دومين  بعنوان  واقعه  اين 
افزود: 94 غرفه در  در سالجاری است، 
مساحت حدود 2 هزار و 250 مترمربع 
برای اين نمايشگاه در نظر گرفته شده و 
در حال آماده سازی است. غُرفه های بخش 
نمايشگاه  در  عفاف  و  و حجاب  فروش 
وجود  فضا  محدوديت  بدليل  امسال، 
ندارد. وی ادامه داد: غنای محتوايی بويژه 
در حوزه تفسير و تدبرُ قرآن مورد توجه 
مسوولان قرار گرفته و غرفه های بيشتری 
به حوزه های فعال در اين زمينه واگذار 
شده است.معاون فرهنگی هنری سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
اصفهان نيز گفت: 200 مجموعه برای 
حضور در نمايشگاه قرآن و عترت اصفهان 
تعداد  اين  از  كه  كردند  آمادگی  اعلام 
120 مجموعه مورد قبول واقع شدند و 
برهمين اساس نمايشگاه در محل سابق 
نمايشگاه های اصفهان در پل شهرستان 

اصفهان برگزار می شود.

رئيس  طهرانچی  مهدی  محمد  دكتر 
همراه  هيات  و  اسلامی  آزاد  دانشگاه 
يك شنبه 13 اسفند ماه ضمن حضور 
در ذوب آهن اصفهان و گفتگو با مهدی 
كوهی مديرعامل و ديگر مسئولين اين 
های  پروژه  و  توليد  خط  از   ، شركت 
توسعه ذوب آهن بازديد نمودند .در اين 
بازديد تفاهم نامه همكاری های علمی ، 
پژوهشی و آموزشی فی مابين دانشگاه 
آزاد اسلامی و ذوب آهن اصفهان نيز به 

امضای دوطرف رسيد .
بازديد  اين  حاشيه  در  دكترطهرانچی 
گفت : ارتباطات و تعامل خوبی با ذوب 
با  راستا  اين  در  و  داريم  اصفهان  آهن 
توجه به موضوعات مطرح شده توسط 
از  بيش  صنعتی  عظيم  مجتمع  اين 
دانشجويان  اختيار  در  موضوع   500
قرار گرفت و 211 پايان نامه و رساله در 
سطوح مختلف دانشگاهی  بر اين اساس 
تهيه شد كه اميدواريم در صنعت بازده 

مناسب داشته باشد .
 : گفت  اسلامی  آزاد  دانشگاه  رئيس 
شاهد  بازديد  اين  تا  قبلی  بازديد  از 
توليد  حوزه  در  ای  تازه  دستاوردهای 
ساير  و  پهن  بال  های  تيرآهن   ، ريل 

محصولات در ذوب آهن اصفهان هستيم 
كه جای تبريك و قدردانی دارد .

وی افزود : اميدوارم رابطه عميق و موثر 
بين دانشگاه آزاد اسلامی و ذوب آهن 
به  و  دهيم  توسعه  بتوانيم  را  اصفهان 
بين صنعت  ارتباط  الگوی  يك  عنوان 

ودانشگاه در كشور مطرح كنيم .
امروز   : داشت  اظهار  طهرانچی  دكتر 
آهن هستيم  در ذوب  تحولاتی  شاهد 
كه پايه علمی و فناوری دارد و اين امر 
نشانگر مديريت علمی در اين مجموعه 
و تجربه گرانبهای بيش از نيم قرنی اين 

شركت است .

ابراز اميدواری كرد كه پروژه های  وی 
اصفهان  آهن  ذوب  بين  كه  مشتركی 
و دانشگاه آزاد اسلامی انجام می شود 
دانش  حركت  يك  برای  ای  پشتوانه 

بنيان موثر باشد .
مهـدی كوهـی مديرعامـل ذوب آهـن 
تعامـل  بـه  اشـاره  بـا  نيـز  اصفهـان 
بسـيار خـوب ايـن صنعـت با دانشـگاه 
آزاد اسـلامی گفـت : بـر اسـاس 211 
پايـان نامـه و رسـاله ای كه در سـطوح 
كارشناسی ارشـد و دكتری در دانشگاه 
آزاد بـا موضوعات مورد نظـر ذوب آهن 
اصفهـان تهيـه شـده اسـت ، بـه زودی 

سـميناری برگـزار می شـود تـا بتوانيم 
ارتبـاط صنعت و دانشـگاه را به سـمت 
پـروژه های دانش بنيان سـوق بدهيم .

اظهار  اصفهان  آهن  ذوب  مديرعامل 
داشت : با توجه به برنامه دانشگاه آزاد در 
جهت ساخت مسكن برای اعضای هيات 
علمی و كاركنان خود ، اعلام آمادگی 
كرديم كه محصولات طويل ساختمانی 
به ويژه تيرآهن های بال پهن جهت انبوه 

سازی برای اين دانشگاه ارائه كنيم .  
كوهی با بيان اينكه ذوب آهن اصفهان ، 
اولويت خود را توليد محصولات صنعتی 
قرار داده است گفت : طی يك برنامه 
پنج ساله به طور كلی از توليد محصولات 
سنتی خارج می شويم و تنوع محصولات 
صنعتی  از جمله ريل ، تير آهن های بال 
پهن ، آرک و ... را متناسب با نياز بازار 

افزايش می دهيم .
مديرعامـل ذوب آهـن اصفهـان اظهـار 
داشـت : ايـن مجتمـع عظيـم صنعتی 
نـگاه ويـژه ای بـه پـروژه هـای دانـش 
بنيـان دارد و بـا بهـره گيـری از قوانين 
حمايتـی ايـن پروژه هـا ، آمادگـی دارد 
تـا در ايـن خصوص همكاری خـود را با 

مراكـز دانشـگاهی گسـترش دهد .

مديركل انتقال خون اصفهان اعلام كرد كه اين استان به همه گروه های 
خونی بويژه اوُ )O( و ب )B( منفی نياز شديد دارد.به گزارش پايگاه 
اطلاع رسانی اداره كل انتقال خون استان اصفهان، كيان دهراب پور روز 
يكشنبه گفت: ذخاير خون استان به كمتر از پنج روز كاهش يافته است. 
وی با بيان اينكه حداقل استاندارد ذخيره خون هشت روز است، اضافه 
كرد: اداره كل انتقال خون اصفهان به اين گروه های خونی نياز دارد تا 
بتواند جوابگوی بيماران باشد.با توجه به كاهش ذخاير خون در روزهای 
پايان سال، از هم استانی ها انتظار داريم در اين روزها مانند ساير ايام سال 
با حضور خود در يكی از 11 مركز اهدای خون، ياری رسان بيماران باشند.

مدیر مدیریت شهری فولاد مباركه در آستانه هفته منابع طبیعی اعلام كرد:

در دیداررئیس دانشگاه آزاد اسلامی و مدیرعامل ذوب آهن اصفهان عنوان شد:
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هوای شیروان 2 روز متوالی برای گروه های 
حساس ناسالم شد

عملکرد شعبه خلخال در برخی از شاخص های 
ارزیابی مطلوب است

تراکتورسازی ایران به جمع ادوات سازها پيوست

سیب زمینی مازاد كشاورزان كردستانی 
خریداری می شود

تحقق 110 درصدی تعهد اشتغال
 امسال استان گلستان

مديركل  ستايش گو:  عباس  فارس/ 
و  گردشگری  فرهنگی  ميراث 
همراه  به  فارس  استان  صنايع دستی 
شهردار منطقه 3 شهرداری شيراز  و تنی 
چند از كارشناسان  از روند فعاليت های 
مرمتی، ساماندهی فضای سبز و پروژه 
قنات و حوض ماهی سعدی همچنين 
مجموعه فرهنگی تاريخی حافظ بازديد 
كردند.  محمد ثابت اقليدی در حاشيه 
كردن  ارزيابی  مثبت  با  بازديدها  اين 
خصوص  در  شده  انجام  های  فعاليت 
مرمت ساختمان آرامگاه سعدی گفت: 
با توجه به اينكه مرمت آرامگاه سعدی 
روزهای پايانی خود را سپری می كند 
به زودی داربست های مرمتی از بنای 
آرامگاه باز می شود.  او افزود: طبق برنامه 
ريزی ها ساماندهی فضای سبز مجموعه 
فرهنگی سعدی نيز در حال انجام است 
تعطيلات  از  قبل  تا  حتم  طور  به  كه 

اقليدی  ثابت  پايان می رسد  به  نوروزی 
در  در خصوص ساماندهی فضای سبز 
هم  حافظ  فرهنگی  تاريخی  مجموعه 
گفت: خوشبختانه اين روند با همكاری 
های بسيار خوب  شهرداری منطقه در 
حال انجام است.  مديركل ميراث فرهنگی 
گردشگری و صنايع دستی استان فارس 
سايت  ديگر  سازی  آماده  به  همچنين 
اين  گردشگری  تاريخی  اماكن  و  ها 

رسانی  خدمات  و  ميزبانی  برای  استان 
به مسافران نوروزی اشاره كرد.در ادامه 
اين گفت وگو افضلی شهردار منطقه 3 
شهرداری شيراز نيز طی سخنانی با تاكيد 
بر اهميت بهسازی و بازسازی فضای سبز 
محوطه پيرامونی آرامگاه سعدی گفت: 
گل كاری در اين محوطه انجام شده و 
كاشت درخت و همچنين بازسازی آب 
نماها و رنگ آميزی آن ها نيز در دستور 

كار است و تا قبل از نوروز اين اقدامات 
تكميل خواهد شد. او همچنين به روند 
به سازی فضای سبز مجموعه فرهنگی 
تاريخی حافظ اشاره كرد و افزود: تمامی 
تلاشمان را در پروژه های مشترک با اداره 
ارائه  برای  فارس  فرهنگی  ميراث  كل 
خدمات مناسب و مطلوب به مسافران 
نوروزی به كار بسته ايم. بنابر اين گزارش 
مديركل ميراث فرهنگی فارس با شهردار 
منظور  به  شيراز  شهرداری   3 منطقه 
تعامل هرچه بيشتر دو نهاد ديدار كردند.

در اين ديدار موضوعات مرتبط با مراكز 
گردشگری منطقه سه شهرداری نظير 
های  همكاری  و  و...  سعدی  حافظيه، 
گردشگری  توسعه  زمينه  در  دوجانبه 
مطابق با نياز امروز جامعه ، تلاش برای 
و حفظ  گردشگر  بيشتر  جذب هرچه 
تاريخی مورد بحث و  آثار  و نگهداری 

تبادل نظر قرار گرفت.

قرار است خط آهن روسی برای اجرای 
گذرگاه حمل ونقل بين  المللی شمال-

جنوب بين روسيه و ايران از چند استان 
عبور كند كه زنجان يكی از گزينه های 

اولويت دار اين حلقه اتصال است.
 دولت فدراسيون روسيه پيشنهاد بانك 
وی. تی. بی روسيه )VTB( برای ايجاد 
گذرگاه  توسعه  برای  پروژه  دفتر  يك 
حمل و نقل بين المللی "شمال-جنوب" 
را تصويب كرد. اين دفتر مأموريت دارد 
احداث خط ريلی با استاندارد روس تا 
بندر عباس در جنوب ايران را طرح ريزی 
كند. در روسيه و جمهوری آذربايجان،   
 520 و  هزار  يك  راه آهن  خط  عرض 
ميلی متر است اما اين شاخص در ايران 
بين المللی، يك هزار  استاندارد  مطابق 
ترتيب،    بدين  است.  ميلی متر   435 و 
پروژه مورد بررسی احداث خط آهن با 
استاندارد روس تا بنادر ايران به عنوان 
حلقه تكميلی همكاری های دوجانبه و 

حال  در  و  موجود  ريلی  كنار خط  در 
ساخت با استاندارد ايران مطرح شد.

در همين حال، بانك وی. تی. بی روسيه 
رسانه های  اختيار  در  كه  بيانيه ای  در 
گذرگاه  است:  كرده  داده،  اعلام  قرار 
شمال-جنوب،  بين المللی  حمل ونقل 
از  يكی  به  می تواند  ما  ارزيابی  طبق 
منطقه  در  حمل ونقل  اصلی  راه های 
برای  و جايگزينی  تبديل شود  اوراسيا 
كانال  جمله  از  استراتژيك  مسيرهای 
سوئز ارائه كند و فرصت های اقتصادی 

بين  تجاری  روابط  برای  را  جديدی 
كشورهای جنوب جهان باز كند.

پيش از اين، ايران و روسيه برای تكميل 
گذرگاه ريلی شمال - جنوب كه شرق 
و جنوب آسيا را به شمال اروپا متصل 
می كند، توافقنامه احداث راه آهن رشت 
- آستارا را امضا كردند. اين توافقنامه 27 
از سخنرانی  و پس  ارديبهشت 1402 
رئيس  رئيسی«  الله »سيدابراهيم  آيت 
»ولاديمير  و  ايران  اسلامی  جمهوری 
پوتين« رئيس جمهور فدراسيون روسيه 

بين نمايندگان دو كشور به امضا رسيد.
مسير غربی گذرگاه شمال – جنوب كه 
اسلامی  جمهوری  روسيه،  كشورهای 
شامل  را  آذربايجان  جمهوری  و  ايران 
می شود، از نظر ريلی دارای يك حلقه 
كيلومتر   162 مسافت  به  مفقوده ای 
امضای  با  كه  بود  آستارا  و  رشت  بين 
ريلی  مسير  اين  احداث  و  توافق  اين 
عملا جنوب آسيا از طريق ارتباط ريلی 
به  فارس  پترزبورگ و خليج  بين سن 
اروپا متصل خواهد شد. معاون  شمال 
تی.  وی.  طراحی  شركت  عامل  مدير 
بی روسيه )VTB(در ديدار با استاندار 
گذرگاه  اجرای  خصوص  در  زنجان 
"شمال- المللی  بين  نقل  و  حمل 

اين خط  احداث  گفت:  جنوب"روسی، 
آهن در بالاترين سطح بين دولت های 
ايران و روسيه به امضا رسيده و اجرای 
آن ظرفيت بزرگی را در زمينه حمل و 

نقل ايجاد خواهد كرد.

مجموعه های تاریخی فرهنگی سعدی و حافظ به پیشواز نوروز رفتند

زنجان از گزینه های اولویت دار اجرای خط آهن روسی در ایران

كاشت 15 میلیون اصله نهال طی چهار سال در استان یزد

از اساتيد مشاور و دانشجویان علوم پزشکی فعال و هميار استاد مشاور )منتورینگ( تقدیر شد
طی  ستايش گو:   عباس  فارس/ 
دانشگاه  رييس  حضور  با  مراسمی 
بهداشتی  خدمات  و  پزشكی  علوم 
و  مشاور  اساتيد  از  شيراز،  درمانی 
دانشجويان فعال و هميار استاد مشاور 

)منتورينگ( تقدير شد.
رييس دانشگاه علوم پزشكی شيراز در 
اين آيين با اشاره به نقش موثر و نتايج 
مطلوب تلاش دانشجويان هميار استاد 
از  دانشگاه،  آموزش  بهبود  در  مشاور، 
تلاش آنان در اين زمينه قدردانی كرد. 
كمك  حسينی«  وحيد  »سيد  دكتر 
دانشجويان  اجتماعی  و  معنوی  علمی، 
خواند  ارزشمند  بسيار  را  مشاور  هميار 
و با تاكيد بر اهميت تحصيل در مسير 
همكاری  و  كمك  با  افزود:  خدمت 
دانشجويان  دانشگاه،  مشاور  همياران 
مسير  دغدغه  و  استرس  بدون  جديد 
رشد در عرصه تحصيل را می پيمايند.

او با اشاره به اهميت آموزش چهره به 
مشاور  هميار  دانشجويان  نقش  چهره، 
بايد  گفت:  و  خواند  موثر  و  بی بديل  را 
بهره گيری  برای  تلاش  ضمن  بكوشيم 
برای  دنيا،  علمی  يافته های  آخرين  از 
كسب آگاهی و به كمك قدرت تجزيه 

و تحليل، به نتيجه برسيم.
رييس دانشگاه علوم پزشكی شيراز ياد 
برای  موثر  راهكاری  را  آموزش  و  دادن 
»فراگيری«  و  دانش  ساختن  نهادينه 
خواند و ابراز اميدواری كرد دانشجويان 

به  استادی،  و  دانشجويی  جايگاه  در 
يابند.  دست  علمی  سطوح  بالاترين 
استاد  تابعی«  ضياءالدين  »سيد  دكتر 
نيز  دانشگاه  پيشكسوت  و  بازنشسته 
خود  از  لطيف،  ذهن  آيين،  اين  در 
گذشتگی و بهره مندی از علم و تجربه 
را از ويژگی های دانشجويان هميار استاد 
مشاور برشمرد و تاكيد كرد: بايد تلاش 
كنيم تا از علم و تجارب اساتيد در اين 
مسير بهره گيريم. دكتر »افشين امينی« 
سرپرست معاونت آموزشی دانشگاه علوم 
اهميت  بر  تاكيد  با  نيز  شيراز  پزشكی 
همياری اساتيد مشاور در توسعه علمی، 
ارتقای  در   تاثيرگذار  اقدامات  بيان  به 
شاخص های آموزشی پرداخت.سرپرست 
دفتر استعدادها و عملكردهاي درخشان 
با  نشست  اين  حاشيه  در  نيز  دانشگاه 
در  بررسی  مورد  موضوعات  به  اشاره 
نشست  اين  در  گفت:  گردهمايی  اين 
و  بخشی  »هويت  نظير  موضوعاتی 

اعتلای روحيه دانشجويی«، »مسووليت 
پذيری، رفتار و اخلاق حرفه ای اساتيد 
اعتماد  رازداری،  دانشجويان،  با  مشاوره 
اساتيد  اعتماد  و  اساتيد  به  دانشجويان 
به دانشجويان و شيوه شيوه های اعتماد« 

طرح و بررسی شد.
دكتر »احمد غلامی« بيان توانمندی ها 
و نيازمندی های اين حوزه، رويكردهای 
دانشگاه  مشاور  استاد  عرصه  در  نوين 
آموزشی  وضعيت  ارتقای  چگونگی  و 
برنامه  اين  محورهای  ديگر  را  دانشگاه 
دوره های  برگزاری  از  و  كرد  عنوان 
مسوولان  برای  مشاور  استاد  آموزشی 
مشاوره  اساتيد  و  مشاوره  اساتيد 
دانشگاه علوم پزشكی شيراز خبر داد. او 
دانشجويان هميار استاد مشاور را هميار 
اساتيد  با  ارتباط  واسطه  و  دانشجويان 
خواند كه از اغلب از دانشجويان استعداد 
درخشان و لحاظ علمی، فعال و در سطح 
قابل قبولی قرار دارند و دانشجويان را در 

راهنمايی  تحصيلی  دوم  و  اول  سال 
دفتر  سرپرست  گفته  به  می كنند. 
درخشان  عملكردهاي  و  استعدادها 
دانشگاه علوم پزشكی شيراز، نزديك به 
10 سال از فعاليت استاد مشاور و پنج 
هميار  دانشجويان  فعاليت  از  نيز  سال 
استاد مشاور می گذرد و پس از دانشگاه 
علوم پزشكی شيراز به عنوان نخستين 
اين  دانشگاه  هم  كننده،  اجرا  دانشگاه 
برنامه در دانشگاه های تهران، تبريز و 

مشهد نيز در حال پياده سازی است.
دكتر  های  تلاش  از  آيين  اين  در 
استاد  تابعی«  ضياءالدين  »سيد 
بازنشسته و پيشكسوت دانشگاه، دكتر 
استاد  اداره  رئيس  پرنيان«  »مجتبی 
»احمد  دكتر  آموزشي،  معاونت  مشاور 
استعدادها  دفتر  سرپرست  غلامی« 
دانشگاه،  درخشان  عملكردهاي  و 
هميار  كميته  دبير  صادقی«  »ياسين 
دانشگاه،  )منتورينگ(  مشاور  استاد 
كارشناسان  و  مسوولان  همچنين 
واحدهای اساتيد مشاوره دانشكده های 
دانشگاه علوم پزشكی شيراز تقدير شد. 
اين برنامه ظهر روز يكشنبه، سيزدهم 
اسفند 1402، با حضور رييس دانشگاه 
آموزشی  معاون  شيراز،  پزشكی  علوم 
دانشگاه،  ارشد  مديران  از  جمعی  و 
معاونت  مشاور  استاد  اداره  همت  به 
آموزشي، در مجتمع فرهنگی آموزشی 

ولايت دانشگاه برگزار شد.

مدير كل منابع طبيعی و آبخيزداری استان يزد از اجرای 
طرح مردمی كاشت يك ميليارد درخت در كشور طی 
چهار سال خبر داد و سهم استان يزد را 15 ميليون 

درخت عنوان كرد.
به گزارش كيميای ايران؛ نشست خبری مدير كل 
منابع طبيعی و آبخيزداری استان يزد به مناسبت هفته 

منابع طبيعی با خبرنگاران برگزار شد.
كمال كريمی در اين نشست از اجرای طرح مردمی 
كاشت يك ميليارد درخت در كشور طی چهار سال 
خبر داد و سهم استان يزد را 15 ميليون درخت عنوان 
كرد. وی افزود: در طی اين چهار سال بايد سالانه 3 
ميليون و 750 هزار اصله نهال توليد و كاشت شود 
كه با توجه به كاستی سال گذشته امسال توليد پنج 
ميليون نهال در دستور كار منابع طبيعی استان قرار 
دارد. مدير كل منابع طبيعی و آبخيزداری استان يزد 
تصريح كرد: در سال گذشته به دلايل مختلف از جمله 
ميليون  دو  تنها  استان،  نهالستانهای  آمادگی  عدم 

افتادگی  عقب  اين  كه  توليد شد  نهال  هزار  و 200 
امسال جبران خواهد شد. وی با اشاره به راه اندازی 
سه نهالستان جديد در استان طی سال جاری، گفت: 
از 11 آذرماه امسال در استان كشت نهال های توليدی 
سال گذشته آغاز شده كه  پس از شناسايی اراضی 
هكتار  يك هزار  مختلف،  شهرستانهای  در  مناسب 
مابين شهرک صنعتی و جاده فولاد يزد و همچنين 
1500 هكتار در بالادست نيروگاه خورشيدی در مركز 

استان برای اين منظور تعيين شد و هم اكنون كاشت 
با همكاری بخش های  اراضی هزار هكتاری  نهال در 
مختلف در حال انجام است.وی  همچنين از تعيين 
ابركوه  شهرستان  در  هكتار   3500 سازی  آماده  و 
برای اين منظور خبر داد و گفت: اين طرح در برخی 
اشكذر  ميبد،  اردكان،  جمله  از  ديگر  شهرستان های 
و بهاباد در قالب طرح كمربند سبز آغاز شده است. 
كريمی در پاسخ به سئوال خبرنگاران با بيان اين كه 
هم اكنون 2.7 ميليون هكتار از مجموع 7.3 ميليون 
هكتار اراضی منابع طبيعی استان جزو محدوده های 
سال  در  تنها  كرد:  اظهار  می شود،  محسوب  استان 
مساحت 513  به  معادن  استعلام  مورد  جاری 273 
ارجاع شده كه 494  استان  منابع طبيعی  به  هكتار 

هكتار آن مورد موافقت قرار گرفته است.
وی اضافه كرد: البته معادنی در استان از گذشته داريم 
كه بدون مجوز و استعلام از منابع طبيعی، فعاليت خود را 

آغاز كرده و همچنان در حال فعاليت هستند.

مديركل حفاظت محيط زيست خراسان شمالی گفت: افزايش غلظت 
گرد و غبار در آسمان شهر شيروان سبب شد تا شاخص كيفی هوا 
برای دومين روز متوالی در وضعيت ناسالم برای گروه های حساس قرار 
گيرد.رضا شكاريان اظهار كرد: شاخصی كيفی هوای شيروان اكنون 
142 و در وضعيت ناسالم برای گروه های حساس قرار دارد، اين رقم 

امروز به طور ميانگين 102 ثبت شده است.
برخی  نيز در  روز گذشته  افزود: شاخص كيفی هوای شيروان  وی 
ساعات به 108 رسيد و كيفيت هوا در وضعيت نارنجی برای گروه های 
حساس قرار گرفت. مديركل حفاظت محيط زيست خراسان شمالی 
گفت: شاخص آلودگی هوای بجنورد اكنون روی عدد 85 و در وضعيت 
قابل قبول است. وی بيان كرد: شاخص كيفيت هوا بين صفر تا 50 
پاک، بين 50 تا 100 سالم، بين 100 تا 150 ناسالم برای گروه های 
حساس، بين 150 تا 200 ناسالم برای همه گروه ها و 200 تا 300 
بسيار ناسالم است. آلودگی هوای خراسان شمالی در چهار ايستگاه 
شامل بجنورد، شيروان، اسفراين و جاجرم پايش می شود.خشكسالی 
و كاهش بارندگی در خراسان شمالی سبب شده تا كانون های گرد و 
غبار در اين خطه از كشور افزايش يابد البته در اين ميان تيغ بيابان 
بزرگ قره قوم در كشور تركمنستان در همسايگی اين استان و نيز 
از ساير موارد است.  تر  تيز  به مراتب  ريزگردهای مرز غربی كشور 
شيروان به عنوان دومين شهرستان پرجمعيت خراسان شمالی در 60 

كيلومتری شرق بجنورد قرار دارد كه 157 هزار نفر جمعيت است.

مدير شعب بانك توسعه تعاون استان اردبيل در بازديد از شعبه خلخال 
گفت: اين شعبه در برخی شاخص ها  از جمله رشد منابع عملكرد 
مطلوبی دارد و برای ارتقای درجه شعبه خلخال بايد با همدلی و هم 

افزايی بيشتر تلاش مضاعفی صورت گيرد. 
عادل كريمی بر تسريع و تسهيل در پرداخت تسهيلات بند الف تبصره 
18 تاكيد كرد.  ملاقات عمومی با تعدادی از مشتريان و بازديد از دو 
طرح اقتصادی از ديگر برنامه های انجام شده در سفر يك روزه مدير 

شعب استان به شهرستان خلخال بود.

مديرعامل گروه صنعتی تراكتورسازی ايران گفت: با تلاش متخصصين 
شركت ادوات كشاورزی تراكتورسازی و ساخت نخستين دستگاه اين 
شركت با نام بيلر ITM BL-S1، مجموعه صنعتی تراكتورسازی ايران به 
جمع توليد كنندگان ادوات كشاورزی پيشرفته پيوست.مصطفی وحيدزاده 
اظهار كرد: اين دستگاه از نوع بيلر مكعبی بوده كه می تواند علوفه را از زمين 
های كشاورزی جمع آوری و پس از بسته بندی و گره زنی آماده حمل 
برای انبارداری و استفاده در دامداری ها كند.وی با اشاره به اينكه سازندگان 
مطرح جهانی در توليد بيلر كشورهای آمريكا، آلمان و ايتاليا هستند، 
اضافه كرد: طراحی و ساخت اين دستگاه در شركت ادوات كشاورزی 
تراكتورسازی با الگو برداری از نمونه های آلمانی و آمريكايی و متناسب با 
نيازهای كشاورزی مزارع ايران و قابليت كار با تراكتورهای توليدی شركت 
تراكتورسازی انجام شده است.وحيدزاده تاكيد كرد: سرعت چرخش شفت 
540 دور در دقيقه، توان مورد نياز 40 اسب بخار، جعبه دنده مكانيكی، 
ارتفاع 209 سانتيمتری، اندازه بسته توليد 35 در 45 سانتيمتر، طول بسته 
های توليدی با فشردگی زياد از 35 الی 125 سانتيمتر و حداكثر عرض 
دهانه ورودی بالابر علوفه 175 سانتيمتر از مشخصات فنی اين محصول 
است.به گفته اين فعال حوزه صنعت كشور از ويژگی های اين محصول، 
قيمت رقابتی، سادگی كاركرد، قابليت اطمينان بالا و تناسب با مزارع و 
تراكتورهای موجود در ايران و دسترسی آسان به قطعات يدكی آن است.

وحيدزاده يادآور شد: برنامه ريزی برای توليد سری صفر و انبوه اين محصول 
و عرضه به مشتريان داخلی و بازارهای صادراتی برای سال آينده صورت 
گرفته است.گفتنی است شركت ادوات كشاورزی تراكتورسازی به عنوان 
ايران در سال 1401  دوازدهمين شركت گروه صنعتی تراكتورسازی 

تاسيس گرديده و مسئوليت عرضه انواع ادوات كشاورزی را بر عهده دارد.

رئيـس سـازمان جهـاد كشـاورزی اسـتان كردسـتان گفـت: خريد 
توافقـی محصـول سـيب زمينـی مـازاد موجـود در انبار كشـاورزان 
اسـتان آغـاز شـده و هـزار و 100 ميليارد ريال تسـهيلات برای اين 

مهم مصوب شـده اسـت.
پيمـان اسـكندری روز يكشـنبه در نشسـت تخصصـی بـا فعـالان 
و تشـكل هـای كشـاورزی عرصـه سـيب زمينی اسـتان در سـنندج 
اظهـار كـرد: در حـوزه سـيب زمينـی بايـد در بيـن كشـاورزان و 
صادركننـدگان ارتبـاط برقـرار شـود و اين مهم توسـط تشـكل های 
صنفـی امكانپذيـر اسـت.وی با اشـاره به اينكه سـيب زمينـی كاران 
اسـتان زيـان ديده اند و بايد بـرای رفع دغدغه اين كشـاورزان تلاش 
شـود، بيـان كـرد: هم اكنـون حدود 110 هـزار تن سـيب زمينی در 
انبارهـا و سـردخانه های اسـتان موجود اسـت كه بـه منظور حمايت 
از كشـاورزان طـرح خريـد تضمينی سـيب زمينی در سـطح اسـتان 
انجام خواهد شـد. رئيس سـازمان جهاد كشـاورزی اسـتان كردستان 
اعـلام كـرد: در قالـب اين طرح هـزار و 100 ميليارد ريال تسـهيلات 
خريـد توافقـی سـيب زمينـی بـرای اسـتان مصوب شـده اسـت كه 
بانك های كشـاورزی و توسـعه تعاون وظيفه پرداخت اين تسـهيلات 
را بر عهده دارند.اسـكندری افزود: سـهميه تسـهيلات برای استان در 
نظـر گرفتـه شـده كه بانـك های عامل توسـعه تعـاون و كشـاورزی 
بـرای دريافـت دسـتورالعمل ايـن مهـم بايـد هر چـه سـريعتر اقدام 
كننـد تـا اعتبار در نظر گرفته شـده برای اسـتان عملياتی شـود. وی 
اظهـار كـرد: مبحـث خريـد توافقی تـا 27 اسـفند بـوده و در مرحله 
نخسـت 550 ميليـارد ريال را شـامل می شـود كه صاحبـان صنايع 
تبديلـی و صـادر كننـدگان مـی تواننـد 9 هـزار تن سـيب زمينی از 
كشـاورزان خريـداری كننـد. اسـكندری افـزود: بـر اسـاس اين طرح 
سـيب زمينـی كشـاورزان كردسـتانی هـر كيلوگـرم 65 هـزار ريـال 
خريـداری می شـود كـه 52 هزار ريال توسـط خريـداران و 13 هزار 
ريـال هـم توسـط تعـاون روسـتايی و از محـل اعتبـار مصـوب برای 

اسـتان پرداخت خواهد شـد.
وی بيـان كـرد: انتظـار داريـم اتـاق بازرگانی بـه تمام تجـار اعلام 
كننـد كـه افـراد واجـد شـرايط بـرای مبحـث صـادرات و صنايـع 
تبديلـی سـيب زمينـی موجـود در انبارهـای اسـتان اقـدام كنند. 
اسـكندری اظهـار داشـت: مبحث الگوی كشـت نيازمنـد اعتبارات 
ويـژه اسـت كـه اميدواريـم نماينـدگان مجلـس بـرای ايـن مهـم 
در سـنوات آتـی اعتبـار ويـژه ای در نظـر بگيرنـد تـا در توليـد 

محصـولات كشـاورزی بـه رونـد علمـی و متناسـب برسـيم.

نرگس حسين زاده-گرگان: مديركل تعاون، كار و رفاه اجتماعی 
تعهد  از تحقق 110 درصدی  اشتغال  استانی  گلستان در كارگروه 

اشتغال  امسال گلستان خبر داد.
هزار   25 استان  امسال  تعهد  افزود:  مظفری  خواجه  حسينعلی   
و 380 نفر بود كه تا كنون 27 هزار و 784 نفر در سامانه رصد 
ثبت نام كرده اند. خواجه مظفری اظهاركرد: امسال نرخ مشاركت 
و   41 به  آن  رساندن  برای  و  بود  درصد  استان 40  در  اقتصادی 
نيم درصد تا پايان سال 1403 برنامه ريزی كرده ايم.  مدير كل 
در  بيكاری  نرخ  كرد:  تصريح  گلستان  اجتماعی  رفاه  و  تعاون،كار 
استان در پاييز امسال 2/9 دهم درصد محاسبه شد و بنا است اين 

عدد در پايان سال 1403 به هشت درصد برسد.

با حضور رییس دانشگاه علوم پزشکی شیراز؛

مدیر كل منابع طبیعی و آبخیزداری خبر داد؛

حضور دوباره نماینده محبوب مردم مباركه
زهرا سعیدی امید ساكنان شهرستان 

مباركه در مجلس است

متولد 1362  مباركه  زهرا سعيدی  امير علی شفيعه:  به گزارش 
سياستمدار در اصفهان است كه در دوره دهم و دوازدهم مجلس شورای 

اسلامی نماينده انتخابيه شهرستان مباركه از استان اصفهان شد.
او فارغ التحصيل ليسانس بيو شيمی، فوق ليسانس مديريت سيستم 

بهره وری و مهندسی مالی و دكترای مهندسی صنايع می باشد.
سعيدی مباركه عضو كميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی دوره 
دهم، رئيس فراكسيون روابط عمومی و رسانه مجلس دوره دهم و عضو 
هيئت رئيسه فراكسيون زنان مجلس دوره دهم بود. همچنين وی از 
طراحان اصلی قانون ممنوعيت به كارگيری بازنشستگان در مجلس 
شورای اسلامی می باشد. زهرا سعيدی مباركه در خانواده فرهنگی متولد 
شد كه از همان ابتدا به او سرمشق انسانيت، عدالت و دفاع از حق را 
آموختند. وی در انتخابات دوره يازدهم نماينده كانديدای شهرستان 
اصفهان شد اما رای نياورد. چهارسال بعد يعنی در انتخابات سال 1402، 
نماينده محبوب مردم مباركه، باز هم كانديد حوزه انتخابی اين شهرستان 

شد و اكنون نماينده آن ها در مجلس دوازدهم است.
از آنجايی كه حضور گسترده زنان در منسب های سياسی و استفاده 
از توانايی های افراد متخصص در اداره كشور، نويد بخش پديد آمدن 
ايران است ميتوان گفت اميد مردم مباركه به  روزهای طلايی در 

مطالبات به جا و بر حق نمايندگان خويش است.
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حفاظت از حیات وحش 
نیازمند ابتکارات فناورانه است

6اجتماعی

ارائه خدمات به بیماران صعب العلاج و خاص در 
كلینیک های طرح سلامت نوروزی

و  حفاظت  در  همگانی  مشاركت  گفت:  زيست  محيط  كارشناس 
بكارگيری ابتكارات فناورانه می تواند حفاظت از حيات وحش را روز به 
روز آسان تر، كارآمدتر و دقيق تر كند.به گزارش سازمان حفاظت محيط 
زيست، مريم روحانی در يادداشتی به مناسبت روز جهانی حيات وحش ) 
سوم مارس مقارن با 13 اسفند( گفت: بر اساس متن گزارش سياره زنده 
كه در سال 2022 توسط صندوق جهانی حيات وحش WWF منتشر 
شده است، در 50 سال اخير تغييرات بسياری در جهان رخ داده است. 
نحوه سفر و كار، شيوه توليد غذا، اين كه چگونه از زمين، رودخانه ها و 
درياها استفاده می كنيم، چگونگی ساخت زيرساخت ها، چگونگی توليد 
انرژی، نحوه مديريت زباله ها و بسياری موارد ديگر كه همه وهمه آنها بر 
همان منابع طبيعی كه حيات وحش و همگی ما به شكل های مختلف 
به آنها وابسته هستيم، تأثير گذاشته و پيامدهايی را برای اين منابع و در 
نتيجه برای ما و تمامی موجوداتی كه اين منابع را مورد استفاده قرار می 
دهند به دنبال دارد. وی افزود: جمعيت انسان ها در 50 سال گذشته 
107 درصد افزايش و جمعيت حيات وحش 69 درصد كاهش داشته 
است. اين كاهش جمعيت برآورد شده، صرفا با بررسی گونه های مهره 
دار انجام شده و شامل گونه های بی مهره كه بخش عظيمی از حيات 

وحش را به خود اختصاص می دهند، نمی شود.

رئيس مركز مديريت پيوند و درمان بيماری های وزارت بهداشت از ارائه 
خدمات به بيماران صعب العلاج و خاص در كلينيك های طرح سلامت 
نوروزی خبر داد و گفت: امكان ارائه خدمات بهينه به بيماران صعب العلاج 
و خاص در كلينيك های مرتبط، توسط دانشگاه های علوم پزشكی در 
طرح سلامت نوروزی فراهم است. اميرحسام عليرضايی اظهارداشت: در 
حال حاضر شاخص اهدای عضو در كشور 13.4 در هر يك ميليون نفر 
است كه نسبت به سال گذشته افزايش داشته است. وی افزود: افزايش 
ارتقای كيفيت  اعمال سياست های تشويقی،  انسانی،  نيروی  تعرفه 
و استاندارد سازی و در اختيار داشتن فضا از جمله اقدامات مورد نياز 
توسعه اين مراكز است.عليرضايی از ابلاغ بخشنامه »تعالی نظام ارائه 
خدمات توانبخشی« خبر داد و بيان داشت: ايجاد و ارتقای واحد بازتوانی 
)توانبخشی( قلبی و ريوی، كلينيك توانبخشی )فيزيوتراپی، كاردرمانی و 
گفتار درمانی( در بيمارستان های عمومی بالای 100 تخت دارای بخش 
های مرتبط، واحد فيزيوتراپی در بيمارستان های زير 100 تخت )بالای 
64 تخت( و ايجاد بخش توانبخشی بستری بزرگسالان، در اين آيين 
نامه مورد تاكيد قرار گرفته است. رييس مركز مديريت پيوند و درمان 
بيماری های وزارت بهداشت در خصوص كلينيك های توانبخشی راه 
اندازی شده است، گفت: موافقت اصولی برای 175 تخت بستری جديد 
توانبخشی بزرگسالان صادر شده است. همچنين 14 واحد گفتار درمانی، 
10 واحد فيزيوتراپی، 10 واحد كاردرمانی راه اندازی و 4 بخش بازتوانی 
قلبی در زمينه ارتقای خدمات توانبخشی در كشور راه اندازی شده است.

رئيس قوه قضاييه گفت: بسياری از اراضی كه در آنها 
ساخت وسازهای غيرمجاز صورت گرفته است پس از 
اجرای قانون در قبال آنها و قلع و قمع، مجدداً به حالت 
اوليه بازنمی گردند اما در اقدام صورت گرفته در اراضی 
نوشهر، در نتيجه تدابير اتخاذ شده، اين مهم تحقق يافت 
و در اين اراضی با هزينه خودِ فردِ خاطی، درختكاری 

برای انتفاع عمومی صورت گرفت.
حجت الاسلام  قضائيه،  قوه  رسانه  مركز  گزارش  به 
اژه ای روز دوشنبه )14 اسفند(  والمسلمين محسنی 
طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائيه، ضمن 
اشاره به برگزاری انتخابات يازدهم اسفند در سلامت و 
امنيت، اظهار كرد: از مردم ايران اسلامی كه علی رغم 
تبليغات سوء بدخواهان، در روز جمعه يازدهم اسفند 
اشخاص  و  شدند  حاضر  رأی  صندوق های  پای  در 
مدنظر خود را برای دو مجلس مهم خبرگان رهبری 
و شورای اسلامی انتخاب كردند، تقدير و تشكر داريم 
همچنين از تمامی دست اندركاران برگزاری انتخابات در 
بخش های مختلف اجرايی، نظارتی، انتظامی و امنيتی 

نيز سپاسگزار هستيم.
كه  دارد  وجود  انتظار  اين  ترديد  بدون  افزود:  وی 
منتخبان ملت پس از تاييد اعتبارنامه های شان و تصدی 
مسئوليت نمايندگی مردم در مجلس شورای اسلامی، از 
وظايف و اختيارات قانونی ای كه دارند در راستای اعتلاء 
به موجب  بگيرند؛  بهره  و پيشرفت همه جانبه كشور 
يد  در  مطلوبی  اختيارات  اساسی،  قانون  فصل ششم 
نمايندگان مجلس قرار دارد؛ اختياراتی نظيرِ تصويب 
قانون در همه حوزه ها در محدوه قانون اساسی، تحقيق 
و تفحص در همه امور، رأی اعتماد به كابينه، سؤال و 
استيضاح وزرا و مقامات دولتی، تصويب عهدنامه ها و 

مقاولنامه های بين المللی و غيره. رئيس قوه قضائيه در 
ادامه با اشاره به روز چهاردهم اسفند كه با عنوان روز 
احسان و نيكوكاری نامگذاری شده است، به مسئولان 
قضايی ذيربط از جمله در »سازمان زندان ها«، »شورای 
محاكم  مقامات  و  دادستان ها  كليه  و  اختلاف«  حل 
قضايی دستور داد كه زندانيان و محكومان نيازمند و 
خانواده های آنان كه بضاعت مالی اندكی دارند را مورد 
حمايت ويژه قرار دهند و در راستای مساعدت به آن 
دسته از زندانيان و محكومان واجدشرايط كه نه در اثر 
سرقت و يا كلاهبرداری بلكه در اثر غفلت، با محكوميت 
مالی مواجه شده اند نيز تدابير مقتضی را در چهارچوب 

قانون اتخاذ كنند.
به  مالی  منابع  سرريز  عليه  قضايی  دستگاه 

جيب های خاص
رئيس دستگاه قضا در ادامه با اشاره به در پيش بودن 
هفته منابع طبيعی و روز درختكاری، ضمن تشريح 
راستای  در  قضايی  دستگاه  كه  تدابيری  و  اقدامات 
احيای حقوق عامه در حوزه حفاظت از منابع طبيعی 
و محيط زيست صورت داده است، اعلام كرد: در برخی 
موضوعات مرتبط با تضييع حقوق عامه در حوزه منابع 
طبيعی و محيط زيست به صورت موردی ورود پيدا 

كرديم؛ نظيرِ اقدامی كه چندی پيش در نوشهر صورت 
گرفت و به موجب آن، با دستوری كه صادر كرديم، مقام 
قضايی بصورت ويژه به موضوع ورود كرد و با سرعت در 
راستای احيای حقوق عامه تدابير مقتضی اتخاذ شد و 
ضمن تخريب ساخت وسازهای غيرمجاز كه در قالب 64 
ويلا در زمين های چندين هكتاری جنگل های جلگه ای 
نوشهر بود، كار بازگرداندن آن اراضی به حالت اوليه نيز 
با هزينه خودِ فردِ خاطی در دستور كار قرار گرفت؛ بر 
همين اساس، در آن اراضیِ رفع تصرف شده، درختكاری 
صورت گرفت و اين مهم، فردا در روز پانزدهم اسفند كه 
روز درختكاری نام نهاده شده است، تكميل می شود؛ 
نيز  خاطی  فردِ  شده،  اتخاذ  تدابير  با  راستا  اين  در 
همكاری های لازم را به عمل آورد كه طبعاً با نظر مقام 
ارفاقات  از  پرونده می تواند  به  قضايی رسيدگی كننده 

قانونی نيز بهره مند شود.
بسياری از اراضی كه در آنها ساخت وسازهای غيرمجاز 
صورت گرفته است پس از اجرای قانون در قبال آنها و 
قلع و قمع، مجدداً به حالت اوليه بازنمی گردند اما در 
اقدام صورت گرفته در اراضی نوشهر، در نتيجه تدابير 
اتخاذ شده، اين مهم تحقق يافت و در اين اراضی با 
هزينه خودِ فردِ خاطی، درختكاری برای انتفاع عمومی 
با  كرد:  تصريح  ادامه  در  عدليه  گرفت.رئيس  صورت 
اقدامات و تدابير اتخاذ شده در قوه قضائيه، از ميزان 
تصرفات اراضی و ساخت وسازهای غيرمجاز كاسته شده 
است؛ با اين وجود همچنان بايد اقدامات پيشگيرانه را در 
اين حوزه با قوت در دستور كار داشت؛ بر همين اساس، 
با عنايت به در پيش بودن تعطيلات نوروز، دادستانی 
كل و دادستان های سراسر كشور در قبال اين موضوع، 

تدابير پيشگيرانه مقتضی را اتخاذ كنند.

خبر خوش رئیس قوه قضاییه در آستانه روز درختکاری

حفاظت محيط زیست و وزارت نفت از 
لاک پشت سه انگشتی

انتقال مصدومان سيل سيستان وبلوچستان 
به مراکز درمانی

سازمان حفاظت محيط زيست و شركت مهندسی و توسعه وزارت نفت 
تنها گونه  از لاک پشت فراتی كه  برای حفاظت  تفاهم نامه همكاری 

لاک پشت های سه انگشتی در ايران است، امضا كردند.
 لاک پشت فراتی گونه ای لاک پشت نرم لاک از خانواده لاک پشت های 
و  فرات  و  رودخانه های دجله  گونه  اين  زيستگاه  است،  انگشتی  سه  
انشعابات آنها در عراق، ايران، تركيه و سوريه است و به علت تخريب 
زيستگاه، آلودگی و معدوم شدن توسط ماهيگيران در خطر انقراض قرار 
دارد. اين لاک پشت تنها گونه لاک پشت های سه انگشتی در ايران است.

آبگير  حوضه  شامل  خوزستان  استان  در  لاک پشت  اين  پراكندگی 
دجله و فرات، هورالعظيم، تالاب شادگان، رودخانه های كارون، كرخه، 
دز و جراحی و انشعابات آن ها است، اين گونه اكنون در فهرست سرخ 
اتحاديه بين المللی حفاظت از طبيعت و منابع طبيعی در رده در معرض 
خطر انقراض قرار دارد. اين لاک پشت بيشتر اوقات در زير آب زندگی 
می كند همچنين در برخی اوقات اين گونه را می توان به صورت مدفون 
در زير گل و لای رودخانه ها و ماسه ها مشاهده كرد. اين در حاليست 
كه لاک پشت فراتی تنها برای گرفتن آفتاب و تخم گذاری از آب بيرون 
می آيد و بيشتر ترجيح می دهد در رودخانه های فرعی با جريان آهسته 
و يا آب های راكد كم عمق زندگی كند. بررسی ها نشان می دهند در بين 
تمام انگشت های پاهای عقبی و جلويی اين گونه، پرده وجود دارد و هر 
كدام از آن ها دارای سه ناخن بزرگ، قوی و بزرگ هستند. گردن در اين 
گونه دراز، قابل انعطاف و بسيار قوی است. با توجه به شرايط اين گونه، 
تفاهم نامه همكاری بين معاونت آموزش و مشاركت های مردمی سازمان 
حفاظت محيط زيست و شركت مهندسی و توسعه نفت برای حفاظت 
از گونه در معرض خطر انقراض لاک پشت فراتی در تالاب هورالعظيم به 
امضا رسيد. به گزارش سازمان حفاظت محيط زيست، معاون آموزش و 
مشاركت های مردمی سازمان حفاظت محيط زيست در مراسم امضای 
اين تفاهم نامه گفت: تاكيد ما اين است كه علاوه بر اينكه فعاليت ها در 
حوزه آموزش و مشاركت مردمی نبايد جنبه نمايشی داشته باشد، اين 
فعاليت ها بايد با پشتوانه علمی و دانشگاهی انجام شود. نورالله مرادی 
با اشاره به اينكه برای پيشبرد اين امر لازم است كارگروهی متشكل 
از كارشناسان محيط زيست در استان خوزستان و كارشناسان ستادی 
تشكيل شود، افزود: تصميمات اين كارگروه می تواند به عنوان برنامه 
عمل مشخص برای انجام فعاليت های حفاظتی در دستور كار قرار گيرد.

در  سازمان  اين  آمادگی  به  اشاره  با  اورژانس كشور  سازمان  رييس 
و  سيستان  در  دشتياری  سيل  ديدگان  حادثه  به  رسانی  خدمت 
بلوچستان، از ارائه خدمات به هشت مصدوم اين حادثه و انتقال چهار 

نفر از آنها به مراكز درمانی خبر داد.
به گزارش وزارت بهداشت، جعفر ميعادفر روز يكشنبه با بيان اينكه در 
حادثه سيل دشتياری، 39 مادر باردار به مناطق امن و 9 مادر باردار 
و همچنين 6 بيمار ديابتی توسط نيروهای اورژانس به مراكز درمانی 
منتقل شدند، افزود: نيروهای اورژانس در اين حادثه به 12 نفر از افراد 

گرفتار در سيلاب كمك كرده و آنها را نجات دادند.
وی ادامه داد: در بازه زمانی 5 تا 9 اسفند با دريافت هشدار از سازمان 
بحران(  عمليات  هدايت  EOC)مركز  مراكز  تمام  به  هواشناسی، 
دانشگاه های علوم پزشكی تحت تاثير و معين اعلام آماده باش كرديم.

 اعزام تيم های ارزياب حوزه سلامت به مناطق آسيب ديده
رييس سازمان اورژانس كشور با اشاره به اعزام تيم های ارزياب حوزه 
سلامت به مناطق آسيب ديده و همچنين ارزيابی هوايی مناطق سيل 
زده توسط اورژانس هوايی، خاطرنشان كرد: در اين حادثه پنج دستگاه 
آمبولانس پشتيبان، يك دستگاه اتوبوس آمبولانس، يك فروند بالگرد 
بهداشتی شامل  تيم  پنج  ايرانشهر،  پزشكی  علوم  دانشگاه  اورژانس 
بهداشت محيط، مبارزه با بيماری ها و بهداشت خانواده و 2 تيم درمانی 

از دانشگاه علوم پزشكی ايرانشهر به مناطق آسيب ديده اعزام شدند.
ميعادفر از وارد شدن آسيب به 18 مركز بهداشتی و درمانی و پايگاه 
فعاليت  اين منطقه خبر داد و گفت: سيلاب و  اورژانس در  های 
آمبولانس ها در سيلاب اخير منجر به آسيب دو دستگاه آمبولانس 
در بريس و درگس شده است. وی ادامه داد: خدمات حوزه سلامت 
حال  در  قايق  و  هوايی  اورژانس  توسط  مصدومان  و  بيماران  به 
انجام است و همزمان با فروكش كردن سيلاب در اغلب مناطق، 
تيم های بهداشت محيط در حال معدوم سازی بهداشتی لاشه های 
احشام سبك و سنگين در اين منطقه هستند.روز هفتم اسفند ماه 
بارش ها در سيستان و بلوچستان آغاز شد و به مرور شدت گرفت. 
شهرستان   14 در  سيلاب  و  آبگرفتگی  وقوع  به  منجر  بارش ها 
استان، 347 روستا و همچنين آسيب به پل ها، راه های ارتباطی و 

آبگرفتگی منازل در جنوب سيستان و بلوچستان شد.   

پزشکی و سلامت محیط زیست 

سنت  يك  عنوان  به  تكانی  خانه  بازار 
ديرينه ما ايرانيان در روزهای پايانی سال 
داغ می شود؛ با اين حساب ميزان مصرف 
آب به ويژه در دو هفته آخر، تا سه برابر 
با  كه  در حاليست  اين  افزايش می يابد 
مواجه  آب  منابع  كمبود  و  خشكسالی 
به  برنامه ريزی  با  بياييم  پس  هستيم 

مصرف كننده بهتری تبديل شويم.
روزهای پايانی سال هميشه با جنب و 
جوش و همهمه همراه است، خريدهای 
شب عيد از يك طرف و خانه تكانی و 
شستن تمام زوايای خانه از طرف ديگر، 
شوری در خانواده ها ايجاد می كند كه 
جدای از خستگی، لذتی شيرين به همراه 
دارد، اين روزها از در و ديوار هر خانه ای 
رنگارنگ  پتوهای  و  خيس  های  فرش 
نفر  يك  ای  پنجره  هر  از  شده،  آويزان 
به بيرون خم شده و دستمال به دست 
در تلاش برای زدودن غبار يك ساله از 
سر و روی خانه است، اين بخش بيرونی 
منزل است كه همه می بينيم اما داخل 
خانه غوغايی است كه قطعا همه ما آنرا 
ايم، هيچ چيزی سرجايش  درک كرده 
نيست، هر وسيله ای يك طرف مانده و 
منتظر شسته شدن و يا پاک شدن است، 

بوی مواد شوينده، طشت های پر آب ، 
پايين  های  پرده  رنگی،  های  دستمال 
و  رنگارنگ  های  دستكش  شده،  آورده 
خانه ای بدون فرش نماد هر خانه ای در 

زمان نزديك شدن به سال جديد است.
تا اينجای كار قشنگ است؛ سنتی است 
كه در حال به جا آوردن آن هستيم و 
اين سرخوشی صدای  بحبوبه  در  قطعا 
نمی شنويم،  را  آب  زنگ خطر مصرف 
می دانيم كه ايران كشوری نيمه خشك 
در  بارندگی  متوسط   ، است  آب  كم  و 
جهان حدود 860 ميليمتر است در حالی 
كه متوسط بلند مدت اين رقم در ايران 
250 ميليمتر است، با وجود كم بارشی 

ايران  در  آب  سرانه  متوسط مصرف  اما 
بالاتر از استاندارد جهانی است به طوری 
دنيا  در  آب  مصرف  سرانه  متوسط  كه 
150 ليتر است اما در ايران اين عدد به 
280 ليتر می رسد، كه البته اين رقم در 
روزهای پايانی سال به ويژه دو هفته آخر 
دو تا سه برابر بيشتر می شود، قطعا اين 
اعداد قابل تامل هستند.شايد دنيای امروز 
می تواند عجيب به نظر برسد؛ ممكن است 
آرزوی آن روزهای ساده را در سر داشته 
باشيم روزهايی كه بدون هيچ دغدغه ای 
شلنگ به دست حياط ، ماشين، فرش و 
پنجره های خانه خود را با آرامش و بدون 
دغدغه كمبود آب می شستيم، اما امروز 

شايد برای شما هم اتفاق افتاده باشد اگر 
در حال شستن حياط خانه باشيد و با نگاه 
چپ چپ رهگذری مواجه شده باشيد كه 
با نگاهش می گويد آب را هدر ندهيد.

مساله اين است كه مصرف كردن جزو 
غريزه ما انسانهاست بنابراين همواره در 
دام غريزه خود می افتيم فقط كافيست 
نسبت به آن آگاه باشيم و آنرا نسبت به 
شرايط مديريت كنيم، در واقع غريزه آنقدر 
درون ما تنيده شده كه شايد نتوانيم از آن 
خلاص شويم اما كافيست شرايط را درک 
و سپس برای مصرف برنامه ريزی كنيم. 
شايد روش تله ميمون را شنيده باشيد، 
در يك ظرفی يك عدد كوفته برنجی می 
گذارند و دهانه آنرا سوراخ می كنند كه به 
اندازه دست ميمون است، حيوان دستش 
را داخل سوراخ كرده و كوفته را بر می 
دارد در اين حالت دست به حالت مشت 
سوراخ  آن  از  ديگر  بنابراين  آيد  درمی 
خارج نمی شود، در واقع حيوان گرفتار 
غريزه خود شده در حاليكه اگر دستش را 
باز كند به راحتی خارج می شود، بنابراين 
تلاش كنيم تا گرفتار غريزه خود نشويم و 
در زمان ضرورت دستان خود را باز كنيم 

تا از مرحله سخت بگذريم.

به مصرف كننده بهتری تبدیل شویم 
همراه با بازار داغ خانه تکانی؛

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر آرا صادره هياتهای موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالكانه 
و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده است لذا مشخصات متقاضيان و املاک مورد 
تقاضا به شرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود. 
در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضيان اعتراضی داشته 
باشند ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 

ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يكماه از تاريخ تسليم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايی تقديم نمايد. رديف -1 برابر رأی شماره 
21959 مورخ 1402٫11٫21 هيات اول مالكيت آقای رضا ناظم به شناسنامه شماره 
50764 كدملی 1281604712 صادره اصفهان فرزند ابوالقاسم در ششدانگ يكباب 
كارگاه مكانيكی به مساحت 96.63 متر مربع پلاک شماره 68 اصلی واقع در اصفهان 
بخش 14 حوزه ثبت ملك غرب اصفهان مع الواسطه از حاج حسين زارع بهرام آبادی 

فرزند محمد رضا تأئيد و محرز گرديده است. 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر آرا صادره هياتهای موضوع قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
منطقه غرب اصفهان تصرفات مالكانه و بلا معارض متقاضيان محرز گرديده است لذا 
مشخصات متقاضيان و املاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور اطلاع عموم در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود. در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضيان اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف 
مدت يكماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايی تقديم نمايد. 
رديف -1 برابر رأی شماره 22090 مورخ 1402٫11٫24 هيات سوم مالكيت خانم 
محترم فدائی خوراسگانی به شناسنامه شماره 25688 كدملی 1280255110 فرزند 
حسين در ششدانگ يكباب ساختمان به مساحت 194 متر مربع پلاک شماره 67 
اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملك غرب اصفهان مع الواسطه از حاج 

حسين حيدری عاشق آبادی فرزند مرحوم قنبر تأئيد و محرز گرديده است.
رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان

تاريخ انتشار نوبت اول : 1402/11/30  تاريخ انتشار نوبت دوم : 1402/12/15  - 
شناسه اگهی 1668913

اگهی فقدان 
آقای كورش باقری وانانی برابر وكالت 28124 مورخ 1402/04/25 
دفترخانه 128 كرج از طرف خانم سيده ليلا طاهرزاده و سيده ليلا 
طاهرزاده برابر وكالت نامه 84379 مورخ 1396/05/03 دفترخانه 
48 كرج از جانب سيده لاله طاهر زاده مالك ضمن تسليم دو 
برگ استشهاديه تصديق شده اعلام نموده است كه سند مالكيت 
شش دانگ يك قطعه زمين مزروعی ببمساحت998.8 متر مربع 
قطعه 48 تفكيكی به پلاک 27767 فرعی از 162 اصلی مفروز 
از 2921 فرعی از اصلی نامبرده واقع در اراضی كرج جزء حوزه 
ثبتی شهرستان فرديس به نام حسين صداقت خواه ثبت و سند به 
شماره چاپی 927956 صادر شد و سپس برابر سند شماره 32836 
مورخ 1394/07/09 دفترخانه 68 كرج به نام سيده ليلا طاهرزاده 
و سيده لاله طاهرزاده بالسويه ثبت و منتقل گرديد و به علتسهل 
انگاری مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنی نموده 
است لذا مراتب به استناد تبصره يك اصلاحی به ماده 120 آئين 
نامه قانون ثبت در يك نوبت آگهی ميشود تا چنانچه كسی مدعی 
وجود سند مالكيت نزد خود و يا انجام معامله نسبت به ملك مذكور 
ميباشد از تاريخ انتشار اين آگهی به مدت ده روز اعتراض خود 
را ضمن ارائه اصل سند مالكيت به اين اداره تسليم نمايد بديهی 
است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و يا در صورت 
اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالكيت المثنی برابر مقررات به 

متقاضی تسليم خواهد شد. 2392
مهتاب هاشمی رئيس اداره ثبت اسنادو املاک فرديس

اگهی فقدان 
 1397/06/11 مورخ   89228 وكالت  برابر  رعنائی  يحيی  آقای 
مورخ   12778 شماره  وكالت  تفويض  و  48كرج  دفترخانه 
1399/03/06 دفترخانه 145 كرج از طرف پارسا جعفری ضمن 
تسليم دو برگ استشهاديه تصديق شده اعلام نموده است كه سند 
مالكيت شش دانگ يك قطعه زمين مزروعی داير به مساحت 
276.5 متر مربع قطعه اتفكيكی به پلاک 21271 فرعی از 163 
اصلی مفروز از 7269 فرعی از اصلی نامبرده واقع در اراضی سرحد 
آباد جزء حوزه ثبتی شهرستان فرديس به شماره چاپی 438296 
و شناسه الكترونيكی 140120331010021227 به علت سرقت 
مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنی نموده است لذا 
مراتب به استناد تبصره يك اصلاحی به ماده 120 آئين نامه قانون 
ثبت در يك نوبت آگهی ميشود تا چنانچه كسی مدعی وجود سند 
مالكيت نزد خود و يا انجام معامله نسبت به ملك مذكور ميباشد از 
تاريخ انتشار اين آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه 
اصل سند مالكيت به اين اداره تسليم نمايد بديهی است چنانچه 
ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و يا در صورت اعتراض 
اصل سند ارائه نگردد سند مالكيت المثنی برابر مقررات به متقاضی 

تسليم خواهد شد. 2391
مهتاب هاشمی رئيس اداره ثبت اسنادو املاک فرديس

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

اصلاحی  رای  و   1401.10.29-140160302026017616 شماره  رای  برابر 
140160302026017654-1401.11.02 هيات اول دوم موضوع قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 

اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان تصرفات مالكانه بلا معارض مالكيت آقای ٫ 
خانم نصرت يعقوبی كوپانی به شناسنامه شماره 39 كدملی 1286594693 صادره 
اصفهان فرزند حسينعلی در ششدانگ يكباب ساختمان به مساحت 92.21 متر مربع 
پلاک شماره 35 فرعی از 14915 اصلی واقع در اصفهان بخش 5 اداره ثبت اسناد 
و املاک شمال اصفهان مستند مالكيت سند شماره 37775 مورخه 1384٫04٫21 

دفتر خانه شماره 60 اصفهان . 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشود در 
صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد. 
رئيس ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان 

تاريخ انتشار نوبت اول : 1402/11/30تاريخ انتشار نوبت دوم : 1402/12/15 
شناسه اگهی 1669063

آگهی فقدان سند مالکيت
نظر بر اينكه اللهويردی ابتين به وكالت از ظفر دارابی گندشمين برابر وكالتنامه 
وارده  درخواست  برابر  و  اردبيل   127 دفترخانه   1391/11/18_5169
10045152_1402/11/14 اعلام داشته كه سند مالكيت ششدانگ پلاک 577 
فرعی از 354 اصلی بخش 3 اردبيل كه در صفحه 74 دفتر 681 صادر گشته بعلت 
نامعلومی مفقود و پس از جستجوی كامل پيدا نشده است تقاضای سند مالكيت 
المثنی نموده است، لذا مراتب طبق بخشنامه شماره 140280003184000488_ 
 1402/12/7به دفاتر اسناد رسمی حوزه تابعه ابلاغ سپس در اجرای تبصره يك ماده 

120 اصلاحی قانون ثبت موضوع يكبار در روزنامه اگهی گرديده كه هر كس ادعائی 
بوجود سند مالكيت يا سند معامله بنام خود داشته باشند. ظرف مدت 10 روز پس 
از تاريخ انتشار اين آگهی دلايل قانونی و يا اصل سند مالكيت را با اخذ رسيد تسليم 
اين اداره نمايند بديهی است پس از انقضای مدت مقرره طی تشريفات قانونی سند 
مالكيت المثنی صادر و تسليم خواهد شد و اسناد اوليه از درج اعتبار ساقط خواهد 

شد. تاريخ انتشار:1402/12/15 
عابدی_رئيس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 اردبيل

م الف 1402/605
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ژاوی: این یک مصیبت است

ورزشـی 7
اخبارجهان ورزش

مورایس: آسیب  زدن به سپاهان هدف رقبا بود بنزما به ال كلاسیکو می رسد

كريم بنزما به ديدار حساس الاتحاد برابر الهلال در يك چهارم نهايی 
ليگ قهرمانان آسيا می رسد.در يكی از حساس ترين و جذاترين بازی های 
دور يك چهارم نهايی ليگ قهرمانان آسيا دو تيم عربستانی الاتحاد و 
الهلال به مصاف هم می روند. بازی رفت اين مسابقه كه به ال كلاسيكوی 
عربستان مشهور است به ميزبانی الهلال برگزار خواهد شد.به نوشته 
سعودی اسپورت، خبر خوب برای هواداران الاتحاد اين است كه كريم 
بنزما به شرايط بازی رسيده است و می تواند تيمش را در ديدار حساس 
برابر الهلال همراهی كند. بنزما در ديدار چند روز پيش الهلال و الاتحاد 
در هفته بيست ودوم ليگ حرفه ای عربستان به خاطر مصدوميت بازی 
نكرد. در اين بازی الهلال توانست با نتيجه سه بر يك به پيروزی دست 

پيدا كند تا نشان دهد كه شانس بيشتری برای صعود دارد.

سرمربی سپاهان می گويد اعتماد به نفس را از تيمش گرفتند و به 
تيم های ديگر دادند و اين باعث شد حريفان به صدر برسند و سپاهان 
به رده های پايين تر سقوط كند. ژوزه مورايس در نشست خبری پيش 
از بازی تيمش در مرحله يك شانزدهم نهايی جام حذفی اظهار كرد: 
يك رقابت متفاوت داريم و بايد كار متفاوتی انجام دهيم. حريف را 
می شناسيم. شمس آذر حريف ساده ای نيست. بايد تمام تلاشمان را 
انجام دهيم تا در اين رقابت ها به فينال برويم. تيم به حمايت هواداران 
از پس  اميدوارم  با حضور هواداران  تمام چالش هايمان  با  دارد.  نياز 
برخی  با  گفت:  تيمش  غايبان  وضعيت  درباره  بربياييم.او  چالش ها 
مشكلات روبه رو شديم. فرشاد احمدزاده، حسين نژاد و محمد كريمی 
مصدوم اند. آريا يوسفی هم از گذشته مصدوم است. چهار بازيكن را 
در اختيار نخواهيم داشت.سرمربی سپاهان درباره عملكرد تيمش در 
فصل نقل و انتقالات و جذب نكردن مدافع بيان كرد: وقتی درباره خط 
دفاع صحبت می كنيم بايد درباره سازماندهی دفاعی حرف بزنيم. آريا 
مصدوم شده اما يزدانی، محمدی و نورافكن و حتی دابو را داريم. فكر 
نمی كنم نياز به جذب بازيكن داشته باشيم. قبلا جايگزين برای زكی پور 
نداشتيم اما حالا نورافكن برگشته است. او می تواند در دفاع چپ، دفاع 
مركزی و هافبك بازی كند. بازيكنانی هستند كه ظرفيت اين را دارند 
كه در چند پست بازی كنند. آريا يوسفی هم می تواند جايگزين رامين 
رضاييان در دفاع راست ما باشد. اين مربی پرتغالی درباره نتيجه نگرفتن 
تيمش و كيفيت عيسی عباس، خريد خارجی اين تيم، گفت: امسال 
لحظات خوبی نداشتيم. نمی خواهم به گذشته برگردم  و آدمی هستم 
كه به آينده فكر می كند. ما در برخی بازی ها غايبانی داشتيم يا در يك 
بازی گل زديم و قبول نكردند. طوفان های زيادی در تيم ايجاد شد. همه 
بازيكنان در تيم كيفيت لازم را دارند اما بايد اعتماد كافی را به آنها بدهيم. 
تغيير زيادی در تركيب نداشتيم. ببينيد در ابتدای فصل خيلی خوب و 
در صدر جدول بوديم كه چهار امتياز كم كردند و آن را برگرداندند. اين 
يعنی بی دليل امتياز كم كردند و به رده چهارم رفتيم. اعتماد به نفس را 
از ما گرفتند و به حريفانمان دادند. شرايط را برای آنها مهيا كردند كه 
بتوانند بهتر شوند. تيمی كه اول بود سقوط كرد و تيم های ديگر به صدر 
جدول رسيدند چون اعتماد به نفس پيدا كردند. با اين حال مطمئن باشيد 

روزهای خوبی پيش رو داريم و فقط بايد تلاش كنيم.

ايران  دوچرخه سواری  سابق  ملی پوش 
در  ما  دوچرخه سواران  وقتی  گفت: 
قهرمانی آسيا مدال نگرفتند قلبم به درد 
ما هشتم  عنوان  بهترين  بايد  آمد. چرا 
به  واكنش  در  علی حقی  باشد؟   آسيا 
عملكرد ضعيف تيم ملی دوچرخه سواری 
ايران در مسابقات قهرمانی پيست آسيا 
2024 بيان كرد: قبل از اعزام تيم ملی 
به مسابقات قهرمانی آسيا با آقای وفايی، 
كه  كردم  صحبت  ملی  تيم های  مدير 
داد  پاسخ  و  نمی كنند  برگزار  اردو  چرا 
و سياست اردوگذاشتن را برداشته اند و 
ركابزنان خودشان مربی شخصی دارند و 
هر كسی با مربی خودش تمرين می كند. 
از طرفی هزينه ها هم سنگين است. خيلی 
نارحت شدم چون ورزشكار بايد در اردو 
شلاق بخورد و ورزشكاری كه بداند سوار 
هواپيما می شود، خوب تمرين نمی كند 
ندارد،  رقيب  چون  كند  تمرين  اگر  يا 

پيشرفت زيادی نخواهد داشت.
او ادامه داد: ركورد يكی از ورزشكاران ما 
سال گذشته ركورد 4 دقيقه و 25 ثانيه 
بوده و امسال ركورد 4 دقيقه و 33 ثانيه را 
ثبت كرد و هشت ثانيه افت ركورد داشته 
ما  عنوان  بهترين  بايد  چرا  واقعا  است. 
هشتم آسيا باشد؟ وقتی دوچرخه سواران 
ما مدال نگرفتند قلبم به درد آمد. حداقل 

بايد جوانان مدال می گرفتند.
نباشد  مسابقه  كوران  در  ورزشکار 

مدال هم نمی گيرد
ملی پوش سابق ايران با اشاره به حضور 
مسابقات  در  ايران  ركابزنان  كم رنگ 
كوران  در  كه  ورزشكاری  كرد:  تصريح 
است.  همين  نتيجه اش  نباشد،  مسابقه 
ركابزن ايتاليايی كه ركورددار ماده چهار 
هزار متر انفرادی دنيا است، سال گذشته 
زده  ركاب  تورها  در  كيلومتر  هزار   10
است اما ورزشكار ما سال گذشته حدود 
چه  بنابراين  زد.  ركاب  كيلومتر   500
من  بگيريم؟  مدال  كه  داريم  انتظاری 
كاری به بخش سرعت پيست ندارم اما 
در نيمه استقامت و استقامت ورزشكار بايد 
تور برود. حداقل بايد پنج هزار كيلومتر 
مسابقه برود و حدود 30 هزار كيلومتر 
هم تمرين كند. اصلا ورزشكاران ما اردو 

داشتند؟ چند كيلومتر تمرين كردند؟
كميته فنی فدراسيون بايد قوی باشد

او افزود: عربسـتان مربی اوكراينـی آورده 
و در رده جوانـان مدال گرفت. چند سـال 
ديگـر هـم در رده بزرگسـالان صاحـب 
مدال می شـود. الان هر چيزی می شـود، 
می گويند فدراسـيون قبلی خـراب كرده 
اسـت ما هـم اطـلاع داريم چـه اتفاقاتی 
افتـاده اسـت امـا الان بايد كار را درسـت 
كـرد، يـك كميتـه فنـی قوی تشـكيل 
دهنـد. چـرا فـردی كـه دوچرخه سـوار 
نبـوده را وارد كميتـه فنـی می كنند؟ به 
رييـس فدراسـيون گفته بـودم اين راهی 

كـه مـی رود بيراهه اسـت.
چرا باشگاه ها احيا نمی شوند؟

حقـی بـا گلايـه از رييـس فدراسـيون 
هيچكـدام  كـه  داد  قول هايـی  گفـت: 
عملی نشـده اسـت. اگـر از آقای هاشـم 
كنـدی حمايـت كـردم گفـت يكـی از 
اسپانسـرهايی كـه مـی آورد 20 ميليارد 

پـول می دهـد و يـك نفـر ديگـر هـم 
رقـم نـداده امـا در حـد دو، سـه ميليارد 
كمـك می كند و با كمـك وزارت ورزش 
و كميتـه ملی المپيك می تـوان كارهای 
خوبـی انجـام داد حتی بـا همين قيمت 
دلار. هيچ مشـكلی با رييس فدراسـيون 
نـدارم و اتفاقـا دوسـتش دارم امـا بايـد 
پـول بيـاورد. از طرفـی چرا باشـگاه ها يا 

تورهـای داخلـی را احيـا نمی كنـد؟
تيم های ملی بدون مربی است

او ادامـه داد: 17 تيـم ملـی )يـك رده 
در  رده  شـش  پارادوچرخه سـواری، 
رده  شـش  مـردان،  جـاده  و  پيسـت 
پيسـت و جـاده بانـوان، دو رده بانـوان 
و مـردان كوهسـتان، تيم ملـی تريال و 
تيـم ملی BMX( داريم اما هيچكسـی 
بـه عنـوان مربـی نداريـم و تيـم ملـی 
در مديـر تيم هـای ملـی و ابوحيـدری 
خلاصـه شـده اسـت. مديـر موفـق و 
توانمنـد بايـد از تمام پتانسـيل خانواده 
الان  كنـد.  اسـتفاده  دوچرخه سـواری 
چنـد ورزشـكار داريـم كـه تـازه از تيم 
ملی جدا شـده اند و سـتاره آسـيا بودند 
و چرا از آنها اسـتفاده نمی شـود؟ برخی 
نفـرات ماننـد مـن، حسـين عسـگری، 
مهدی سـهرابی، احد كاظمی بر اسـاس 
قانـون تـا پنـج سـال نمی توانيـم مربی 
باشـيم اما اين نفـرات عضو كميته فنی 

يـا مشـاور هـم نمی تواننـد باشـند؟

به گزارش امير علی شفيعه: جواد محمدی، مديركل ورزش و جوانان استان اصفهان است كه ارديبهشت 1400  
مسئوليت اداره كل استان را برعهده گرفت. بعد از گذشت نزديك به 2 سال  از مدير كلی  محمدی، بسياری از 

هيئت های ورزشی از عملكرد وی ناراضی بودند و از نبود امكانات و بی توجهی اداره كل گلايه داشتند .
تا جايی كه چند هيئت ورزشی استان اصفهان نتوانستند در زمان مناسب انتخابات رئيس هيئت را برگزار كنند و كار 
آنها به سرپرستی كشيد. بعد از تلاش های فراوان خانواده ورزش اصفهان برا اصلاح اوضاع پيش آمده، اكنون كارزار 
اينترنتی برای جمع آوری امضا ورزشكاران و ورزش دوستان اصفهانی به وجود آمده است تا وزارت ورزش و جوانان 
ملزم به ايجاد تغييرات در اداره كل استان اصفهان شود. بايد ديد آيا استاندار صدای مردم اصفهان را در جهت تغير 

مدير كل ورزش و جوانان استان اصفهان خواهد شنيد و جواد محمدی از سمت خود بركنار خواهد شد يا خير؟

معاون ورزشی باشگاه پرسپوليس گفت، اعضای هيات مديره و مديرعامل اين باشگاه مدام درگير مباحثی اند كه پيش 
از اين در باشگاه اتفاق افتاده است. حسين بادامكی گفت: اعضای باشگاه، بيش از پيش با تلاش شبانه روزی سعی 
دارند تا بهترين امكانات را برای اعضای تيم و حمايت از آنها ايجاد كنند. بی شك اگر امور جاری باشگاه و تجهيز 
تيم به دور از بدهی های گذشته بود، قطعاً هيچ مشكلی از نظر مالی و پرداخت ها وجود نداشت؛ چرا كه اعضای 

هيات مديره و مديرعامل باشگاه مدام درگير مباحثی اند كه پيش از اين در باشگاه اتفاق افتاده است.
او افزود: به زودی قرار است مدارک زيادی برای صدور مجوز حرفه ای مورد بررسی قرار بگيرد. هواداران پرسپوليس در سراسر 
جهان توقع دارند اين تيمِ  بزرگ بدون هيچ مشكلی مجوز لازم را برای حضوری شايسته در رقابت های آسيايی مثل فصل 
گذشته كسب كند. از اين رو بايد برای دوربودن از محروميت ها و كسب مجوزهای لازم در ادامه مسير حرفه ای سازی، 
درآمدها، برای اين بدهی ها هزينه شود اما به نظر می رسد گروهی از اين موضوع نيز گلايه دارند!معاون ورزشی باشگاه 
پرسپوليس درباره اتفاقات رختكن پرسپوليس در اصفهان برای ديدار برابر ذوب آهن تصريح كرد: متأسفانه موارد و مسائلی 
خارج از ورزش، حاشيه هايی را برای باشگاه ها، تيم ها، اعضای كادر فنی و بازيكنان ايجاد می كند. ورزش يعنی صلح و لذت 
از فعاليت های جوانان كشورمان كه با رياضت و تلاش سعی می كنند دل هواداران خود را شاد كنند. وقتی چنين مواردی 
مشاهده و مطرح می شود، روح ورزش آزرده خواهد شد. قطعاً باشگاه های حرفه ای و ريشه داری مثل پرسپوليس و همين 
طور ذوب آهن برای ارائه بهترين و زيباترين بازی ها به ميدان می روند و نبايد اجازه داد چنين حاشيه هايی، اين رشته زيبا 
را به چالش بكشد. همانطور كه مسئولان فدراسيون، سازمان ليگ و ديگر عوامل فوتبال پيگير اين موضوع هستند، باشگاه  

پرسپوليس از همان ابتدا پيگير اين موضوع بود و اصرار به روشن شدن چنين موضوعاتی دارد.

انتقاد ملی پوش سابق از مدال  نگرفتن ركابزنان در قهرمانی آسیا

ایجاد كارزار اینترنتی برای آقای مدیركل!
جواد محمدی، بركنار خواهد شد؟

بادامکی: مشکلات برخی باشگاه ها عمیق تر از پرسپولیس است

دیبالا: رونالدو یک قهرمان است

آلگری: بيشتر ناراحتم تا عصبانی!

سرمربی بارسا درباره مصدوميت دو بازيكن كليدی تيمش در ديدار 
برابر بيلبائو گفت وضعيت آنها خطرناک است.جدال حساس بارسلونا 
و آتلتيك بيلبائو با تساوی بدون گل به پايان رسيد. اين بازی بهترين 
فرصت برای آبی - اناری ها بود تا اختلافشان را با صدر جدول رده بندی 
كمتر كنند اما شاگردان ژاوی قدر اين فرصت را ندانستند و بدتر اينكه 
فرانكی دِيونگ و پدری، دو بازيكن كليدی تيم هم به شدت مصدوم 
شدند و اين احتمال وجود دارد كه فصل را از دست دهند.به نوشته 
روزنامه آس، ژاوی هرناندس در نشست خبری پس از بازی گفت: شب 
بسيار تلخی بود و بايد ديد كه وضعيت دِيونگ و پدری چه می شود. 
متاسفانه اين يك مصيبت است؛ چرا كه دو بازيكن بسيار مهم تيم 

مصدوم شدند. وضعيت آنها خوب به نظر نمی رسد.

ستاره آرژانتينی رم به ستايش از كريستيانو رونالدو پرداخت و او را يك 
قهرمان دانست. او مسی را هم الهام بخش بزرگ خود دانست.

پائولو ديبالا در فصل جاری نمايش بسيار خوبی در رم داشته و به نظر 
می رسد به روزهای اوج برگشته است. اين بازيكن آرژانتينی در گفت وگويی 
كه با روزنامه العربی الجديد داشت درباره موضوعات زيادی حرف زد. او 
ابتدا درباره كريستيانو رونالدو گفت: خوشبختانه من تجربه بازی در كنار 
اين ستاره بزرگ را دارم. علاقه زيادی به رونالدو دارم. او يك قهرمان است. 
از رونالدو جانفشانی برای فوتبال، موفقيت و پيروزی را ديدم. او علاقه 
سيری ناپذيريی به پيروزی دارد و اصلا درخشش او در ليگ عربستان 
شگفت زده ام نكرده است. ديبالا درباره هموطنش ليونل مسی هم گفت: 
همبازی شدن با مسی آرزوی دوران كودكی ام بود. او يك منبع الهام 
هميشگی برای من است. ما بسيار خوش شانس ايم كه مسی را در تيم ملی 
آرژانتين در كنار خود داريم و البته حس خوب قهرمانی با اين بازيكن در 
جام جهانی كه برای هميشه با ما خواهد بود.او درباره احتمال جدايی اش از 
رم و حضور در ليگ عربستان يا آمريكا گفت: فعلا نهايت تمركزم را روی 
رم گذاشته ام. از حضور در اين تيم خوشحالم. رم يك مربی به نام دروسی 
دارد كه نماد باشگاه است و نهايت تلاشش را برای موفقيت تيم می كند. 
كاركردن با اين مربی لذت بخش است. ديبالا درباره ليونل اسكالونی، 
سرمربی تيم ملی فوتبال آرژانتين، هم گفت: به نظرم اسكالونی ويژگی هايی 
دارد كه باعث می شود در هر تيمی عملكرد خوبی از خود نشان دهد. او 
قدرت تاكتيكی شگفت انگيزی دارد و مهم تر اينكه ارتباط بسيار خوبی با 

بازيكنان دارد و اين باعث می شود در كارش موفق باشد.

سرمربی يوونتوس پس از شكست برابر ناپولی گفت هم ناراحت است و 
هم عصبانی: »عصبانی ام اما ناراحتی ام بيشتر از عصبانيتم است؛ چرا كه 
می توانستيم نتيجه ای متفاوت را رقم بزنيم.«يوونتوس در حساس ترين 
بازی هفته بيست وهفتم سری A به مصاف ناپولی، مدافع عنوان قهرمانی، 
رفت و در نهايت با نتيجه دو بر يك شكست خورد تا از صدر جدول 
بيشتر فاصله بگيرد.به نوشته DAZN ماسيميليانو آلگری در نشست 
خبری بعد از بازی گفت: به نظرم بازيكنان يوونتوس بازی بسيار خوبی 
را به نمايش گذاشتند. فرصت های خوبی را برای گلزنی خلق كرديم اما 
از آنها استفاده نكرديم. ما همچنان نياز به بهترشدن داريم و بايد توازن 
بيشتری در بازی از خود نشان دهيم. هنوز يازده بازی ديگر باقی مانده 
است و می توانيم به هدف مان در فصل جاری دست پيدا كنيم. يوونتوس با 
57 امتياز در رده دوم جدول رده بندی قرار دارد؛ آن هم در حالی كه اينتر 

با 69 امتياز صدرنشين است و يك بازی كمتر را هم برگزار كرده است.

ملی پوش سابق دوچرخه سواری ایران:

قرار  برای  ايرانی  شاهين  به  ملقب  گرايی  محمدعلی 
گرفتن نامش در چرخه انتخابی تيم ملی كشتی فرنگی 
ناگزير از پرش از موانع پيش رو است. نهم اسفند ماه بود 
كه خبر رسيد با تلاش فدراسيون كشتی و پيگيری های 
كشتی  جهانی  اتحاديه  سرانجام  مربوطه،  وكيل 
محروميت يك ساله محمدعلی گرايی را بخشيد؛ اين بار 
اما با پرداخت ميلغ 460 ميليون تومان معادل 7 هزار 
فرانك سوئيس به عنوان جريمه!كاپيتان تيم ملی كشتی 
رقابت های  در  غيرورزشی  رفتار  دليل  به  كه  فرنگی 

جهانی 2023 صربستان و پرتاب بطری با محروميت 
مواجه شده بود، حالا بعد از اين بخشش، می تواند از 
13 فروردين ماه 1403 دوباره به ميادين بازگردد. اما 
آن چه در اين بين مطرح است، چگونگی حضور دوباره 
گرايی در تركيب تيم ملی كشتی فرنگی است. گرايی 
كه علاقه مند است در واپسين سال های عمر ورزشی اش 
بار ديگر حضور در المپيك پاريس را به عنوان آخرين 
المپيك ورزش حرفه ای اش تجربه كند برای رسيدن به 
اين هدف 2 مانع پيش رو دارد؛ كارنامه ای مملو از 2 باخت 

پياپی در رقابت های جهانی 2022 و 2023 و تجربه 
شكست و حذف از المپيك توكيو به عنوان مانع اول و نيز 
قرار گرفتن در چرخه انتخابی تيم ملی به عنوان مانع مهم 
دوم!او كه به دليل محروميت اوليه توسط اتحاديه جهانی، 
مدت ها از تمرينات دور بوده، در صورتی می تواند وارد 
چرخه انتخابی تيم ملی شود كه در وهله اول عملكرد 
ساير مدعيان وزن 77 كيلوگرم كشتی فرنگی در جام 
وهبی امره تركيه، قهرمانی آسيا و نيز آخرين مرحله 

انتخابی المپيك در تركيه چنگی به دل نزند.

موانع پیش روی گرایی در چرخه انتخابی؛ شانس كم پرواز شاهین ایرانی به پاریس
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از آماده رونمايی بودن 40 كتاب جديد در حوزه فلسطين و  وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی 
جنايت های رژيم صهيونيستی خبر داد و گفت: نمايشگاه قرآن كريم بايد در همه استان ها 
برگزار شود البته بايد توجه داشت موضوع غزه به شكلی ويژه مورد توجه قرار بگيرد.محمدمهدی 
اسماعيلی در نشست شورای مديران وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: 20 جلد كتاب 
هم از انديشمندان مسيحی لبنانی در خصوص اهل بيت عصمت و طهارت)ره( به تدريج در حال 

ترجمه و آماده سازی برای چاپ است كه در اين خصوص از موسسه ايران تشكر می كنم.وی 
همچنين افزود: كشتار بی رحمانه صهيونسيت ها در حال عادی شدن است و نبايد اجازه دهيم 
چنين اتفاقی رخ دهد.رويدادهای مهم روزانه از جمله حفظ قرآن كريم ويژه گروه های سنی 
مختلف در حاشيه نمايشگاه قرآن بايد برگزار شود.بايد رويدادهای مهم روزانه از جمله حفظ قرآن 

كريم ويژه گروه های سنی مختلف در حاشيه اين نمايشگاه برگزار شود.

جلال طاهری: گرويدن به اسلام فرآيندی است كه با وجود موج 
اسلام هراسی رسانه های غربی  بيش از پيش  شاهد آن  هستيم، 
كه طی آن فرد ايمان و آموزه های اسلامی را می پذيرد و از اين 
طريق هويت دينی جديدی را به عنوان يك مسلمان می پذيرد. 
بسياری از مردم اين سبك جديد زندگی را انجام می دهند در 
همين راستا يك دخترنوجوان 18 ساله فرانسوی اين تصميم را 
می گيرد و مسلمان  می شود. وی  در مسجدی شهر اشلف در 
الجزاير شهادتين را گفت و مسلمان شد  اين مراسم نه تنها دختر 

نوجوان، بلكه حضار و امام را نيز متاثر كرد.  
  ثريا می گويد: از اينكه اسلام را به عنوان دين خودم انتخاب 

كردم خوشحالم و احساس افتخار می كنم.
وی بـه خبرنـگاری كـه  از او درباره اسـلام سـوال كـرده می 
گويـد: مـن قبـلا مطالبـی درباره اسـلام شـنيده بـودم برای 
همين كنجكاو شـدم تا بيشـتر بدانم و شـروع به مطالعه  در 
مـورد اسـلام و مسـلمانان  كـردم  كه اشـتياق من را بيشـتر 

كـرد بعـد از آن تصميم گرفتم مسـلمان شـوم .
امـام جماعتـی كـه ثريـا  نـزد او شـهادتين را گفـت نيـز در 
تاييـد كلام ايـن دختـر نوجوان مـی گويد: او خـودش بدون 

اجبـار و اصـراری اسـلام را انتخـاب كـرد ودر حقيقـت بـا 
اعتقـاد و اطمينـان كامـل وارد شـده اسـت .

دختر نوجوان درباره نام كوچكش ثريا هم  توضيح می دهد: من 
بعد از تشرف به اسلام اصلا مجبور نبودم اسم خودم را تغيير 
بدهم، چون  اسم خودم از قبل ثريا بود  و اين اسم غيرفرانسوی 

را  دوست داشتم مانعی هم برای من نبود.
وی می افزايد: من از دوران كودكی دين اسلام را تا حدودی 
می شناختم، ولی مسلمان نبودم با گذشت سال ها و موضوعاتی 

كه از اسلام می شنيدم كنجكاوتر شدم درباره اسلام بدانم  كم 
كم انگيزه ام برای تغيير دين از مسيحيت  به اسلام بيشتر شد.

ثريا با خوشحالی می گويد: افتخار می كنم مسلمان شده ام از اين 
زمان به بعد احساس كوچكی و بندگی نزد خدا می كنم.

به دنبال مسلمان شدن  ثريا مادرش آنجلينا هم اسلام را پذيرفت 
و نام كوچك خود را خديجه گذاشت. او سپس با يك الجزايری 
اهل الشلف ازدواج كرد و از فرانسه به الجزاير مهاجرت كرد تا در 

شهری كه ثريا  و خودش مسلمان شده است زندگی كنند.
تغييرمذهب دخترش می گويد: من متوجه  خديجه درباره 
شده بودم كه او رفتارش در خانه ومدرسه تغيير كرده است و 
حدس می زدم بايد اتفاقی افتاده باشد وقتی فهميدم مسلمان 
بود و خودم هم سعی كردم درباره  برايم جالب  شده است 

اسلام بيشتر بدانم همين باعث شد مسلمان شوم.
در پايان امام جماعت مسجد از افراد تازه مسلمان و خانواده 
هايشان خواست تا جهت دريافت راهنمايی های لازم، به ائمه 
جماعات رجوع كنند  و شماره تماسی به آنها داد تا با پيگيری 
مراحل مورد نياز برای دريافت گواهی گرويدن به اسلام صادر 

شده توسط وزارت امور خارجه الجزاير را دنبال كنند.

سه شنبـه / 15 اسفنـد 1402 / شـماره 1753 صفحه ۸ - فرهنـگ و هنـر

دخترنوجوان فرانسوی که با تشرف به اسلام، مادرش را هم مسلمان کرد

اسماعيلی: 40 کتاب در حوزه فلسطين آماده رونمایی است

تازه مسلمان فرانسوی:پوستر

  

معصومه طاهری / كيميای ايران: 
گاهي بعضي واژه ها اشتباهي ترجمه 
و يا معني مي شوند كه كم كم همين 
و  مختلف  درمتون  اشتباه  ترجمه 
اصطلاحات فني و عاميانه حتي كوچه 
بازاري راه پيدا كرده  و رايج مي شوند 
به گونه اي كه خواسته ناخواسته جزو 
فرهنگ جامعه مي گردند؛ درحالي كه 
واژگان مشكل  اين  ترجمه  ريشه  از 
اين  البته  است؛  بوده  غلط  و  داشته 
غربي  زبان هاي  در  تنها  نه  موضوع 
همواره  و..  فرانسوي  انگليسي،  مثل 
يكي از مشكلات عمده بحث ترجمه 
بوده است، بلكه در ترجمه هاي  متون 
شناخت  بايد  كه  فارسي  به  عربي 
بيشتری نسبت به آنها داشته باشيم 
و زبان ديني ما محسوب می شود هم 
وجود دارد به شكلي كه حتي گاه در 
ترجمه  احاديث يا حتي آيات قرآن و 
نيز كتاب هايي مرجع دينی چون نهج 
البلاغه و صحيفه سجاديه  تفاوت هاي 
زيادي را مي بينيم و اين اصلا درست 
مفهوم  و  معنا  روی  چراكه  نيست؛ 
كلماته اثر می گذارد و بارمعنايي لغات 
در يك جمله بسيار متفاوت می شود. 
اين موضوع را اگر از عالمان ديني او 
متخصصان اهل ترجمه و فن حتي 
مترجمان زبان هاي ديگر هم بپرسيد 
به  و  مي كنند  تصديق  صراحت  به 
شدت از وضعيت موجود گلايه دارند  

زيرا معنای مفاهيم اشتباه و غلط جا 
يك  رويه  اين  متاسفانه  و  می افتد 
مساله فراگيري شده است به صورتی 
كه حتي در مباحث فني و تجاري 
هم  مصداق دارد. دكتر رضواني  كه از 
معدود مترجمان بزرگ زبان خارجه 
كشورمان است و شخصيتی اهل فن 
خارج  و  داخل  در  شده  شناخته  و 
مي گويد:  باره  دراين  است  كشور  از 
و  نيست  خوبی  اتفاق  غلط  ترجمه 
و ضعيف هستند  ناتوان  كه  افرادی 
را شناختی  نبايد موضوعات  مهم  
به آن ندارند  ترجمه كنند چون به 
خصوص ترجمه تحت الفظی ممكن  
است خروجی غلطی ايجاد كنند. مثلا 
المللی   بين  بزرگ  همايش  در  اگر 
تجاري مترجم كلمه اي را به اشتباه 
يك  همان  متاسفانه  و  كند  ترجمه 
كلمه غلط باعث می گردد تا خسارت 

زيادي به اقتصاد يك كشور و شركاي 
واژه ها  وارد شود؛ چراكه  آن  تجاري 
معاني  بار  درجمله ها  به خصوص 
كه  كسی  و  مي كنند  پيدا  مختلفي 
موضوع خاصی را ترجمه می كند بايد 
اولا روی آن موضوع  شناخت داشته 
باشد و يا حداقل  كمی مطالعه  و 
تحقيق كند تا به تعابير مختلف آن 
آن  گرفتن  قرار  ثانيا  و  يابد  اشراف 
اصطلاح در جمله مهم است كه به 
چه منظوری بوده است برای همين 

نياز به دقت و توجه زيادی دارد.
دكتر  صحبت های  به  توجه  با 
و  غلط  ترجمه  درباره  رضوانی 
روی  آن  دليل  به  كه  عواقبی 
مي كنيم  نگاه  خوب  اگر  می دهد 
می بينيم كه اين مساله در فرهنگ 
اشتباه  ترجمه  دارد  مصداق  هم 
يك كلمه مي تواند فرهنگي اشتباه 

بنشاند  صحيح  فرهنگي  به جاي  را 
و  عمومي  گمراهي  باعث  حتي  و 
فرهنگ  حوزه  در  غلط  جريانی 
جامعه هم  شود يكي از اين كلمات 
و هم  فرهنگ عمومي   كه هم در 
آن  غلط  ترجمه  ديني  فرهنگ  در 
رايج شده است اصطلاح غرور است. 
غرور از صفات رذيله اي و مذمومی 
ائمه  و  قرآن  در  خداوند  كه  است 
همان  يعني  احاديث  در  اطهار 
ثقلين آن را رد كرده اند. اين صفت 
و  بيگانگی  خود  از  موجب  رذيله 
جهل نسبت به خويشتن و ديگران 
و فراموش كردن موقعيت فردی و 
اجتماعی خود و غوطه  ور شدن در 
جهل و بی  خبری است. غرور انسان 
را از خدا دور می كند و به شيطان 
در  را  واقعيّت ها  سازد،  می   نزديك 
همين  و  می كند  دگرگون  او  نظر 
امر سبب خسارت های شديد مادّی 
و معنوی می  گردد. اما متاسفانه در 
جامعه جا افتاده است مانند مباحث 
دراتفاقت  كرار  به  كه  ملي  غرور 
بزرگ ملي و ديني توسط اشخاص 
بنابراين  و رسانه ها مطرح مي شود. 
به جاست تادر استفاده از اصطلاح 
و تعابير آن هم در سطح ملی دقت 
مفاهيم  غلط  به  تا  داشت  بيشتری 
معنی  مثبت  را  ومذموم  اشتباه 

نكنيم و در جامعه نشر ندهيم.

تهيه كننده فيلم سينمايی »فسيل« همزمان با آغاز اكران آنلاين اين فيلم، به 
ارائه توضيحاتی درباره قاچاق نسخه باكيفيت آن پرداخت.

سيدابراهيم عامريان درباره ميزان استقبال مخاطبان گفت: هرچند هنوز آمار 
رسمی درباره استقبال از اكران آنلاين فيلم فسيل ارائه نشده اما براساس 
گزارش ها، با استقبال خوبی مواجه هستيم. با توجه به شرايطی كه فيلم در 
اكران عمومی داشت، قطعا در اكران آنلاين آن هم شاهد اتفاق ويژه ای خواهيم 
بود، حتی در همين دو روز ابتدايی هم شاهد اين استقبال ويژه بوده ايم و اتفاق 
متفاوتی برای اين فيلم نسبت به ديگر فيلم های اكران آنلاين، رقم خورده است.

تهيه كننده فيلم سينمايی فسيل كه بعد از حدود يك سال از اكران عمومی و 
با فروش بالغ  بر 325 ميليارد تومان، عنوان دومين فيلم پرمخاطب سينمای 
پس از انقلاب را از آن خود كرده است، همزمان با اكران آنلاين اين فيلم، درباره 
انتشار نسخه قاچاق فيلم و تأثير آن بر جلو افتادن زمان اكران آنلاين فسيل هم 
توضيح داد: برنامه ريزی ما برای اكران آنلاين اين فيلم، عيد نوروز 1403 بود اما 
متأسفانه نسخه ای باكيفيت از فيلم به صورت غيررسمی منتشر شد. همچنان 
از طريق پليس فتا پيگيری مراجع پخش اين نسخه هستيم. هنوز نمی دانيم 
دقيقا چه اتفاقی باعث قاچاق اين فيلم شده است، اما به دليل اين اتفاق، مجبور 
شديم فيلم را به سرعت اكران آنلاين كنيم. به دليل تعهدی كه به سكوی 

پلتفرم داشتيم، در كمتر از 24 ساعت فيلم به اكران آنلاين رسيد.
قاچاق »فسيل« ارتباطی با اكران عمان نداشت

عامريان درباره برخی گمانه زنی ها مبنی  بر ارتباط درز نسخه باكيفيت فيلم با 
اكران بين المللی آن در كشورهايی مانند عمان هم گفت: اين صرفا يك حدس 
است و به نظرم از طرف همان دوستانی مطرح می شود كه شايد ناديده فيلم 
ما را نقد هم می كردند! چطور می شود من به عنوان تهيه كننده فيلم اطلاعی از 
فرآيند قاچاق آن ندارم اما اين دوستان اين گونه درباره اش گمانه زنی می كنند؟ 
همه اين ها حرف و حديث است. قطعا اين گونه نيست. تمام نسخه هايی كه ما 
برای اكران به خارج از كشور ارسال كرده ايم، علامت گذاری شده هستند و 
حداقل نكته اش اين است كه فيلم برای اكران در عمان، زيرنويس عربی داشته 
است! در حالی كه نسخه قاچاق شده زيرنويس ندارد.اگر آنچه حدس می زنيم 
اثبات شود، قطعا بايد گفت همه سينما در خطر است. حتما بايد برخی از 
سرورهای مربوط به اكران در سينمای ايران تعويض شود در غير اين صورت، 
من نوعی قطعا ديگر فيلمی را در سينمای ايران اكران نخواهم كرد. وی افزود: 
نسخه ای كه از فيلم ما منتشر شده، دقيقا نسخه ای است كه در سينماهای 
داخل كشور در حال اكران است و حتی تبليغات ابتدايی هم در آن وجود دارد. 
اين نسخه تنها در اختيار سينماها بوده است و حتی لابراتوار ما هم نسخه بدون 
تبليغات فيلم را در اختيار دارد!  حتی نسخه موجود در شبكه شناسا هم نسخه 
دی سی پی بوده و بدون كی دی ام، قابل استفاده نبوده است.پيگير سرمنشا اين 
اتفاق هستيم و حدس هايی هم می زنيم، اما اميدواريم اشتباه كرده باشيم. اگر 
آنچه حدس می زنيم برای مان اثبات شود، قطعا بايد گفت همه سينما در خطر 
است. اين اتفاق بسيار بدی برای همه سينمای ايران است كه شايد به تعطيلی 
كامل فرآيند اكران منتهی شود. حتما بايد برخی از سرورهای مربوط به اكران 
در سينمای ايران تعويض شود در غير اين صورت، من نوعی، قطعا ديگر فيلمی 
را در سينمای ايران اكران نخواهم كرد.تهيه كننده »فسيل« درباره نقش داشتن 
احتمالی رقبای اين فيلم در چرخه اكران در مساله قاچاق آن هم گفت: ممكن 
است اين اتفاق تعمدی باشد و حتی شايد پای رقبايی هم در ميان باشد، اما 
نكته مهمتر اين است كه چگونه اين اتفاق رخ داده و محل درز فيلم كجا بوده 
است؟ من تهيه كننده ای هستم كه در مناسباتی مانند در اختيار قرار دادن 

نسخه فيلم به ديگران، ملاحظه دارم و هيچ گاه اين كار را نمی كنم. 

قاچاق »فسیل« و یک تهدید بزرگ برای 
سینمای ایران

»سلمان فارسی« 
از من بازیگر بهتری ساخت

اصلاح واژه هایي كه به غلط ترجمه شده اند

بازيگر يونانی سريال »سلمان فارسی« با بيان اينكه بازی در اين مجموعه 
تجربه های بسيار برايم داشت، گفت: اين سريال ظرفيت فروش در بازارهای 

بين المللی را دارد، اميدوارم مشتريان اروپا اين مجموعه را خريداری كنند. 
سلمان فارسی مجموعه تلويزيونی در حال ساخت در ژانر درام تاريخی به 
كارگردانی و نويسندگی داوود ميرباقری است كه داستان زندگی سلمان فارسی 
از ياران نزديك پيامبر اسلام )ص( را در سه دوره تاريخی بيزانس، ايران ساسانی 
و حجاز در صدر اسلام را به تصوير می كشد.تصويربرداری سلمان فارسی از 
10 دی ماه 1398 آغاز شده  و قرار است در 60 قسمت ساخته شود. اين 
سريال بزرگ ترين طرح تاريخ نمايش ايران محسوب می شود، به غير از بازيگران 
اصلی، 2 هزار بازيگر برای پيوستن به اين پروژه دعوت شده اند، بيش از 1500 
شخصيت در اين پروژه حضور دارد. بازيگرانی از 40 كشور در اين پروژه بزرگ 
حضور دارند يكی از آنها كريستينا سوتيريو بازيگر يونانی است سوتيريو فارسی 
صحبت كردن را به خوبی ياد گرفته است، حدود دو سال در سفارت ايران در 
يونان فارسی آموخته است، و می گويد در ايران دوستان خوبی پيدا كرده است 
كه در اين سريال به او كمك كرده اند، او می داند كه تا دو هفته ديگر عيد نوروز 

در ايران فرا می رساند و از ياد گرفته تا نوروز را به زبان فارسی تبريك بگويد.
پيشنهاد بازی در سريال سلمان فارسی چگونه با شما مطرح شد و چه 

چيزی باعث شد آن را بپذيريد؟
اولين تماس از طرف يك مدير برنامه كه در لندن مستقر بود با من گرفته شد. 
آن زمان در حال كار روی يك سريال تلويزيونی مكزيكی بودم، او كليپ هايی از 
طرح سلمان فارسی را به من نشان داد و پيشنهاد كرد در آن شركت كنم. من 

هم رزومه خود را فرستادم و آنها انتخابم كردند.
قبلا هم تجربه كار در يک پروژه ايرانی را داشتيد؟

نه، اولين بار بود، بعد از اينكه توافق كرديم نقشم را مطالعه كردم؛ اما همه فيلمنامه 
را نخواندم.جزئيات نقشم را نمی گويم فقط اينكه شخصيتی يونانی است

با اين نقش ارتباط برقرار كرديد؛ راحت بود؟ مجبور بوديد  چگونه 
مطالعه كنيد؟

بايد برخی از حوزه های تاريخی را مطالعه كنم. فيلم نامه را خواندم و با كارگردان 
تمرين كرديم. وقتی برای اولين بار به ايران آمدم، گفت وگويی طولانی در مورد 
شخصيت داشتيم و اين گونه به شخصيت نزديكتر شدم، اين نقش توان زيادی 

از بازيگر می گيرد. هرچند كمك زيادی به من شد.
عوامل سريال به شما كمک می كردند؛ تجربه كار با آقای ميرباقری 

چگونه بود؟
بله؛ عوامل فيلم كمك زيادی به من كردند؛ همكاری با داوود ميرباقری تجربه 
خوبی بود. او كارگردان و انسان بزرگی است و كمك زيادی به من كرد. زمانی 

كه كار در پروژه سلمان فارسی را شروع كردم.
قبلا كار تئاتر و سينما هم كرده بوديد؟

تقريبا دو سال از فارغ التحصيلی من در رشته تئاتر گذشته بود كه سلمان 
فارسی پيشنهاد شد؛ تجربه زيادی در سينما نداشتم. اما حضور در گروه بزرگ 
سلمان فارسی به من كمك كرد و چيزهای زيادی از قبيل بازی مقابل دوربين، 
از آقای ميرباقری ياد گرفتم. در طول فيلم برداری ارتباط بسيار خوبی ميان ما 
شكل گرفت. او گاهی اوقات از طريق اجرا به من نشان می داد چگونه بايد نقشم 

را ايفا كنم. فكر می كنم، در اين مدت همكاری خوبی داشتيم.
تصور شما از صنعت سينمای ايران چيست؟

من از نحوه كار در سلمان فارسی شگفت زده شدم. افراد زيادی در اين كار دخيل 
هستند، فقط 130 نفر پشت دوربين فعاليت می كردند. هيجان زيادی برای كار 
در چنين پروژه ای داشتم. قبلا، كيفيت سينمای ايران و هنرمندان بزرگ آنها را 
می شناختم. بعد از همكاری در اين پروژه هم، فيلم های ايرانی زيادی تماشا كردم. 

کتاب های امروزی بيشتر براساس لذت کودکان از ادبيات است
بر  تاكيد  با  شده ام«  گم  »كمی  كتاب  مترجم 
لذت  براساس  بيشتر  امروزی  كتاب های  اينكه 
كودكان از ادبيات است، توضيح داد: كتاب های 
برای  كه  می كنند  مطرح  را  مسائلی  امروزی 
آموزش برخی مسائل مثل افزايش دايره واژگانی 
كودک لازم است.شهلا انتظاريان به نقش كتاب 
در تعلم و تربيت كودک پرداخت و با بيان اينكه 
برای  روش ها  بهترين  از  ديرباز  از  قصه خوانی 
افزود:  است،  بوده  كودكان  و سرگرمی  آموزش 
امروزه نقش تعليمی كه از ادبيات كودک انتظار 
ممكن  اگرچه  است.  شده  گذاشته  كنار  داريم، 
است در تمام كتاب ها نگاه تعليمی وجود داشته 
باشد اما به صورت غيرمستقيم و از زاويه ای است 
كه به كودک شناخت می دهد بدون آنكه دستور 
امروزی  كتاب های  باشيم.  داده  او  به  خاصی 
است  ادبيات  از  كودكان  لذت  اساس  بر  بيشتر 
آموزش  برای  كه  می كنند  مطرح  را  مسائلی  و 
دايره  افزايش  و  زبان آموزی  مثل  مسائل  برخی 

واژگانی كودک لازم است.
كودكی كه داستانی را در ژانر)سبک( وحشت 

می خواند، می تواند با ترس آن كنار آيد
مترجم كتاب »كمی گم شده ام« با تاكيد براينكه 
وجود  كودک  برای  زيادی  سرگرمی های  امروزه 
دارد، تصريح كرد: در اين شرايط اين نقش مهم 

است كه ما به كتاب توجه داشته باشيم، اگرچه 
بچه ها ترجيح می دهند به سراغ فيلم و گوشی و 
فضای مجازی بروند، اما خوشبختانه هنوز بچه ها و 
خردسالان علاقه مند هستند كه ساعات خاصی را 
قصه خوانی كنند؛ موقع خواب بزرگ ترها برايشان 
وقت بگذارند، كتابی برای آن ها بخوانند و آن ها 
خيلی خوب ياد می گيرند كه اين كار را تكرار كنند.

او ادامه داد: البته بايد كتابی كه انتخاب می شود، 
نوشته شده  برای كودک  استفاده  قابل  زبانی  با 
باشد و موضوعی را مطرح كند كه كودک بتواند 
با شخصيت آن هم ذات پنداری كند و خودش را 
جای آن قرار دهد؛ بنابراين با اين شرايط است كه 
كودک می تواند ياد بگيرد با احساسات مختلفش 
چطور كنار بيايد. كودكی كه داستانی را در ژانر 
)سبك( وحشت می خواند، يادخواهد گرفت كه 
اين وحشت نه تنها برای او بلكه برای همه بچه ها 
و آدم بزرگ ها می تواند وجود داشته باشد پس 

می تواند با ترس آن كنار آيد.
خوانش كتاب بايد كودک را جذب خود كند

مترجم كتاب »كمی گم شده ام« درباره راه كارهايی 
كه برای خوانش كتاب كودک وجود دارد، گفت: 
خوانش كتاب بايد به صورتی باشد كه بچه جذب 
كتاب شود؛ يك شعر كودكانه را می توان طوری 
خواند كه شعر را نابود كند و هيچ حس و حالی در 

آن نباشد درحالی كه می توان همان شعر را با لحنی 
را دوست  بچه آن  ريتميك و جذاب خواند، كه 
داشته باشد؛ كتاب كودک و قصه نيز چنين است. 
البته مروجين كتابخوانی و مربيان در مهدكودک ها 
از  بسياری  و  می كنند  كار  خوب  زمينه  اين  در 
والدين كه آگاهی دارند، طوری برای بچه ها كتاب 
می خوانند كه بچه جذب شود. اگر پدر و مادری در 
زمان خستگی و در نهايت بی حوصلگی فقط برای 
رفع تكليف برای كودک كتاب بخوانند، مسلماً 
تاثيرمدنظر را نخواهد داشت. اگر خوانش كتاب با 
نمايش و تغيير لحن صدا همراه باشد و ديالوگ ها 
ادامه كتاب  برای  را  باشد، كودک  داشته  تغيير 
جذب می كند.اگر پدر و مادری در زمان خستگی 
و در نهايت بی حوصلگی فقط برای رفع تكليف 
تاثيرمدنظر  بخوانند، مسلماً  برای كودک كتاب 
را نخواهد داشت.انتظاريان درباره كتاب »كمی 
تصويرگر  و  نويسنده  كرد:  عنوان  شده ام«  گم 
به اسم كريس  فردی  كتاب »كمی گم شده ام« 
هوتن است؛ اين كتاب اولين بار سال 1394 در 
و  است  شده  چاپ  فرهنگی  و  علمی  انتشارات 
آخرين بار، چاپ چهارم آن امسال يعنی در سال 
1402 صورت گرفته است و از كتاب هايی است 
كه بچه ها خيلی جذب آن شده اند و انتظار بود 

بيش از 15 چاپ داشته باشد. 


